

ပွားစီးတိုးအောင် အားထုတ်
 သူတစ်ပါး၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် မိမိ၏အကျိုးစီးပွား ဆုတ်ယုတ်အောင် မပြုသင့်ပေ။ ဤသို့ပြုသော် မိမိအား အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေအံ့ဟု မိမိအကျိုးကို သိသောသူသည် မိမိအကျိုးစီးပွား တိုးပွားအောင် အားထုတ်ရာ၏။ (မိမိသည်သာ အားကိုးရာဖြစ်၍ အများ၏အကျိုးစီးပွားနှင့် မိမိ၏အကျိုးစီးပွား ကြုံဆုံပေါ်ပေါက်လာသောအခါ မိမိစီးပွား ဆုတ်ယုတ်မခံဘဲ အားထုတ်သင့်၏။) အတ္တဝါ(ဓမ္မပဒ-၁၆၆)

သတ္တမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့(၄၇)ပါးစုံညီ ကျေနပ်သတိမအစည်းအဝေး ပထမနေ့ကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၁၁
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သတ္တမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ နာယကအဖွဲ့(၄၇)ပါးစုံညီ ကျေနပ်သတိမအစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးကုန်းမြေရှိ ဝိဇယမင်္ဂလာဓမ္မသဘင်္ဂ ကျင်းပသည်။



သတ္တမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့(၄၇)ပါးစုံညီ ကျေနပ်သတိမအစည်းအဝေး ပထမနေ့ ကျင်းပစဉ်။

အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မန္တလေးမြို့၊ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသ အမျိုးပြုသည် နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင် ဆရာတော်ကြီးများကြွရောက်တော်မူကြပြီး သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမြင့်ဦးနှင့် ဦးမိုးဇော်ရွှေ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ထေရဝါဒ ဗုဒ္ဓသာသနာပြုတက္ကသိုလ် ဒုတိယဝိမောက္ခချုပ် (စီမံ) ဦးစိုးမင်းထွန်းနှင့် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနမှ အရာထမ်း/အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြည့်ကြည့်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော် က သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်တော်မူပြီး တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ နန္ဒသာရက အခမ်းအနားမှူး အဖြစ် ဆောင်ရွက်တော်မူသည်။

ထမြောက်အောင်မြင်
 အခမ်းအနားမှူးဆရာတော်က အစည်းအဝေးစတင်ကြောင်းနှင့် ကြွရောက်တော်မူလာကြသော နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကဆရာတော်ကြီး များ၏ အရေအတွက်ကို ဖတ်ကြားလျှောက်ထားပြီး အစည်းအဝေး ထမြောက် အောင်မြင်ကြောင်း ကြေညာသည်။ **စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ❖**

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ဆေးတက္ကသိုလ်များဝင်ခွင့်ကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ခွဲခြားမှုမရှိဘဲ ရွေးချယ်
 စာမျက်နှာ >> ၆

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၂၃ ရက်မြောက်နေ့တွင် ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းများ ဖြေကြား
 စာမျက်နှာ >> ၇

ပဲမျိုးစုံပေါ်ချိန်တွင် မန္တလေးပဲဈေးကွက် အရောင်းအဝယ်သွက်
 မန္တလေး မတ် ၁၁
 ယခုရာသီကာလသည် မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားမှ ထွက်ရှိ လာသည့် ပဲမျိုးစုံ မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်းသို့ လှိုင်လှိုင် ပေါ် ဝင်ရောက်လာသော်လည်း အရောင်းအဝယ်များ တုံ့ဆိုင်သွားခြင်းမရှိ သွက်လက်မြန်ဆန်စွာ ဝယ်ယူသူများ ဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း မန္တလေးမြို့ရှိ ပဲကုန်သည် များထံမှ သိရသည်။

“အရင်နှစ်တွေက ဒီလိုလှိုင်လှိုင်ပေါ်ချိန်မှာ ဈေးကွက် အနေအထားက အေးစက်ထိုင်းမှိုင်းသွားခဲ့ပေမယ့် ဒီနှစ်မှာ တော့ ဈေးအတက်အကျတွေရှိပေမယ့်လည်း အရောင်း အဝယ်တွေ သွက်လက်မြန်ဆန်ပြီး ဈေးကွက်စည်ကား နေတာကို တွေ့ရတယ်။ အိန္ဒိယနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံတို့က အပြိုင် ဝယ်ယူနေတဲ့ ပဲအမျိုးအစားတွေကြောင့်လည်း ပါဝင်သလို ပြည်တွင်းကုန်သည်တွေက သိုလှောင်ထားဖို့ ဝယ်ယူ နေတာကြောင့်လည်း ဖြစ်ပါတယ်”ဟု မန္တလေးမြို့မှ ဦးစိုးဝင်းမြင့် (စိုးဝင်းမြင့်ပွဲရုံ)က သုံးသပ်ပြောကြား သည်။

စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

KBZ BANK
BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by World Finance | Awarded by Euromoney | Awarded by The FinanceAsia

မြောက်

ငြိမ်းချမ်းရေးကို မျက်ခြည်မပြတ် ရှေးရှု

ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အရှိန်အဟုန်မပျက်စေဘဲ အဆင့်ဆင့် အောင်မြင်စွာ တက်လှမ်းနိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ (၂၁)ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေးကို သုံးကြိမ်ကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မတိုင်မီတွင် ညီလာခံ သုံးကြိမ် ထပ်မံကျင်းပရန် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အရေးပါသော အဆိုပါညီလာခံကြီးများကို တစ်နှစ်လျှင် တစ်ကြိမ်ကျင်းပရမည် နှစ်ကြိမ် သုံးကြိမ် တိုးတက်ကျင်းပကာ အရေးကြီးသော ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ဆိုင်ရာ အခြေခံမူများအား အပြီးအပြတ်ချမှတ်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် အများပြည်သူ မျှော်မှန်းထားသော အနာဂတ် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု၏ အခြေခံအုတ်မြစ်များကို ခိုင်ခိုင်မာမာ စိုက်ထူထားနိုင်ရေးဖြစ်သည်။

ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖြစ်ပေါ်ရေးတွင် ငြိမ်းချမ်းရေး သည် အဓိကကျသော အခန်းကဏ္ဍဖြစ်၍ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံကြီးများကို အရှိန်အဟုန်မပျက်ကျင်းပကာ ပြည်ထောင်စုအတွက် အခြေခံမူများ စနစ်တကျစိုက်ထူလျက်ရှိသည်။ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံများ အောင်အောင်မြင်မြင် ကျင်းပနိုင်ရေးတွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး NCA တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးရေး၊ လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးနှင့် လက်မှတ် မထိုးရသေးသော အဖွဲ့များ အလွတ်သဘောဆွေးနွေးရေးမှာ အရေးပါသဖြင့် နေရာဒေသအလိုက် မကြာခဏ ဆွေးနွေးနေကြသည်ကို တွေ့ရသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင် ရေး၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းများ တရားဝင်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ပြန်လည်စတင်နိုင်ရေးအတွက် ပြီးခဲ့သည့်ရက်များက တိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁)ရာစုပင်လုံ တတိယ အစည်းအဝေးကို ယမန်နှစ် ဇူလိုင်လက ကျင်းပခဲ့ပြီးနောက် ကြားကာလ တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ရပ်တန့်၍မနေဘဲ ဤကဲ့သို့သော အလွတ်သဘောဆွေးနွေးပွဲများ၊ သီးခြားတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲများ မကြာခဏ ကျင်းပကာ မျက်ခြည်မပြတ် ကြိုးပမ်းအားထုတ်နေသည်မှာ တိုးတက် ကောင်းမွန်သော လက္ခဏာများဖြစ်သည်။

ထိုသို့ကြိုးပမ်းအားထုတ်နေချိန်တွင် နယ်မြေဒေသများ တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေး၊ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ မတူနဲ့ဆုတ်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုအကျိုးကို မျှော်ကိုးကာ ဝိုင်းဝန်း ညှိနှိုင်းအဖြေရှာကြရမည်ဖြစ်သည်။ အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ များကို သာမန်မျှသာဟု ယူဆနိုင်သော်လည်း မိမိတို့၏ထင်မြင်ချက်များကို လွတ်လွတ်လပ်လပ်ပြောနိုင် ဆိုနိုင်ကြသဖြင့် အရေးပါသည့် လိုအပ်သော အစည်းအဝေးများဖြစ်သည်။

လတ်တလောတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ တုံ့ဆိုင်နေသည်ဟု ဆိုသော်လည်း အလွတ်သဘောတွေ့ ဆုံဆွေးနွေးမှုများ တစ်ဖွဲ့ချင်း တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းမှုများရှိနေမည်ဖြစ်ပြီး ယခုအခါ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် သော်လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာနနှင့်သော်လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်နှင့်သော်လည်းကောင်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများရှိနေသည်ဖြစ်ရာ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းလာမည်ဟု မျှော်လင့်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ရေရှည်မျှော်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာရေး ကြိုးပမ်းအားထုတ်နေမှုများ သည် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ အနာဂတ်အာမခံချက်ရှိသည့် ရှင်သန် ဖွံ့ဖြိုးမှုများ ဖြစ်ထွန်းလာရေးဖြစ်သည်။ မျိုးဆက်သစ်ပြည်သူများ စစ်မက်ကင်းစင်ပြီး ငြိမ်းချမ်းတည်ငြိမ်သည့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ဖန်တီးပေး နိုင်ရေး၊ စစ်မက်ပဋိပက္ခများအကြား နှစ်မွန်းခဲ့ရသည့် မျှော်လင့်ချက်များ လင်းလက်တောက်ပလာစေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းအားထုတ်နေခြင်း ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ပြည်ထောင်စုအကျိုး၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအကျိုး ကိုရှေးရှု၍ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်း ရေးကို ဆောင်ကြဉ်းနိုင်ရန်အတွက် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းများအနေဖြင့် မိမိတို့၏လိုလားချက်များကို အခြေခံအဆင့်၊ အလွတ် သဘောအဆင့်များတွင် လွတ်လပ်စွာ အကျေအလည်ဆွေးနွေးအဖြေရှာ ကာ ကြိုးပမ်းအားထုတ်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ ။

ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် ပူတာအိုသို့စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနကပတ်တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသော

ကလေးစာပေပွဲတော်

စာအုပ်စာပေပြပွဲ နှင့် စာအုပ်ဖျေဖျောင်းပွဲ (ပူတာအိုမြို့)

၂၀၁၉ ခုနှစ် ၊ မတ်လ (၁၈၊ ၁၉)ရက်၊ (တနင်္လာ၊ အင်္ဂါ)နေ့ ၊ နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ပညာဌာနအဖွဲ့ ဝါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။

ဖုန်ကန်ရာဒီသန်းမနှင့် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ ပူတာအိုမြို့။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် တောင်ပိုင်း တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ် ထွန်း နေပြီး၊ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်တို့ တွင် အများအားဖြင့် သာယာနေ သည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ

လှိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့် ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်း ရိုးတန်း တစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန် ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် သုံးပေမှ ငါးပေ ခန့် ရှိနိုင်သည်။ **မိုး၊ ဇလ**

ရာဇဝတ်အထူးအယူခံမှု လေးမှုနှင့် တရားမအထူးအယူခံမှု နှစ်ခုကို စီရင်ချက်ချ၊ တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှုကို ရုံးထိုင်ကြားနာ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးနှင့် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများအားလုံးပါဝင်သော စုံညီခုံရုံးသည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် ရုံးခန်းအမှတ်(၁)၌ ရုံးထိုင်၍ ရာဇဝတ် အထူးအယူခံမှု လေးမှုနှင့် တရားမအထူးအယူခံမှု နှစ်ခုကို စီရင်ချက်ချမှတ်သည်။ ထို့ပြင် တရားမအထူးအယူခံမှု ငါးမှုကို ရုံးထိုင်ကြားနာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဟောင်း ကွယ်လွန်ခြင်းအတွက် ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ် လက်မှတ်ရေးထိုး

ရန်ကုန် မတ် ၁၁

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဟောင်း H.E. Dr. Klaus Kinkel ကွယ်လွန်သွားခြင်းအတွက် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် အမှတ်(၉) ဗိုလ်ချုပ်ပြတိုက်လမ်းရှိ ဂျာမနီသံရုံး၌ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် ဝမ်းနည်းခြင်းအထိမ်းအမှတ်စာအုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး သည်။

ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဟောင်း H.E. Dr. Klaus Kinkel သည် ၁၉၉၂ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၈ ခုနှစ်အထိ ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



MYANMAR Digital News Presented by NPE

www.mdn.gov.mm

စာအုပ်စာပေ လှူမိတ်ဆွေ

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် မတ် ၁၁		ရန်ကုန်		မန္တလေး	
ရန်ကုန်(ရွှေဈေး)	၁၀၅၅၅၀၀ - ၁၀၅၅၅၀၀	မန္တလေး(ရွှေဈေး)	၁၀၅၅၅၀၀ - ၁၀၅၅၅၀၀		
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း					
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၈၈၀/၉၅၀ ကျပ်	၉၅၀/၉၅၅ ကျပ်		
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ	၇၈၅/၈၅၅ ကျပ်	၈၉၀/၉၀၀ ကျပ်		
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ	၆၉၅/၇၆၀ ကျပ်	၇၉၅/၈၂၀ ကျပ်		
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၈၉၀/၉၆၀ ကျပ်	၉၆၅/၉၇၀ ကျပ်		
ရန်ကုန် လက်ကားဈေး					
ဒီဇယ် တစ်လီတာ	၉၀၀/၉၁၀ ကျပ်၊	အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ	၉၁၀/၉၂၀ ကျပ်၊		
အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ	၇၅၅/၇၆၅ ကျပ်				

(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်း)

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၅၁၉.၅
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	=	၁၇၀၈.၈
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	=	၂၂၅.၉၉
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်	=	၄၇.၈၈၈
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	=	၃၇၁.၅၆
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	=	၂၁.၇၂၆
(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း	=	၁၃၆၆.၁
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	=	၁၃၄.၀၅
(ဈ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၀၇၁.၀
(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၁၁၈.၂

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှရယူသည်

မြောက်

စာတည်းများချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ

စာတည်းများ - ဦးဝင်းနိုင်

စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ

သတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး

ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်

အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း

အယ်ဒီတာသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်ခင်ခင်ယုဉာ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးအေးမင်းသူ

ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သတ္တမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့(၄၇) ပါးစုံညီ ကျေနပ်သတိမ အစည်းအဝေး၌ မိန့်ကြားတော်မူအပ်သော အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓမ္မအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ပန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသ မဟာထေရ်၏ အစည်းအဝေးဖွင့် သာရဏီယ သြဝါဒကထာ

၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ တပေါင်းလဆန်း ၆ ရက်၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၁ ရက် (တနင်္လာနေ့)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သတ္တမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့(၄၇)ပါးစုံညီ ကျေနပ်သတိမ အစည်းအဝေးသို့ ကြွရောက်တော်မူလာကြကုန်သော နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင် ဆရာတော် အရှင်မြတ်တို့ဘုရား-

ဆရာတော်အရှင်မြတ်တို့ မိမိတို့၏ ကိုယ်ရေး ကိုယ်တော်စွာ၊ ကျောင်းတိုက်ကိစ္စ စသည်တို့ကို ငဲ့ကွက် မပြု လျစ်လျူရှုတော်မူကြ၍ သာသနာတော် သန့်ရှင်း တည်တံ့ပြန့်ပွားရေးကို အလေးဂရုပြုတော်မူကြလျက် ကာယစိတ္တနှစ်စုံအညီ သာမဂ္ဂိပေးကာ ကြွရောက်တော် မူလာကြသည့်အတွက် အားတက်ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက် ရပါသည်ဘုရား။

ဆရာတော်အရှင်မြတ်တို့ဘုရား-

ဤအစည်းအဝေးသည် သတ္တမအကြိမ် နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ စုံညီ ကျေနပ်သတိမအစည်း အဝေးဖြစ်၍ သတ္တမအကြိမ် (၆)နှစ်သက်တမ်းပြည့်ပြီး သည့် အားလျော်စွာ အချို့သော နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ နာယကဆရာတော်များအတွက် နောက်ဆုံးအစည်း အဝေးဖြစ်ပါသည်ဘုရား။ လစ်လပ်သွားမည့်ဆရာတော် များနေရာတို့အတွက် အစားထိုး ရွေးချယ်ခြင်းများကို လည်း သံဃာ့အဖွဲ့အစည်း အခြေခံစည်းမျဉ်း လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများ၊ လုပ်ငန်းစီမံချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက် တော်မူကြရမည်ဖြစ်ပါသည်ဘုရား။

ဗျတ္တ၊ ပဋိပလဖြစ်သော ဆရာတော်များ

ထိုသို့ အစားထိုးရွေးချယ်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက် တော်မူကြရာ၌ သာသနာတော် သန့်ရှင်းတည်တံ့ပြန့်ပွား ရေးကိစ္စရပ်များကို စိတ်ပါဝင်စား၍ စွမ်းစွမ်းတစ်ဆောင် ရွက်နိုင်မည့် ဗျတ္တ၊ ပဋိပလဖြစ်သော ဆရာတော်များကို ပြဋ္ဌာန်းသတ်မှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းလုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ စီမံချက်များနှင့်အညီ ရွေးချယ်တော်မူကြရန် အထူး လျှောက်ထားလိုပါသည်ဘုရား။

ဆရာတော်အရှင်မြတ်တို့ဘုရား-

သံဃာ့အဖွဲ့အစည်း အဆင့်ဆင့်တွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်ကြမည့် ဆရာတော်တို့အနေဖြင့် သာသနာ တော် သန့်ရှင်းတည်တံ့ပြန့်ပွားရေးကိစ္စများကို စိတ်ပါဝင် စား၍ စွမ်းစွမ်းတစ် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် ဗျတ္တ၊ ပဋိပလ ပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်ကြရမည်အပြင် သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းတို့ သည်လည်း နိုင်ငံတော်တစ်ဝန်းလုံးရှိ ရဟန်းရှင်လူ အားလုံးတို့၏ ယုံကြည်ကိုးစားအားထားရာ အဖွဲ့အစည်း များဖြစ်ရန် လိုအပ်ပါသည်ဘုရား။ သို့မှသာ ဘုရားရှင်၏ သာသနာတော်မြတ်ကြီးသည် မြန်မာပြည်မှာသာမက ကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့တိုင် သန့်ရှင်းတည်တံ့ ပြန့်ပွားနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်ဘုရား။

ဆရာတော်အရှင်မြတ်တို့ဘုရား-

မြတ်စွာဘုရားရှင် ဟောကြားတော်မူခဲ့သော အင်္ဂုတ္တရနိကာယ်၊ အဋ္ဌကနိပါတ်၊ မဟာဝဂ်၊ ဥပေါသထ သုတ်လာ သာသနာတော်၏ အဖွဲ့အစည်းတို့ကို အကျဉ်းချုပ် လျှောက်ထားလိုပါသည်ဘုရား။

မြတ်စွာဘုရားသည် သာဝတ္ထိပြည်၊ ဝိသာခါကျောင်း အမကြီး ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းသည့် ပုဗ္ဗရုံကျောင်း၌ ဥပသံနေ့တွင် ရဟန်းသံဃာတော်များ ခြံရံလျက် သီတင်းသုံးနေတော်မူပါသည်။ ထိုအခါ အရှင်အာနန္ဒာက “အရှင်ဘုရား သာယာဖွယ်ညချမ်း၏ ပထမယာမအချိန် တွင် ရဟန်းအပေါင်းလည်း အချိန်ကြာမြင့်စွာ သီတင်း သုံးလျက်ရှိပါပြီ။ ပါတိမောက် ပြတော်မူပါဘုရား” ဟု လျှောက်ထားလေရာ ဘုရားရှင်သည် ဆိတ်ဆိတ် နေတော်မူပါသည်။ ညဉ့်၏ ဒုတိယယာမတွင် လျှောက်ထားသော်လည်း ဆိတ်ဆိတ်နေတော်မူမြဲ



ပန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသ

နေတော်မူပါသည်။ တတိယယာမတွင် အရှင်အာနန္ဒာက ထပ်မံလျှောက်ထားသောအခါတွင်မူ “အပရိသုဒ္ဓါ အာနန္ဒ ပရိသာ၊ အာနန္ဒာပရိသာတံ သည် မစင်ကြယ်” ဟုသာ မိန့်တော်မူခဲ့ပါသည်။

ထိုအခါ အရှင်မဟာမောဂ္ဂလာန်မထေရ်က ရဟန်းတော်အပေါင်းတွင် ရောနှောပါဝင်လျက်ရှိသော ဒုသီလပုဂ္ဂိုလ်ကို “ငါ့ရှင် သံဃာအတွင်းမှ ထွက်ခွာသွား ပါ။ ငါ့ရှင်အဖြစ်ကို ဘုရားရှင်မြင်သိတော်မူ၏။ သင့်တွင် ရဟန်းအပေါင်းနှင့် ဆက်ဆံခွင့်မရှိ” ဟု ပြောဆိုနှင့်ထုတ် တော်မူသည်။ ထိုသို့ပြောဆိုပါသော်လည်း ဒုသီလရဟန်း သည် ထွက်ခွာခြင်းမရှိ ဒုတိယတစ်ကြိမ်၊ တတိယတစ်ကြိမ် (၃)ကြိမ်တိုင်တိုင် ထွက်ခွာရန်ပြောဆို နှင်ထုတ်ပါသော် လည်း ထွက်ခွာခြင်းမရှိသည့်အတွက် ထိုဒုသီလကို လက်မောင်းမှဆွဲ၍ တံခါးအပြင်ဘက်ထုတ်ကာ တံခါးကို ပြန်ပိတ်တော်မူရပါသည်။ ထို့နောက် ဘုရားရှင်ထံ ဒုသီလ ပုဂ္ဂိုလ်ကို နှင်ထုတ်အပ်ပြီးကြောင်း လျှောက်ထားရာ ဘုရားရှင်က “ဆွဲထုတ်မှ ထွက်သွားရသလား။ မောဂ္ဂလာန် ရယ်” ဟု သံဝေဂဖြင့် မိန့်ကြားတော်မူခဲ့ပါသည်ဘုရား။

လက်ဖြင့် အကျဉ်းမှတ်သားနိုင်

ဤအကြိမ်မှစတင်ကာ ဘုရားရှင်ကိုယ်တော်တိုင် ဥပသံနေပါတိမောက်ရွတ်ဆိုဥပသံပြုခြင်းမှ ရပ်နားတော် မူ၍ ရဟန်းတော်တို့ကိုသာ ဥပသံပြုစေတော်မူခဲ့ပါသည်။ ဤအဖြစ်အပျက်ကို ရည်ညွှန်းတော်မူ၍ မဟာသမုဒ္ဓရာ၏ အဖွဲ့အစည်းတော် ရှစ်ပါးနှင့် သာသနာတော်၏ အဖွဲ့အစည်းတော် ရှစ်ပါးကို နီးနှောဟောပြောတော်မူခဲ့ပါသည်ဘုရား။

မဟာသမုဒ္ဓရာ၏ အဖွဲ့အစည်းတို့ကို “အစဉ်နက်ဝမ်း၊ ကမ်းကိုမလွန်၊ ရွံဖွယ်ဆယ်ပစ်၊ တစ်မည်ဖြစ်ခြင်း၊ မယွင်း မတိုး၊ ငံမျိုးရသာ၊ များရတနာနှင့် ကြီးသူနေရာ၊ ဤရှစ်ဖြာ သည် မဟာသမုဒ္ဓရာ အဖွဲ့အစည်းတော်” ဟူသော လက်ဖြင့် အကျဉ်းမှတ်သားနိုင်ပါသည်ဘုရား။

“အစဉ်နက်ဝမ်း” ဟူသည် မဟာသမုဒ္ဓရာ၏ရေပြင် သည် ကမ်းမှစ၍ တဖြည်းဖြည်း နက်ရှိုင်းသွားရသည်။ ကမ်းအစဉ် နက်ရှိုင်းရိုးမရှိ၊ ထိုအတူ ဘုရားရှင်၏ သာသနာ အဆုံးအမအတိုင်း ကျင့်ကြံကြိုးကုတ် အားထုတ်သူသည် အစဉ်အတိုင်း ကျင့်စဉ်တို့ကို ကျင့်ရသည်။ တစ်ခါတည်း အရဟတ္တဖိုလ်သို့ တက်လှမ်းနိုင်မည်မဟုတ်ပါ။

“ကမ်းကိုမလွန်” ဟူရာ၌ မဟာသမုဒ္ဓရာရေတို့သည် ကမ်းကို မလွန်မူ၍ တည်ရှိသကဲ့သို့ ဘုရားရှင်၏ တပည့် သား သာဝကတို့သည် ဘုရားရှင်ပညတ်တော်မူသည့်

သိက္ခာပုဒ်တို့ကို လွန်ကျူးခြင်း မပြုကြကုန်။ “ရွံဖွယ် ဆယ်ပစ်” ဟူသည် မဟာသမုဒ္ဓရာအတွင်း ရွံရှာဖွယ် သူသေအလောင်းတို့ကို သမုဒ္ဓရာသည် ကြာရှည် စွာ လက်မခံ၊ ကမ်းပေါ်သို့ အလျင်အမြန် ပြန်ပို့သကဲ့သို့ ဘုရားရှင်၏ သာသနာတော်ဝယ် သီလမရှိ ယုတ်မာသော အကျင့်ရှိသူ၊ ရဟန်းမဟုတ်သူတို့ကို ရဟန်းတော်အပေါင်း က အာဓိသ သမ္ဘောဂ ဓမ္မ သမ္ဘောဂ အဖြစ် ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံခြင်းမပြု၊ အလျင်အမြန် ဖယ်ရှားသုတ်သင် နှင်ထုတ်ပစ်၏။

အမည်တစ်မျိုးကိုသာ ခံယူကြရ

“တစ်မည်ဖြစ်ခြင်း” ဟူသည် ဂါ၊ ယမုံနာ၊ အစိရ ဝတီ၊ သရဘူ၊ မဟီဟူသော မြစ်ကြီးငါးသွယ်တို့သည် မဟာသမုဒ္ဓရာသို့ စီးဝင်ပြီးသောအခါ မိမိတို့၏ အမည်ဖြစ် သော မြစ်အမည်တို့ကင်းပျောက်၍ မဟာသမုဒ္ဓရာဟူသော အမည်တစ်မျိုးကိုသာ ခံယူကြရလေသည်။ ထိုနည်းတူစွာ မင်းမျိုး၊ ပုဏ္ဏားမျိုး၊ ကုန်သည်မျိုး၊ လူဆင်းရဲမျိုးဟူသော အမျိုးလေးပါးတို့သည် ဘုရားရှင်၏ ဗြဟ္မစရိယသာသနာ တော်သို့ ဝင်ရောက်၍ ရှင်ရဟန်းအဖြစ်ဖြင့် ခံယူကျင့်သုံး ကြပါက မိမိတို့၏ မူရင်းအမျိုးအနွယ်အမည်တို့ ကွယ်ပျောက်ကြကာ သာသနာတော်အဖွဲ့အစည်းတော် ရဟန်း များအမည်ကိုသာ ခံယူကြရပါသည်။

“မယွင်းမတိုး”

“မယွင်းမတိုး” ဟူသည် အရပ်မျက်နှာအသီးသီးမှ မြစ်များသည် သမုဒ္ဓရာသို့ စီးဆင်းကြ၏။ ကောင်းကင် အရပ်မှ မိုးရေအလျဉ်များ ရွာချ၏။ ထိုစီးဝင်ကြသော ရေ၊ ရွာချကြသော မိုးရေတို့ကြောင့် မဟာသမုဒ္ဓရာအတွက် ရေနည်းပါးယုတ်လျော့သွားခြင်း၊ ရေများတိုးပွားများပြား လာခြင်း မဖြစ်သကဲ့သို့ များလှစွာသော ဘုရားရှင်၏ တပည့်သားသာဝကတို့သည် အရဟတ္တမဂ်၊ အရဟတ္တ ဖိုလ်ရ၍ ပရိနိဗ္ဗာန်ပြုကြသော်လည်း အငြိမ်းဓာတ် နိဗ္ဗာန သုခအရပ်၌ ယုတ်လျော့သွားသည် တိုးပွားလာသည်ဟု မထင်နိုင်ပါ။

“ငံမျိုးရသာ”

“ငံမျိုးရသာ” ဟူသည် ကျယ်ပြောလှသည့် မဟာ သမုဒ္ဓရာသည် အငန်ဓာတ် ဆားအရသာတစ်ခုတည်းရှိ သကဲ့သို့ ဓမ္မက္ခန္ဓာပေါင်း ရှစ်သောင်းလေးထောင်တို့ဖြင့် အကျယ်တဝင်မိန့်ကြားခဲ့သော ဘုရားရှင်၏ အဆုံးအမ သာသနာသည် သံသရာဝဋ်မှ လွတ်မြောက်ခြင်းရသ တစ်ခုသာရှိပါသည်ဟု ဆိုလိုပါသည်ဘုရား။

“များရတနာနှင့်”

“များရတနာနှင့်” ဟူသည် မဟာသမုဒ္ဓရာ၌ ပုလဲ၊ ပတ္တမြားစသော (၁၀)ပါးသော ရတနာတို့ရှိသကဲ့သို့

ဘုရားရှင်၏ သာသနာတွင် သတိပဋ္ဌာန် (၄)ပါး၊ သမ္မပ္ပဓာန်(၄)ပါး၊ ဣဒ္ဓိပိဒ် (၄)ပါးစသော မြောက်မြား လှစွာသော ရတနာတို့ ရှိကြပါသည်ဘုရား။

“ကြီးသူနေရာ” ဟူသည် မဟာသမုဒ္ဓရာသည် ယူဇနာတစ်ရာနှစ်ဆယ်စသည် ပမာဏရှိသော တိမိ၊ တိမိဂံလ စသော သတ္တဝါကြီးတို့၏ ပျော်စရာနေရာ ဖြစ်သကဲ့သို့ ဘုရားရှင်၏ သာသနာတော်သည်လည်း သောတာပန်၊ သကဒါဂါမ်၊ အနာဂါမ်၊ ရဟန္တာ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ သောတာပန်၊ သကဒါဂါမ်၊ အနာဂါမ်၊ ရဟန္တာပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ် ရန် ကျင့်ကြံနေကြသော ပုဂ္ဂိုလ်များသာ ဓမ္မလျော်နိုင် သော နေရာဖြစ်ပါသည်ဘုရား။

ဆရာတော်အရှင်မြတ်တို့ဘုရား-

ဘုရားတပည့်တော် လျှောက်ထားလိုသည်မှာ အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ခြင်းနှင့် ပြည့်စုံသည့် ဘုရားရှင်၏ သာသနာ တော်မြတ်ကြီးကို အစဉ်တစိုက် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ခြင်းနှင့် ပြည့်စုံစေရန် ထိန်းသိမ်းရမည်မှာ ဘုရားရှင်၏ တပည့် သာဝကများ၏ တာဝန်သာဖြစ်ပါသည်ဘုရား။ သုံးခု မြောက် အဖွဲ့အစည်းသည် ဒုသီလအညစ်အကြေးများကို သာသနာတော်အတွင်းမှ ဖယ်ရှားရှင်းလင်းနိုင်ရေး အတွက် အရှင်မဟာမောဂ္ဂလာန်ကဲ့သို့ သာသနာတော် အပေါ်တာဝန်ကျေသည် ဗျတ္တ၊ ပဋိပလပုဂ္ဂိုလ်များ များစွာ လိုအပ်ပါသည်ဘုရား။ လေးခုမြောက်အဖွဲ့အစည်းသည် မည်သည့် အမျိုးအနွယ်က ရဟန်းပြုခဲ့သည်ဖြစ်စေ၊ သာသနာတော်ကိုသာ အမည်ခံရမည်ဖြစ်ပါသည်ဘုရား။ ဘုရား တပည့်တော်တို့ ခေတ်တွင်မူ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှဖြစ်စေ၊ သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းအခြေခံ စည်းမျဉ်းတွင် တရားဝင်ခွင့်ပြုထားသည့် ဂိုဏ်းကြီး (၉)ဂိုဏ်းမှဖြစ်စေ တိုင်းအလိုက်၊ ဂိုဏ်းအလိုက် မခွဲခြား မှု၍ ဘုရားသားတော် ရဟန်းတော်များအဖြစ် ညီတော် နောင်တော်များ တော်စပ်ကြသည်ဖြစ်ရာ ညီညီညွတ်ညွတ် သမဂ္ဂ သမ္မောဒမာန ဖြစ်ကြ၍ သာသနာတော်ကြီး သန့်ရှင်း တည်တံ့ပြန့်ပွားစေရန် ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါသည်ဘုရား။

ခြောက်ခုမြောက် အဖွဲ့အစည်းသည် မြတ်စွာဘုရား ရှင်၏ ဒေသနာများသည် ဝေနေယျဇ္ဈာသယ ပုဂ္ဂလဇ္ဈာ သယ အားလျော်စွာ မည်သို့ပင် အကျယ်ဟောကြားထား သော်လည်း တစ်ခုတည်းသောရသအဖြစ် ဝိမုတ္တိရသ သာ ဖြစ်ပါသည်ဘုရား။ ဘုရားတပည့်တော်တို့ ဘုရား သားတော် ညီတော်နောင်တော်တို့အနေဖြင့် အဖွဲ့အစည်း တော် ရှစ်ဖြာနှင့် ပြည့်စုံတော်မူသည့် သာသနာတော် မြတ်ကြီးကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် အရေးကြီးသော တာဝန်တစ်ရပ်မှာ ယင်းဝိမုတ္တိရသကို ရရှိရန် အားထုတ် နိုင်ရေးပင် ဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင် အရှင်မြတ်တို့အနေဖြင့် အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ခြင်းနှင့် ပြည့်စုံတော်မူ သော ဘုရားရှင်၏ သာသနာတော်မြတ်ကြီး သန့်ရှင်း တည်တံ့ပြန့်ပွားရေးကို ညီညီညွတ်ညွတ် ကိုယ်စိတ် နှစ်ဖြာ ချမ်းသာစွာဖြင့် အောင်အောင်မြင်မြင် ဆောင်ရွက် နိုင်ရေး မြတ်စုဒ္ဓ၏ အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော သာသနာတော်လာ အင်္ဂါရပ်တို့ကို ပွားများဆင်ခြင်နုလုံးထားတော်မူကြ၍ ဝိမုတ္တိရသနှင့် ကိုယ်တိုင်လည်း ပြည့်စုံအောင်၊ အခြား ဘုရားသားတော် တပည့်များ၊ ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ ကိုလည်း ပြည့်စုံအောင် ကြိုးစားအားထုတ် တိုက်တွန်း ပေးတော်မူကြပါဟု လျှောက်ထားလျက် တပည့်တော်၏ သာရဏီယသြဝါဒကထာကို နိဂုံးကမ္ပတ်အဆုံးသတ် အပ်ပါသည် နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကဆရာတော် အရှင်မြတ်တို့ဘုရား။ ။

ဒုတိယသမ္မတမှ

ပြည်တွင်း ကျောက်စိမ်းအတွက် အမှတ် ၁ မှ ၁၂၀၀ အထိကို မတ် ၁၅ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ အတွက်အမှတ် ၁၂၀၁ မှ ၂၄၀၀ အထိကို မတ် ၁၆ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ အတွက်အမှတ် ၂၄၀၁ မှ ၃၆၀၀ အထိကို မတ် ၁၇ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ အတွက်အမှတ် ၃၆၀၁ မှ ၄၈၀၀ အထိကို မတ် ၁၈ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ အတွက်အမှတ် ၄၈၀၁ မှ ၆၀၀၀ အထိကို မတ် ၁၉ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ အတွက်အမှတ် ၆၀၀၁ မှ ၆၉၇၄ အထိကို မတ် ၂၀ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ကျောက်မျက်အတွက် ၅၀၀၀ ကို မတ် ၁၄ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ပုလဲအတွက် အတွက်အမှတ် ၁ မှ ၁၈၂ အထိကို မတ် ၁၂ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ အတွက်အမှတ် ၁၈၃ မှ ၂၇၄ အထိကို မတ် ၁၃ တွင် လည်းကောင်း၊ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ စနစ်ဖြင့် ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်သည်။

ကျောက်စိမ်းအရိုင်းအတွက် အတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အခြေခံဈေးသည် ယူရိုငွေ ၅၀၀၀ နှင့် အထက်၊ ကျောက်စိမ်းအချောထည်များအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အခြေခံဈေးသည် ယူရိုငွေ ၁၀၀၀ နှင့်အထက်၊ ကျောက်မျက် အတွက်အတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အခြေခံဈေးသည် ယူရိုငွေ ၅၀၀ နှင့် အထက်၊ ပုလဲအတွက်အတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အခြေခံဈေးသည် ယူရိုငွေ ၁၀၀၀ နှင့်အထက်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပိုမိုခင်းကျင်းပြသထား

ပြည်တွင်း ရောင်းရငွေတန်ဖိုးအပေါ် သတ်မှတ်ကောက်ခံမည့် အခွန်အခနှုန်းထားများမှာ အထူးကုန်စည်ခွန်အနေဖြင့် ကျောက်စိမ်းအရိုင်းများအတွက် ၁၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကျောက်မျက်အရိုင်းများအတွက် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကျောက်မျက်လက်ဝတ်ရတနာအချောထည်များအတွက် သုံးရာခိုင်နှုန်းနှင့် အချောထည်များအတွက် တစ်ရာခိုင်နှုန်း ကောက်ခံသွားမည် ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှိုင်ခွန်ဆာက “ဒီနေ့ ကျင်းပတဲ့ (၅၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲဟာ အရင်က ပြသရောင်းချခဲ့တဲ့ပွဲတွေထက် ပိုကောင်းမယ်ထင်ပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ဒီပွဲမှာ အရည်အသွေး တော်တော်လေး



နေပြည်တော် မင်္ဂလာဒုံကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် (၅၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲတွင် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ရတနာကုန်သည်များ ကျောက်စိမ်းအတွဲများကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြစဉ်။

ကောင်းမွန်တဲ့ကျောက်တွေပါဝင်နေလို့ပါ။ ပြည်တွင်း ပြည်ပ ရတနာကုန်သည် ၃၀၀၀ ကျော် တက်ရောက်မယ်လို့ ခန့်မှန်းထားပါတယ်။ ဒီပြပွဲမှာ ယခင်ပြပွဲတွေထက် ကျောက်စိမ်းကျောက်မျက်အတွဲတွေ ပိုမိုခင်းကျင်းပြသထား

တာကို မြင်တွေ့ကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အတွက်၊ ပြည်သူတွေအတွက်၊ လုပ်ငန်းရှင်တွေအတွက် အကျိုးရှိစေမယ့်ပွဲတစ်ပွဲဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။
သတင်းစဉ်

ရှေ့မှ

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သံယမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဗန်းမော်ဆရာတော်ကြီးက အစည်းအဝေးဖွင့် သာရဏီယဩဝါဒကထာ မြွက်ကြားတော်မူသည်။

(ဆရာတော်ကြီး၏ သာရဏီယဩဝါဒကထာကို စာမျက်နှာ ၃ တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။)

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုက သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားရာတွင် ယခုအခါ ရဟန်းသာမဏေအချို့သည် ဘုရားရှင်၏ ပညတ်ထားသော ဝိနည်းတော်နှင့် ဆန့်ကျင်သော လောင်းကစားမှုများကို ပြုလုပ်ခြင်း၊ လူစည်ကားရာ စားသောက်ဆိုင်၊ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်များ၌ နေလွှဲညစာ သုံးဆောင်ခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲခြင်း၊ လက်ခံခြင်းစသော သာမဏသရဏဖြစ်သော ကိစ္စရပ်များကို ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်ကို ကြားသိနေရပါကြောင်း၊ အဆိုပါအမှုများကို တွေ့မြင်ရသူ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများအနေဖြင့် လွန်စွာစိတ်မချမ်းမသာ ဖြစ်နေကြရပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် “ငါးစုံမတစ်ကောင်ကြောင့် တစ်လေလုံးပုပ်” ဆိုသကဲ့သို့ အနည်းစုသော အကျင့်ပျက် ရဟန်းသာမဏေအချို့ကို အကြောင်းပြု၍ သီလဝန်ဂုဏဝန် ဖြစ်တော်မူကြသော သာသနာ့ဝန်ထမ်း ရဟန်းသာမဏေအများစုတို့၏ ဂုဏ်သိက္ခာတို့ကို များစွာ ကျဆင်းသွားစေနိုင်ပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်သောကြောင့် ဆရာတော်ကြီးများအနေဖြင့် အကျင့်ပျက်ရဟန်းသာမဏေများကို ပြုပြင်ကြပ်မတ်ပေးမှသာလျှင် သာသနာတော်ကြီး၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို မြှင့်တင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

သာသနာ့အလံတော်နှင့်ပတ်သက်၍ သံယာအဖွဲ့အစည်းအခြေခံစည်းမျဉ်း လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် သံယာနာယကလက်စွဲတို့၌ ပြည့်စုံစွာ ပြဋ္ဌာန်းထားပါကြောင်း၊ သာသနာ့အလံတော်၏ အရွယ်အစားကို ပြုလုပ်ရာတွင်-

- အလျား ၉ ပေ၊ အနံ ၅ ပေတစ်မျိုး၊
- အလျား ၄ ပေ ၆ လက်မ၊ အနံ ၂ ပေ ၆ လက်မတစ်မျိုး၊
- အလျား ၂ ပေ ၃ လက်မ၊ အနံ ၁ ပေ ၃ လက်မတစ်မျိုး၊
- အလျား ၉ လက်မ၊ အနံ ၅ လက်မတစ်မျိုး၊

အရွယ်အစားလေးမျိုး အသုံးပြုနိုင်ကြောင်း ပြဋ္ဌာန်းထားပါကြောင်း၊ အရောင်အသွေးပြုလုပ်ရာ၌ အလျားကို အညီအမျှခြောက်ချိုး ချိုး၍ လက်ဝဲဘက်မှ စတင်ကာ အစဉ်အတိုင်း အပြာရောင်၊ အဝါရောင်၊ အနီရောင်၊ အဖြူရောင်၊ ပန်းနုရောင်တို့ကို အချိုး ငါးချိုးတွင် အချိုးညီစွာ ပါဝင်စေရန်နှင့် အပြာရောင်၊ အဝါရောင်၊ အနီရောင်၊ အဖြူ၊ ပန်းနုရောင်တို့ကို ခြောက်ခုခြောက် အချိုးတွင် အချိုးညီစွာ ပြုလုပ်ရမည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြည့်စုံစွာ ပြဋ္ဌာန်းထား

သာသနာ့အလံတော်ကို အသုံးပြုသည့်နေ့ရက်များ၊ အသုံးပြုနိုင်သည့် ပွဲတော်များ၊ သာသနာ့အလံတော်လှူထုပုံများ၊ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်လေးစားသမှုပြုရမည့် သတ်မှတ်ချက်များနှင့် တားမြစ်ချက်များကိုလည်း ပြည့်စုံစွာ ပြဋ္ဌာန်းထားသည်ကို လေ့လာသိရှိရပါကြောင်း။

သာသနာ့အလံ အရွယ်အစား အရောင်သတ်မှတ်ချက်ကို ပြည့်စုံစွာ

ဖော်ပြထားသော်လည်း သတ်မှတ်ချက်အတိုင်း မဟုတ်ဘဲ အရွယ်အစား၊ အရောင်အသွေးတို့ကို ပြုပြင်ချုပ်လုပ်ခြင်းနှင့် မလျော်ညီသည့်နေရာတွင် အသုံးပြုနေကြခြင်းများကို သံယာအဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်နှင့် ရဟန်းသာမဏေများကိုယ်တိုင်က မိမိတို့နှင့် မသက်ဆိုင်သကဲ့သို့ လည်းကောင်း၊ မိမိတို့မှ တာဝန်မရှိသကဲ့သို့ လည်းကောင်း၊ ပြုမူဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေသည်ကို ဝမ်းနည်းဖွယ်ရာ တွေ့မြင်နေရပါကြောင်း၊ အထူးအားဖြင့် ရပ်/ကျေး၊ မြို့နယ်သံယာနာယကအဖွဲ့ ဆရာတော်များကိုယ်တိုင်က သာသနာ့အလံတော် သုံးစွဲမှုကို ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု မရှိရုံမျှမက မသိကျိုးကျွန်ပြုလျက်ရှိနေသည်ကို တွေ့မြင်နေရပါကြောင်း။

တာမြစ်ထားသော်လည်း ချိုးဖောက်လျက်ရှိ

သံယာနာယကလက်စွဲအခန်း ၂၉ အပိုဒ် ၃၁၇ အပိုဒ်ခွဲ(က)၌ သာသနာ့အလံတော်ကို ရဟန်းတော်များပါသည်ဖြစ်စေ၊ မပါသည်ဖြစ်စေ ဘုရားဖူးယာဉ်အမျိုးမျိုး၌ တပ်ဆင်အသုံးပြုရဟု တိုက်ရိုက်တားမြစ်ထားသော်လည်း အချို့သော ရဟန်းရှင်လူများက ပြောင်ပြောင်တင်းတင်း ချိုးဖောက်လျက်ရှိသည်ကို လည်းကောင်း၊ အပိုဒ် ၃၁၇၊ အပိုဒ်(ခ)၌ လမ်းဘေး၊ လမ်းဆုံလမ်းခွဲ၊ မော်တော်ယာဉ်ဆိပ်၊ ရေဆိပ်၊ ဈေး စသောနေရာတို့၌ အကြောင်းမဲ့သက်သက် သာသနာ့အလံတော်ကို အသုံးပြုရဟု သတ်မှတ်ထားသော်လည်း လိုက်နာမှုမရှိ၊ တားမြစ်မှုမရှိဖြစ်နေကြသည်ကို လည်းကောင်း၊ တွေ့မြင်နေရပါကြောင်း၊ ကြီးကြပ်မှုမရှိကြသဖြင့် မထိမိမြင်ပြုကာ သာသနာ့အလံတော်ကို နိုင်ငံရေးဆန္ဒဖော်ထုတ်ပွဲတွင် အသုံးပြုသည်အထိ အတင့်ရစွာ ဆောင်ရွက်လာသည်ကို တွေ့ရှိနေရပါကြောင်း။

ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲပေးရန် ဩဝါဒပေးညွှန်ကြားသင့်

သို့ဖြစ်၍ ဗုဒ္ဓသာသနာ၏ အထွတ်အမြတ်ဖြစ်သော သာသနာ့အလံတော်ကို သံယာအဖွဲ့အစည်းလုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ သံယာနာယကလက်စွဲပါ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ အလေးဂရုပြု၍ သုံးစွဲကြစေရေးအတွက် သံယာအဖွဲ့အစည်း အဆင့်ဆင့်သို့ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲပေးရန် ဩဝါဒပေးညွှန်ကြားသင့်သည်ဟု အကြံပြုလျှောက်ထားလိုပါကြောင်း။

ဘုရားတပည့်တော်တို့အနေဖြင့် နှစ်စဉ်ဝါဆိုသံယာစာရင်းများ ပုံမှန်ကောက်ယူလျက်ရှိရာမှာ အခြေခံဒေသဖြစ်သော ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ သီလရှင်ကျောင်းအများစုကို ကွင်းဆင်းကောက်ယူနိုင်သော်လည်း အချို့သောရပ်ကွက်/ကျေးရွာများရှိ ဘုန်းကြီးကျောင်းများကိုမူ ရုံးစာဖြင့် အကြောင်းကြားကောက်ယူရသည်များရှိသောကြောင့် ဝါဆိုသံယာစာရင်း တိကျသေချာမှုအားနည်းလျက်ရှိသည်ကိုလည်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် ဝါဆိုသံယာစာရင်း တိကျမှန်ကန်စွာ စာရင်းရရှိရေးအတွက် ယခုနှစ်တွင် မြို့နယ်ပေါင်း ၃၃၀ ရှိ ဘုန်းကြီးကျောင်းပေါင်း ၆၆၆၀၀ ကျော်နှင့် သီလရှင်ကျောင်းပေါင်း ၄၅၀၀ ကျော်တို့ကို သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနက ဦးဆောင်ပြီး အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန အပါအဝင် အခြားသောဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းကာ မြို့နယ်/ကျေးရွာအလိုက် ဝါဆို

သံယာစာရင်း ကွင်းဆင်းကောက်ယူရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းပြီး Software များ အသုံးပြုကာ ကောက်ယူသွားမည်ဖြစ်သည်ဟု အသိပေးလျှောက်ထားအပ်ပါကြောင်း။

နိဂုံးချုပ်အားဖြင့် မြတ်စွာဘုရားရှင်၏ သာသနာတော်မြတ်ကြီး သန့်ရှင်းတည်တံ့ပြန့်ပွားရေးကို ဆောင်ရွက်ရာ၌ ဆရာတော် သံယာတော်အရှင်သူမြတ်များက ဂန္ထဝရ ဝိပဿနာဓုရဟူသော ဓမ္မာနုဂ္ဂဟဖြင့် သာသနာတော်မြတ်ကြီးအား ချီးမြှောက်ထောက်ပံ့သဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဘုရားတပည့်တော်တို့ ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမအပေါင်း သူတော်ကောင်း တို့ကလည်း ဆွမ်း၊ သက်န်း၊ ကျောင်း၊ ဆေးဟူသော ပစ္စယာနုဂ္ဂဟဖြင့် ချီးမြှောက်ထောက်ပံ့သဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဤသို့ ဆရာ ဒကာ လက်တွဲညီစွာ ပစ္စယဓမ္မာနုစင်ဖြာနုဂ္ဂဟ ချီးမြှောက် ထောက်ပံ့ကြပါလျှင် မြတ်စွာဘုရားရှင်၏ သာသနာတော်မြတ်ကြီးသည် အနှစ်ငါးထောင်မကကြာအောင် တည်တံ့ပြန့်ပွားနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း လျှောက်ထားသည်။

ကဏ္ဍအလိုက် တင်သွင်းလျှောက်ထား

ယင်းနောက် သတ္တမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံယမဟာနာယကအဖွဲ့(ပထမအဖွဲ့ခွဲ) ၏ ဆန္ဒအကြိမ် တာဝန်ကျရာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာအကျဉ်းကို တာဝန်ကျအဖွဲ့ခွဲ၏ကိုယ်စား တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တကောဝိဒ က တင်သွင်းလျှောက်ထားသည်။

ထို့နောက် သတ္တမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံယမဟာနာယကအဖွဲ့(ပထမအဖွဲ့ခွဲ)၏ ဆန္ဒအကြိမ် တာဝန်ကျရာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာအကျဉ်းကို အဖွဲ့ဝင်ဆရာတော်ကြီးများက ကဏ္ဍအလိုက် တင်သွင်းလျှောက်ထားကြသည်။

ယင်းနောက် သာသနာ့ရေးရာကိစ္စများ၊ ဝိနိစ္ဆယဆိုင်ရာကိစ္စများ၊ ပညာရေးဆိုင်ရာကိစ္စများကို တင်ပြလျှောက်ထားကြရာ တာဝန်ကျအဖွဲ့ခွဲ ဆရာတော်ကြီးများက ဝေဖန်ဆွေးနွေးတော်မူကြပြီး အစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရပ်နားသည်။

ယနေ့အစည်းအဝေးသို့ ကြွရောက်တော်မူလာကြသည့် နိုင်ငံတော်သံယမဟာနာယက ဆရာတော်ကြီးများအား အရုဏ်ဆွမ်းအလှူရှင်အဖြစ် ဖခင် ဦးမောင်မောင်+မိခင် ဒေါ်ခင်ခင်ကြီးတို့အား ရည်စူး၍ သမီး ပြုံးဝေသီ (သဒ္ဓမ္မဇာတိကဇေ)၊ နေဆွမ်း အလှူရှင်အဖြစ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး(ငြိမ်း) မဟာသရေထင်သူ ဦးရဲမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါက်တာဒေါ်တင်လင်းမြင့်မိသားစုတို့က ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။
သတင်းစဉ်

နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်
နေပြည်တော်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် နေအပူချိန်များ အနည်းငယ် တိုးလာနိုင်သည်။ မိုး/ဇလ

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ထိုင်းဘုရင့်အတိုင်ပင်ခံကောင်စီဥက္ကဋ္ဌအား ဂါရဝပြုတွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် မတ် ၁၁

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ထိုင်းဘုရင့် အတိုင်ပင်ခံကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ General Prem Tinsulanonda အား ၎င်း၏ နေအိမ် ဖညခန်းမ၌ ဂါရဝပြုတွေ့ဆုံသည်။(အပေါ်ပုံ)

ထိုသို့ တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံနှင့် တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှု တိုးတက်ကောင်းမွန်မှုအခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တပ်မတော်မှ ပါဝင်ဆောင်ရွက် နေမှုအခြေအနေများ၊ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် အဆင့်လိုက် ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်များ အပြန် အလှန်လည်ပတ်မှုအခြေအနေများအား ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ဗန်ကောက်မြို့ရှိ ထိုင်းဘုရင့်လေတပ် ဒွန်မောင်းလေဆိပ် (Wing - 6) မှ ပြန်လည်ထွက်ခွာကြပြီး မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရာ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း၊ ညှိနှိုင်း ကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေလေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမောင်မောင်ကျော်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများနှင့် နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးတို့က လေဆိပ် တွင် ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် တာဝန်မှရပ်စဲ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး အမိန့်အမှတ်၊ ၉ / ၂၀၁၉ ၁၃၀၀ ပြည်နှစ်၊ တပေါင်းလဆန်း ၆ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၁ ရက်)

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် တာဝန်မှရပ်စဲခြင်း
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလှလှမော်ကို ယနေ့မှ စ၍ တာဝန်မှရပ်စဲလိုက်သည်။

(ပုံ) ဝင်းမြင့်
နိုင်ငံတော်သမ္မတ
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ ခန့်ထားခြင်း
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များကို ယင်းတို့နှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ရာထူးနေရာများတွင် တာဝန်ဝတ္တရား များကို စတင်ဆောင်ရွက်သည့်နေ့မှစ၍ အစမ်းခန့်ထားလိုက်သည်။

အမည်၊ ရာထူး၊ ဌာန	ခန့်ထားသည့် ရာထူး၊ ဌာန
(၁) ဦးကိုလေးဝင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
(၂) ဒေါက်တာစိုးဦး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ဝန်ထမ်းရေးရာ) ကုသရေးဦးစီးဌာန ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ကုသရေးဦးစီးဌာန ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိဋ္ဌာနနှင့် ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီတို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိဋ္ဌာန (NRPC) ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့နှင့် ရှမ်းပြည်ပြန်လည် ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS) ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် စစ်ဘောင်ဆေး ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့ ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိဋ္ဌာန(NRPC) ၌ ကျင်းပသည်။(ယာပုံ)

တရားဝင်အစည်းအဝေးများ ပြန်စနစ်ရန်ကြိုးပမ်း
ဆွေးနွေးပွဲတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ပဟိဋ္ဌာန (NRPC) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းက မိမိတို့အနေဖြင့် (၂၀) ရာစုပင်လုံ စတုတ္ထ အစည်းအဝေး မကျင်းပနိုင်မီကာလတွင် ဖြစ်နေသည့် ပြဿနာများကို Damage Control ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် နှစ်ဖက် အလွတ်သဘော တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီး မကျေလည်မှုများကို အကျေအလည် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီးနောက် တရားဝင်အစည်းအဝေးများ ပြန်စနစ်ရန် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိတို့လက်မှတ်ထိုးထားသည့် NCA လမ်းကြောင်း အတိုင်း အစိုးရနှင့် NCA-S EAO များ နှစ်ဖက်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ခဲ့သည့်နေရာတွင် အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံမှုမျိုး မိမိတို့အနေဖြင့် ကြိမ်ဖန် များစွာ ပြုလုပ်ခဲ့ပါကြောင်း။

ကောင်းမွန်သည့်ရလဒ်များရရှိနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်
၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် NRPC နှင့် NCA-S EAO ခေါင်းဆောင်များ အလွတ်သဘောဆွေးနွေးမှုတွင် RCSS က ကိုယ်စားလှယ်များ ပါဝင်တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ယင်းမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးရောက်နိုင်ရန်အတွက် အစိုးရကိုယ်စားလှယ်နှင့် RCSS အဖွဲ့များ ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်တွင်လည်း အလွတ်သဘော တွေ့ဆုံဆွေးနွေးဖြစ်ပြီး နှစ်ဖက် သဘောထားများကို အပြန်အလှန် ကြည့်မြင်ဆွေးနွေးခွင့်ရရှိပါကြောင်း၊ အကျိုးဆက်အနေဖြင့် NRPC - RCSS ဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပနိုင်ခြင်းပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုဆွေးနွေးပွဲများတွင် ကောင်းမွန်သည့် ရလဒ်များကို ရရှိနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုထူထောင်ရေးဆိုသည်မှာ NCA စာချုပ် အပိုဒ်-၁ တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ လွတ်လပ်မှု၊ တန်းတူညီမျှမှု တရားမျှတမှုတို့ကို အခြေခံပြီး ပင်လုံစိတ်ဓာတ်နှင့်အညီ ဒီမိုကရေစီအရေး၊



အမျိုးသားတန်းတူရေး၊ ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့်အခွင့်အရေးများ အာမခံချက် အပြည့်အဝရှိသည် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်တို့ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ၏ ရလဒ်များနှင့်အညီ တည်ဆောက် သွားရန် ယင်းကို ကတိပြုထားခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ အကောင်အထည်ဖော်မှု များတွင် နားလည်မှု မတူညီမှုများ အမြင်ကွဲပြားမှုများ ရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းစဉ်အောင်မြင်ရေးအတွက် အားလုံးက ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းနေကြခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲတွင် ရင်းရင်းနှီးနှီး ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေး ပေးကြရန်နှင့် အစိုးရဘက်က ဖြည့်စွက်ဆောင်ရွက်ပေးရမည့်ကိစ္စများကို တင်ပြပြောကြားပေးရန် ပြောကြားသည်။

NCA လမ်းကြောင်းအတိုင်း ရှေ့ဆက်ရန် ဆုံးဖြတ်ထားပြီးဖြစ်
ထိုနောက် ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS) ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် စစ်ဘောင်ဆေး က မိမိတို့အဖွဲ့အနေဖြင့် NCA လမ်းကြောင်းအတိုင်း ရှေ့ဆက်ရန် ဆုံးဖြတ် ထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့သော် ရှေ့ဆက်ရန်အတွက် တစ်ဆိုနေမှုများ၊ နားလည်မှုလွဲမှားမှုများကို ဆွေးနွေးရန် ယနေ့ အစည်းအဝေးသို့ လာရောက် ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ တစ်ဆိုနေမှုများတွင် အဓိကမှာ ဖမ်းဆီး အကျဉ်းကျခံနေရမှု များဖြစ်ပြီး ယင်းကို အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပဟိ

ဌာနအနေဖြင့် အလေးအနက်ထား စဉ်းစားပေးစေလိုကြောင်း၊ အရပ်သား အချင်းချင်း၊ ရဲဘော်အချင်းချင်းအကြား နားလည်မှုလွဲမှားနေမှုများကိုလည်း တင်ပြလိုပါကြောင်း၊ ရှမ်းအမျိုးသားနိုင်ငံရေးအဆင့် ဆွေးနွေးပွဲကိစ္စသည် လည်း NCA လမ်းကြောင်းသွားရာတွင် ခုခံနေသည့် အချက်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ၏ သဘောထားကို မသိရဘဲ ညီလာခံတက်ရောက်ရန်မှာ အခက်အခဲ ရှိသည်ကို တင်ပြလိုပါကြောင်း၊ ကြားကာလတွင် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးကိစ္စတွင် အမြင်လွဲမှားမှု များရှိပြီး အရပ်သားများ၊ ရဲဘော်များ အကျဉ်းကျခံရမှုများရှိပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ကိစ္စများ ပြေလည်သွားပါက မိမိတို့အဖွဲ့အနေဖြင့် NCA လမ်းကြောင်းအတိုင်း ရှေ့ဆက်ရန် အခက်အခဲမရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်း
ယင်းနောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးက ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ (၂၀) ရာစုပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေးပြီးနောက် ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်းသည်။
ထိုနောက် ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်လာသူများက ဖမ်းဆီး/အကျဉ်း ကျနေသည့် RCSS တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၁ ဦး ပြန်လည်လွတ်မြောက်ရေး၊ အမျိုးသား အဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကျင်းပရေး၊
စာမျက်နှာ ၁၁ သို့ ◆

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ဆေးတက္ကသိုလ်များဝင်ခွင့်ကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ခွဲခြားမှုမရှိဘဲ ရွေးချယ်

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

ယနေ့ ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်(၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၂၃)ရက်မြောက်နေ့တွင် ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းများ မေးမြန်း ဖြေကြားခြင်း၊ အစီရင်ခံစာ ၁ ခု ဖတ်ကြားခြင်းနှင့် အဆို ၁ ခု ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ရေဖြူ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသက်နိုင်ဦး၏ မြန်မာတစ်နိုင်ငံ လုံးရှိ ဆေးတက္ကသိုလ်များဝင်ခွင့်ကို တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များ၏ လူဦးရေ အပေါ်အခြေခံပြီး အချိုးကျခေါ်ယူပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိမေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း ၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်းက အဆိုပါမေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် စီမံဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေး နှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန မှ ဆောင်ရွက်ခြင်းသာ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ဆေးတက္ကသိုလ် အလိုက် အများဆုံးလက်ခံသင်ကြားပေးနိုင်သည့် လျာထားဦးရေအတိုင်း ကျောင်းသား၏ စိတ်ပါဝင်စားမှု၊ ဦးစားပေးတက္ကသိုလ်လျှောက်ထားမှုတို့ အပေါ်မူတည်၍ နောက်ဆုံးဖြတ်ရမှတ် တူညီသူများကို လျာထားထက်ပိုခြင်း၊ လျော့ခြင်းစသည်တို့ကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ခွဲခြားမှုမရှိဘဲ ရွေးချယ် ဆောင်ရွက်ပါကြောင်း။

ဝေးလံခက်ခဲသော ကျေးလက်ဒေသများ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသ များ၏ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ရှေးရှု၍လည်းကောင်း၊ ဆေးပညာကို အမှန်တကယ် ဝါသနာပါပြီး မိမိဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တာဝန် ပြန်လည်ထမ်းဆောင်နိုင်မည့် အရည်အသွေးပြည့်ဝသော ဆရာဝန်ကောင်းများ ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက်လည်းကောင်း ရည်ရွယ်၍ နိုင်ငံတော်မှ ထုတ်ပြန် ထားသည့် ဒေသစရိတ်ခံစားခွင့်ရှိပြီး သွားလာရေးနှင့် လူမှုရေးခက်ခဲသော ဒေသများနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသ ၆ ခု (နာဂ၊ ဓန၊ ပအိုဝ်း၊ ပလောင်၊ ကိုးကန့်၊ ဝ)တို့မှ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်မြင်သူများအတွက် ၎င်းဒေသ များ၌ ပညာသင်ကြားပြီး သတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ကိုက်ညီသူများကို မူလ ပုံမှန်ဝင်ခွင့်ပြု အနိမ့်ဆုံးရမှတ်အောက်လျှော့ပေါ့၍ ဆေးတက္ကသိုလ်များသို့ ၂၀၁၂ ပညာသင်နှစ်မှ ၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်အထိ စုစုပေါင်းဝင်ခွင့်ပြု ကျောင်းသားဦးရေ ၃ ရာခိုင်နှုန်းကို အဆိုပါဒေသမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအတွက်လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်မှစ၍ ၆ ရာခိုင်နှုန်းခန့်ကို လည်းကောင်း ခွင့်ပြုထားပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

တန့်ယန်းကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ ၁ ထပ် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ အသစ်တစ်ဆောင် ဆောက်ပေးရန် ရန်ပုံငွေရရှိမှု အခြေအနေအပေါ် မူတည်၍ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်

တန့်ယန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိုးမောင်ပွင့်၏ တန့်ယန်းမြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း တန့်ယန်းကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ ဝန်ထမ်း အိမ်ရာ (၃)လုံးအား ပယ်ဖျက်ပြီး (၁၀)ခန်းတွဲ (၃) ထပ် RC အဆောက်အဦ သို့မဟုတ် ထပ်မံပြောင်းရွှေ့တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် ပညာရေးဝန်ထမ်းများ အတွက်ပါ သင့်တော်မှုတည် အခန်းပါဝင်သည့် အဆောက်အဦ ဆောက်လုပ် နိုင်ရန် လျာထားဆောင်ရွက်ထားခြင်း ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်းက အဆိုပါကျောင်းတွင် ပေ (၁၂၀ x ၃၀) Steel Structure ၁ထပ် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာအသစ်တစ်ဆောင် ဆောက်လုပ်ပေးရန် အတွက် လိုအပ်သောရန်ပုံငွေကို ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ငွေလုံးငွေရင်း ခေါင်းစဉ်အောက်မှ လျာထားသတ်မှတ်ပြီး ရန်ပုံငွေရရှိမှုအခြေအနေအပေါ် မူတည်၍ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ကျောက်ဖြူ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘရီနီ၊ ဥက္ကဋ္ဌသီရိ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးကျော်မင်းလှိုင်၊ တောင်တွင်းကြီး မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမင်းသိန်း၊ ထီးချိုင့် မဲဆန္ဒ



ရေဖြူ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသက်နိုင်ဦး



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော်ထွန်း



မင်းလှမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာသန်းအောင်စိုး



ပြည်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာခင်စိုးစိုးကြည်

နယ်မှ ဦးမောင်မောင်နှင့် အင်းစိန် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမောင်မောင်ဦးတို့၏ မေးခွန်း များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်နှင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမော် ထွန်းတို့က ဖြေကြားကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာကို ဥပဒေကြမ်းကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်စိုးလင်းက ဖတ်ကြားတင်ပြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က အဆိုပါ အစီရင် ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် မင်းလှမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာသန်းအောင်စိုးတင်သွင်းသည့် လူနှင့် တိရစ္ဆာန်များတွင် ခွေးရူးရောဂါဖြစ်ပွားမှု လျော့နည်းကျဆင်းရေးအတွက် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများအားလုံးပူးပေါင်းလျက် စီမံချက်ချမှတ်ရေးဆွဲပြီး ဆောင်ရွက်ရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်း ကြောင်း အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် ခွေးရူးရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှု မရှိစေရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ပြည်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာခင်စိုးစိုးကြည်က ခွေးမွေးသူတိုင်းသည် မိမိ တို့ ခွေးများကို တစ်နှစ်တစ်ခါ ကာကွယ်ဆေးထိုးရန် လိုအပ်သည်ကို အသိပညာ ပေးရန် ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ခွေးများတွင် ခွေးရူး ရောဂါဖြစ်ပွားမှု လျော့ချနိုင်ရန်အတွက် အမျိုးသားစီမံကိန်း(၂၀၁၈ - ၂၀၃၀) ကို ရေးဆွဲထားပါကြောင်း၊ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် ခွေးရူးရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှု မရှိစေရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုအခါတွင် စတင်ဆောင်ရွက် နေသည်မှာ ၃ မြို့နယ် ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် မြို့နယ်အလိုက် ကိုယ်စားလှယ်များပါ ပူးပေါင်းပါဝင်၍ ယခုလက်ရှိအချိန်တွင်လည်း တတ်နိုင်သမျှ ပူးပေါင်းရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

မရမ်းကုန်း မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာမောင်မြင့်က အဆိုကိုအောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် အစိုးရဝန်ကြီးဌာနသမားက ပြည်တွင်း ပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်၊ မြို့ကြီးများတွင် ခွေးနှင့် ကြောင်များကို မွေးမြူရာတွင် တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုဖြင့် စနစ်တကျမွေးမြူရန်၊ ခွေးလေခွေးလှင့်များကို စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲရန်၊ ခွေးနှင့်ကြောင်များကို ကာကွယ်ဆေးမှန်မှန်ထိုးပေးရန်နှင့် ခွေးရူးရောဂါကူးစက်ခံရနိုင်သူများ ကိုလည်း ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးရန် အရေးကြီးသည်ကို တင်ပြလိုပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်သည် ခွေးရူးရောဂါဖြစ်ပွားမှု များပြားပြီး ခွေးရူးရောဂါ ကာကွယ်ဆေး

ပြတ်လပ်နေသည်ဟု ကြားသိရပါသဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေး အမြန်ဆုံးရရှိအောင် ဆောင်ရွက် သင့်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အဆိုကို ထောက်ခံပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စမ်းချောင်း မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘိုဘိုဦး၊ လှိုင်တော် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာခင်ခင်စည်သူ၊ အလုံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးရဲလွင်၊ ရေကြည် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာဦးစံရွှေဝင်း၊ လှိုင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအောင်ကျော်ကျော်ဦး၊ ညောင်လေးပင် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာဦးမြင့်သိန်း၊ တာမွေမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတိုးဝင်း၊ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်မှူးဝင်းမင်းထွန်းနှင့် မြင်းမြဲ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိန်မြင့်တို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်က ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်က ခွေးရူးပြန်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး များနှင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစ၍ ခွေးရူးပြန်ကာကွယ်သည့် ပဋိဇီဝပစ္စည်းများကို နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေဖြင့် နှစ်စဉ်ဝယ်ယူဖြည့်တင်းမှုနှင့်အတူ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများ၊ ဗဟိုအဆင့်ဆေးရုံများ၊ မြို့နယ်ဆေးရုံများတွင် ခွေးကိုက်ခံရသည့် လူနာများကို အခမဲ့ ထိုးနှံပေးလျက် ရှိပါကြောင်း၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဌာနအနေဖြင့်လည်း ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစ၍ ကမ္ဘာတီရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးအဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်း၍ ခွေးရူးရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အားစိုက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လက်ရှိအခြေအနေအတိုင်း မိမိတို့၏အရင်း အမြစ် အခြေခံစွမ်းအားအပေါ်တွင် အခြေပြုပြီး အကန့်အသတ်များ ကျော်လွှား နိုင်ရေး စီမံမှုများနှင့်အတူ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းအကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ပြည်တွင်းပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပါ ဆက်စပ်၍ အနာဂတ်အတွက် မျှော်မှန်းချက်ထား၍ စီမံချက်များ ရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်သည်အတွက် အဆိုကိုမှတ်တမ်းတင်ပေးနိုင်ပါရန် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အဆိုရှင် ဒေါက်တာသန်းအောင်စိုးက အဆိုအား မှတ်တမ်းတင်စောင့်ကြည့်အဖြစ် ခွင့်ပြုပေးပါရန် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မှတ်တမ်းတင် စောင့်ကြည့်ရန် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူရာ သဘောမတူသူ မရှိသည့် အတွက် အဆိုအား မှတ်တမ်းတင်စောင့်ကြည့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၂၄)ရက်မြောက်နေ့ကို မတ် ၁၃ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အေးအေးသန်း(သတင်းစဉ်)

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး (၄/၂၀၁၉)ကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် D ဆောင် ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အစည်းအဝေးသို့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဒုတိယဌာနက ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင်(ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသား လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ပူးပေါင်းကော်မတီအတွင်း ရေးမှူး ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးဌေးဝင်းအောင်(ခ) ဦးပြုံးချိုနှင့်အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် တပ်မတော်သားလွှတ်တော် ကိုယ်စား လှယ်များအစုအဖွဲ့တို့မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း IPU မှ Ms.Norah Babic အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းသည် Inter-Parliamentary Union (IPU) ၏ Technical Cooperation Programme Manager, Ms. Norah Babic အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)

ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် IPU အနေဖြင့် မြန်မာ့လွှတ်တော်နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာအထောက်အကူပေးရေးကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာ့လွှတ်တော် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ IPU က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးများ၊ ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများနှင့် ကော်မတီအစည်းအဝေးများတွင် ပါဝင်တက်ရောက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်မှူးတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်



ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၂၃) ရက်မြောက်နေ့တွင် ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းများ ဖြေကြား



ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်မြင့်နွယ်



မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁၁)မှ ဦးလှမြင့်(ခ) ဦးလှမြင့်သန်း



ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်



ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၁၁)မှ ဦးဝေတင်



ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၁၂) မှ ဦးစိုင်းစံအောင်



မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၁) မှ ဦးအေးမင်းဟန်

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၂၃)ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်းနှင့် ဖြေကြားခြင်း၊ အစီရင်ခံစာ(၁)ခု ဖတ်ကြားတင်သွင်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ပျဉ်းမစခန်းအပြင်ကွင်းရှိ တောင်သူ(၅)ဦး စပါးလင်စိုက်ပျိုးနေသည့် ခြံမြေ (၈၅)ဧက မြေယာလျော်ကြေးပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ

အစည်းအဝေးတွင် မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဦးလှမြင့်(ခ) ဦးလှမြင့်သန်း၏ မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်တိုမြို့နယ် ကျွန်းတောကျေးရွာအုပ်စု ကွင်းအမှတ် (OSS-၃၅)၊ ပျဉ်းမစခန်းအပြင်ကွင်းရှိ တောင်သူ (၅)ဦး စပါးလင်စိုက်ပျိုးနေသည့် ခြံမြေ (၈၅)ဧကမှာ ၂၀၀၁ ခုနှစ်က နယ်မြေခံတပ်ရင်း စတင်ထူထောင်စဉ်က သိမ်းဆည်းရာတွင် ပါသွားခဲ့သော်လည်း ယနေ့တိုင် မြေယာလျော်ကြေးပေးခြင်းများ မရှိသေးပါသဖြင့် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ မြေယာလျော်ကြေးပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်မြင့်နွယ်က လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၏ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြေ (၈၅)ဧကသည် အမှတ်(၆၀၂) ခုံးတပ်ရင်းမှ မြေသိမ်းဆည်းရေးဆိုင်ရာ ပြည်ထဲရေးအမိန့်များ ရရှိပြီးဖြစ်ခြင်း၊ မြေပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာမရှိခြင်း၊ မြေတန်ဖိုးလျော်ကြေးငွေအား တပ်ရင်းမှပေးချေခဲ့သော်လည်း ထုတ်ယူခဲ့မှုမရှိခြင်းနှင့် တပ်ပိုင်မြေသိမ်းဆည်းစဉ် ကန့်ကွက်ရန်မရှိကြောင်း လက်မှတ်များရေးထိုးခဲ့ပြီးဖြစ်ခြင်းတို့ကြောင့် လျော်ကြေးသတ်မှတ်ပေးနိုင်ခြင်း မရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဦးဝေတင်၏ ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ် ရှင်းလက်ဝအုပ်စု ရှင်းလက်ဝအထက်ရွာနှင့်ရှင်းလက်ဝအောက်ရွာ ကူးလူးသွားလာသော ပေအရှည် (၃၀၀) ရှိ (ရှင်းလက်ချောင်းကူး) ကြိုးတံတားဟောင်းကို ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်ဖြင့် အသစ်ပြန်လည် ဆောက်လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်က လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မေးမြန်းသည့် ပလက်ဝမြို့နယ် ရှင်းလက်ဝအုပ်စု ရှင်းလက်ဝအထက်ရွာနှင့် ရှင်းလက်ဝအောက်ရွာ ကူးလူးသွားလာနေသည့် ပေအရှည် (၃၀၀) ရှိ ရှင်းလက်ချောင်းကူး ကြိုးတံတားဟောင်း

ကို အရှည်ပေ (၃၇၀)၊ အကျယ် (၆)ပေရှိ လူကူးကြိုးတံတားအသစ်အဖြစ် ဆောက်လုပ်ပေးရန်အတွက် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြည်နယ်နယ်စပ်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေတွင် ရန်ပုံငွေတင်ပြတောင်းခံထားပြီး ရန်ပုံငွေရရှိမှုအပေါ်မူတည်၍ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးအေးမင်းဟန်၏ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့ရှိ ကျေးရွာပေါင်း (၁၃) ရွာကို ဆက်သွယ်ထားသော ဦးနုအောက်လမ်း (ကတိုး၊ ကော့နပ်၊ ဇာသပြင်) ၏ ပျက်စီးနေသောလမ်းပိုင်း (၃)မိုင် (၂)ဇာလုံအား ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် (၁၄) ပေ အကျယ် ကတ္တရာလမ်းအသစ် ဝင်းပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်က မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မေးမြန်းသည့် မွန်ပြည်နယ်နှင့်ကရင်ပြည်နယ်တို့ရှိ ကျေးရွာပေါင်း (၁၃) ရွာကိုဆက်သွယ်ထားသော ဦးနုအောက်လမ်း (ကတိုး၊ ကော့နပ်၊ ဇာသပြင်)၏ ပျက်စီးနေသောလမ်းပိုင်း (၃) မိုင် (၂) ဇာလုံအား မြေပြင်ကွင်းဆင်းစီစစ်ပြီး ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်နယ်နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေတွင် ထည့်သွင်းလျာထားနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ရန်ပုံငွေရရှိမှုအပေါ်မူတည်၍ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ပန်ပိုင်မြို့အတွက် စိမ့်စမ်းရေးသွယ်တန်းစနစ်ဖြင့် လုံလောက်သည့် သောက်သုံးရေရရှိရေး ဦးစားပေး အစီအစဉ်အရ ထည့်သွင်းလျာထားပေးသွားမည်

ရှမ်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၂) မှ ဦးစိုင်းစံအောင်၏ ရှမ်းပြည်နယ် 'ဝ'ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း၊ ဟိုပန်ခရိုင်၊ ပန်ပိုင်မြို့အတွက် စိမ့်စမ်းရေးသွယ်တန်းစနစ်ဖြင့် လုံလောက်သည့် သောက်သုံးရေရရှိရေး မည်သည့်ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်ပေးမည်ကို သိရှိလိုခြင်း မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်က ဟိုပန်ခရိုင် ပန်ပိုင်မြို့၊ စိမ့်စမ်းရေးသွယ်တန်းခြင်း လုပ်ငန်းအား 'ဝ'ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းဦးစီးအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်၊ ခရိုင်ကော်မတီတို့မှ ရေအရင်းအမြစ်ရရှိနိုင်မှု၊ ဖြစ်နိုင်ခြေများကို အသေးစိတ်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးလေ့လာပြီး မှတ်တမ်းစာတပ်၊ မြေပုံ၊ ခန့်မှန်းတွက်ချက်မှုဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြပေးရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ဒေသ၏တင်ပြချက်အပေါ် စိစစ်ပြီး ဦးစားပေးအဆင့် သတ်မှတ်ချက်နှင့်အတူ လိုအပ်သလို ရန်ပုံငွေတင်ပြလာပါက

အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မှတ်တမ်းတင်ထားရှိပြီး နှစ်စဉ် ထည့်သွင်းလျာထားသော လုပ်ငန်းများသည်လည်း ရန်ပုံငွေဝင်ဆံ့မှု ဘောင်အတွင်းကသာ လျာထားဆောင်ရွက်နေရပါသဖြင့် ယခုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မေးမြန်းလာသည့်လုပ်ငန်းကို ၂၀၂၀-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရန်ပုံငွေလျာထားချက်တွင် ဦးစားပေးအစီအစဉ်အရသာ ထည့်သွင်းလျာထားပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ချင်းပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၀)မှ ဦးလားလ်မင်းထန်၏ ချင်းပြည်နယ် မတူပီမြို့နယ်ရှိ ဒါရ်လင်းကျေးရွာမှ လုံကြေးကျေးရွာအထိ ကိုးမိုင်နှင့် လုံကြေးကျေးရွာမှ အိန္ဒိယနယ်စပ်အထိ (၁)မိုင်၊ စုစုပေါင်း (၁၀) မိုင်အား ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဖောက်လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ/မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်က ချင်းပြည်နယ် မတူပီမြို့နယ် ဒါရ်လင်း-လုံကြေးမှ အိန္ဒိယနယ်စပ်အထိ လမ်းအား ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကျေးရွာကိုယ်ထုကိုယ်ထ အစီအစဉ်ဖြင့် ကျောက်ဆောင်၊ ကမ်းပါးမြင့်သည့်နေရာတွင် (၆)ပေအကျယ်၊ မြေပြန့်သည့်နေရာတွင် (၈)ပေအကျယ် ဖောက်လုပ်ခဲ့ပြီး ၎င်းလမ်းအပိုင်းအား ဒေသခံပြည်သူများ၏ တင်ပြတောင်းခံချက်အရ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေ (၂၁၂၃၁၀၆၀) သန်းဖြင့် ဒါရ်လင်းကျေးရွာမှ လုံကြေးကျေးရွာ (ဟောင်း)၊ ထိုမှတစ်ဆင့် အိန္ဒိယနယ်စပ် BP-23 အထိ (၁၈) ပေအကျယ် (၁၂) မိုင် လမ်းအား ဖောက်လုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင်လည်း ဒေသခံပြည်သူလူထုအနေဖြင့် စားနပ်ရိက္ခာနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများအား ၎င်းလမ်းကို အသုံးပြု၍ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင် အသုံးပြုနိုင်ခြင်းကြောင့် မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ထပ်မံ၍ ထည့်သွင်းလျာထားဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ်မရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်သူတို့၏တိုင်ကြားစာဆိုင်ရာ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးဝင်းကြိုင်က အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်သူတို့၏ တိုင်ကြားစာဆိုင်ရာကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေ အစီရင်ခံစာ (၂/၂၀၁၈) ကို အမျိုးသားလွှတ်တော်သို့ ဖတ်ကြားတင်သွင်းသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက အဆိုပါ အစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၂၄)ရက်မြောက်နေ့ကို မတ် ၁၃ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **အောင်ရီသွင်၊ လူမော်(သတင်းစဉ်)**

တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ်၊ ၁၀ / ၂၀၁၉ ၁၃၈၀ ပြည်နှစ်၊ တပေါင်းလဆန်း ၆ ရက် (၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၁ ရက်)

“တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်ခြင်း”

၁။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသည့် ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်နိုင်ရန်နှင့် ရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန် ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို စနစ်တကျလက်ခံရယူနိုင်ရန် “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” ကို ဤရုံးတွင် ဖွဲ့စည်းထားရှိကြောင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အများပြည်သူသို့ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” သို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၉ ရက်နေ့အထိ ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက အောက်ပါအတိုင်း ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ခဲ့ပါသည်။

Table with 3 columns: စဉ် (Serial), သတင်းလက်ခံရရှိမှု (Information received), ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု (Investigation and action). Rows 1-7 detailing various cases of drug trafficking and consumption.

Table with 3 columns: စဉ် (Serial), သတင်းလက်ခံရရှိမှု (Information received), ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု (Investigation and action). Rows 8-14 detailing various cases of drug trafficking and consumption.

»» စာမျက်နှာ ၈ မှ

၃။ တိုင်ကြားလာသော သတင်းများအနက် အထက်ဖော်ပြပါ ယခုသိတင်းပတ်အတွင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိမှု အပါအဝင် ၉-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ချက်များအရ အမှုပေါင်း (၅၄၉) မှ ဖွင့်လှစ်အရေးယူခဲ့ပြီး တရားခံကျား (၇၂၄) ဦး၊ မ (၁၃၉) ဦး၊ ပေါင်း (၈၆၃) ဦး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့၍ ဘိန်းဖြူ (၅၈၃၁.၃၃) ဂရမ်၊ ICE (၇၂.၁၄) ဂရမ်၊ ဘိန်း (၃၈၆၅၆.၉၄) ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း (၃၂၉.၆) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာမှုန့် (၁၈၈၀၀.၂၈) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက် (၇၃၆၃.၉၉) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရည် (၁.၅) လီတာ၊ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၂၂၉၇၁) ပြား၊ ဆေးခြောက် (၆၀၈၈.၂၂) ဂရမ်၊ ဘိန်းရည် (၀.၁) လီတာ၊ ဘိန်းဆီခဲ (၅၁၃.၂၆) ဂရမ်၊ ဘိန်းစေ့ (၆၀) ဂရမ်၊ စိတ်ကြွဆေးပြား အကြေမှုန့် (၃.၄၅) ဂရမ်၊ Ecstasy အကြေ (၀.၀၀၁) ဂရမ်၊ လက်နက်မျိုးစုံ (၁၆) လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ (၂၅၇) တောင့်၊ လက်ပစ်ဗုံး (၁) လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်မှုအခြေအနေအား ဆက်လက်ထုတ်ပြန်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာနသို့ တိုင်ကြားပေးပို့သော သတင်းများကို စိစစ်ဖော်ထုတ်အရေးယူခဲ့ သည့်အပြင် တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ သီးခြားရရှိသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများအပေါ် စိစစ်ဖော်ထုတ် ခြင်း၊ နယ်စပ်ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များတွင် ပိတ်ဆို့ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်း၊ သတင်းအရ မော်တော်ယာဉ်/ ဆိုင်ကယ်များကို ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ အချို့ဒေသများတွင် စိစစ်ချက်ဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်း ရေး အထူးစစ်ဆေးရေးဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုသိတင်းပတ်အတွင်း နယ်စပ်ဒေသများ၊ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေး ဂိတ်များအပါအဝင် ပြည်နယ်/ တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီး၌ ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှာ နေပြည်တော်၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ်၊ ကျောက်ကြီးတောင်တံစုအနီး၊ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား (၅) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ဖားကန့်မြို့နယ်၊ တောမော်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး (၁) ဦး၊ ပေါင်း (၂) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၄၇၂) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၁.၅) ဂရမ်၊ ရွှေကျွတ် (၃) ရပ်ကွက်၊ စံပြုလမ်းပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ် (၂) စီးအားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦး၊ အမျိုးသမီး (၂) ဦး၊ ပေါင်း (၄) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၄၈၀၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၂) စီး၊ ကယားပြည်နယ်၊ လွိုင်ကော်မြို့နယ်၊ ဆောင်ကန်းကျေးရွာအနီး၊ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၂၅) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ မြဝတီမြို့၊ အမှတ် (၅) ရပ်ကွက်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၃၆၂) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ မွန်ပြည်နယ်၊ သံဖြူဇရပ်မြို့၊ အောင်သာယာရပ်ကွက်၊ အောင်ဆန်းလမ်း၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးထံမှ ဘိန်းစာရွက် (၁၄၆၉.၇) ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့၊ ရွာသစ်ကေရပ်ကွက်၌ သတင်းအရ စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၆) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၂၀) ပြား၊ ဘူးသီးတောင်မြို့၊ မြို့မတောင်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၃၈၀) ပြား၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ သပြေတောကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၅၂၀) ပြား၊ နယ်မြေလုံခြုံရေး လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် မြောင်းနား ကျေးရွာလယ်ကွင်း၌ ပိန်အိတ်တစ်လုံးအား ပိုင်ရှင်မဲ့တွေ့ရှိပြီး အိတ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၅၇၀၀၀) ပြား၊ တောင်ကုတ်မြို့နယ်၊ တောင်ပုံကြီး ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ သတင်းအရ Odyssey ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၆) ပြား၊ မော်တော်ယာဉ် (၁) စီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ အောင်ပန်းမြို့၊ မြို့ဟောင်းရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၃၄၃၀) ပြား၊ ရပ်စောက်မြို့နယ်၊ ဖက်ရင်းကုန်း ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၅) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၇၁၀၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ပင်လောင်းမြို့နယ်၊ သံတံကျေးရွာ၊ ပင်လောင်း-အောင်ပန်းသွားကားလမ်း၊ မိုင်တိုင် (၂၄/၀) အနီး၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား (၁၂၀၀) ပြား၊ လွိုင်လင်မြို့အောင် လွိုင်လင်- တောင်ကြီးသွားကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၇၉၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ နမ့်ဖတ် ကားကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၈၄၀) ပြား၊ နောင်ချိုမြို့အိုင် မိုင်တိုင် (၈၀/၄) ၌ Vigno ယာဉ်အား သတင်းအရ ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၉၀၀) ပြား၊ မော်တော် ယာဉ် (၁) စီး၊ မဘိမ်းမြို့နယ်၊ စိမ်းကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး (၁) ဦး၊ ပေါင်း (၂) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၀၂၇၀) ပြား၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ ပန်မက်မွန်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး (၁) ဦးထံမှ ဘိန်း (၁၀၀၀) ဂရမ်၊ မိုင်းဆတ်မြို့နယ်၊ လွယ်ပါရင် (၂) ကျေးရွာအနီး မိုင်းဆတ်- တာချီလိတ်သွားကားလမ်းမပေါ်၌ စိစစ်နေရာ Revo ယာဉ်မှာ စိစစ်ရေးအဖွဲ့အနီး မရောက်မီ ရပ်တန့်ပြီး အမျိုးသား (၁) ဦးမှာ ယာဉ်ပေါ်မှဆင်း ထွက်ပြေးသွားပြီး ယာဉ်အား ရှာဖွေရာ ယာဉ်နောက်ခန်းရှိ ဆာလာအိတ်များအတွင်းမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၀၀၀၀၀) ပြား၊ မော်တော်ယာဉ် (၁) စီး၊ တာချီလိတ်မြို့၊ ပုန်းထွန်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသမီး (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၄၀၀၀) ပြား၊ ကွင်းဆက် စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦး၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ထပ်မံကွင်းဆက်ဖော်ထုတ်ချက်အရ ဟိုခိုကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၃၇၀) ပြား၊ မိုင်းဟိကျေးရွာအနီး ပန်ဟတ်-မိုင်းဟိသွားကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသမီး (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၀၀၀၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ်

(၁) စီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မော်လိုက်မြို့နယ်၊ ညောင်ဝန်းကျေးရွာ၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး (၁) ဦး၊ ပေါင်း (၂) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၇၈၄) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၁၀) ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြိတ်မြို့၊ ရွှေဘေးရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား (၆) ပြား၊ ဘိန်းစာမှုန့် (၁၈၀၀၀) ဂရမ်၊ အင်းလေးမြိုင်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသမီး (၁) ဦးထံမှ ဘိန်းစာမှုန့် (၃၉၆၀) ဂရမ်၊ ကော့သောင်းမြို့နယ်၊ ကံပုံမာတမ်းကျေးရွာ ဘောလုံးကွင်းအနီး၌ ဝက်သိမ်းထားသည့် ပိုင်ရှင်မဲ့ဘိန်းစာမှုန့် (၁၆၉၂၀) ဂရမ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ အင်းတကော်မြို့၊ အမှတ် (၅) ရပ်ကွက်၌ သတင်းအရ နေအိမ်အားစိစစ်ရာ တရားခံ အမျိုးသားမှာ ကြိုတင်တိမ်းရှောင်နေပြီး နေအိမ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၆၆၈) ပြား၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ငမဲမြို့နယ်၊ ပဒါန်း (ပျဉ်းပ) ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ ရန်ကုန်မှစစ်တွေသို့လာသည့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်အား သတင်းအရ ရပ်တန့်စိစစ်ရာ ခရီးသည်တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၅၉၅၀၀) ပြား၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ (၁၂) လမ်း၌ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၉၅) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ အမရပူဇော်နေနောက်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး (၁) ဦး၊ ပေါင်း (၂) ဦး၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ကွင်းဆက်ထပ်မံဖော်ထုတ်ချက်အရ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ ဟောမာလေရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၅၁၀) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၂.၉) ဂရမ်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ ငွေတော်ကျီး ကုန်းရပ်ကွက်၊ စက်မှုလယ်ယာလမ်းထောင့်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး (၁) ဦး၊ ပေါင်း (၂) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၀၀၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ (ဆ) ရပ်ကွက်၌ တရားခံ အမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၄) ပြား၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ဖော်ထုတ်ချက်အရ တရားခံအမျိုးသား (၃) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၄၂) ပြား၊ ကွင်းဆက်ထပ်မံဖော်ထုတ်ချက်အရ ကျောက်ဆည်မြို့၊ မြို့ပြကွက်သစ်ရပ်ကွက်၌ တရားခံ အမျိုးသား (၁) ဦး၊ အမျိုးသမီး (၁) ဦး၊ ပေါင်း (၂) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၀၈၅၀) ပြား၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ (၁၆) မိုင်စစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ မုဆွယ်မှ မန္တလေးသို့လာသည့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်အား သတင်းအရ ရပ်တန့်စိစစ်ရာ ယာဉ်ပေါ်ပါ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၁၀၀) ပြား၊ မြို့တောကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား (၁၁၃၇၀) ပြား၊ ICE (၀.၇) ဂရမ်၊ သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၊ တောင်လယ်ကျေးရွာ၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၀) ပြား၊ Tramadol Capsule (၂၇) တောင့်၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်၊ စက်မှုလက်မှုရပ်ကွက်၊ ဧရာဝတီလမ်း၌ သတင်းအရ ယာဉ်အားရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသမီး (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၅) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၆) ဂရမ်၊ ICE (၁.၄၅) ဂရမ်၊ မော်တော်ယာဉ် (၁) စီး၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ချက်အရ တရားခံအိမ်အိမ် ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ (၉၄) ရပ်ကွက်၊ ယုဇနအိမ်ရာမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၂၃၃) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၉၉) ဂရမ်၊ ICE (၉) ဂရမ်၊ ဒဂုံတောင်မြို့နယ် (၂၆) ရပ်ကွက်၌ Succeed ယာဉ်အား သတင်းအရ ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ ဆေးခြောက် (၃၉) ဂရမ်၊ မော်တော် ယာဉ် (၁) စီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖျာပုံမြို့၊ အမှတ် (၃) ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၇၉) ပြားအားလည်းကောင်း၊ လက်နက်နှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိမှုဖြစ်စဉ် (၁) ခုရှိပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရမည်းသင်းမြို့၊ အောင်မင်္ဂလာရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၃) ပြား၊ လေသေနတ် (၁) လက်၊ ဘောစေ့ (၂၅) လုံးအား လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားသား ပါဝင်ပတ်သက်သော ဖမ်းဆီးရမိမှု ဖြစ်စဉ် (၁) ခုရှိခဲ့ပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး၊ တမူးမြို့၊ မြန်မာ-အိန္ဒိယနယ်စပ်နယ်စပ်အနီး ဗိုလ်နိုင်ဝင်းလမ်းပေါ်၌ တရားမဝင် ဝင်ရောက်လာသည့် အိန္ဒိယ နိုင်ငံသား တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၅) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၅) ဂရမ်၊ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် သီးခြားဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးမှု စုစုပေါင်းအနေဖြင့် ယခုသိတင်းပတ် (၃-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့မှ ၉-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ) အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး (၂၃၅) မှ တွင် တရားခံကျား (၃၀၅) ဦး၊ မ (၄၆) ဦး၊ ပေါင်း (၃၅၁) ဦးကို ဘိန်းဖြူ (၃၇၅.၃၈၄) ဂရမ်၊ ICE (၁၄.၆၅) ဂရမ်၊ ဘိန်း (၂၄၈၃.၁၆) ဂရမ်၊ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၂၃၂၈၅) ပြား၊ ဆေးခြောက် (၆၉.၅) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာမှုန့် (၃၉၆၈၀) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက် (၁၅၅၉.၇) ဂရမ်၊ Tramadol Capsule (၂၇) တောင့်၊ လေသေနတ် (၁) လက်၊ ဘောစေ့ (၂၅) လုံးတို့ ဖော်ထုတ်သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

၅။ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပိုမိုဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့များသို့ တိုင်ကြားနိုင်သည့်အပြင် ထူးခြားသည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် ကြီးမားသည့် မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်း/ဝယ်မှု ကိစ္စရပ်များကို နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” အောက်ဖော်ပြပါ တယ်လီဖုန်း/ဖက်စ်ဖုန်းနှင့် အီးမေးလ်လိပ်စာတို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း လုံခြုံစိတ်ချစွာ တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း ထပ်မံ အသိပေးအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်- အော်တိုတယ်လီဖုန်းနံပါတ် - ၀၆၇-၅၉၀ ၂၀၀ ဖက်စ်ဖုန်းနံပါတ် - ၀၆၇-၅၉၀ ၂၃၃ အီးမေးလ်လိပ်စာ - antinarcotics@presidentoffice.gov.mm

အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့အစည်းများဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့အဖွဲ့ကြီး၏ နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁
မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြနှင့်အဖွဲ့ဝင် ဦးညွန့်ဆွေတို့သည် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဂျီနီဗာမြို့ရှိ ကုလသမဂ္ဂအဆောက်အအုံ၌ မတ် ၄ ရက်မှ ၆ ရက်အထိ ကျင်းပသော အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့အစည်းများဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့အဖွဲ့ကြီး၏ နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။
အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၁၂ ဖွဲ့ရှိ
အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့အစည်းများဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့အဖွဲ့ကြီးကို ကုလသမဂ္ဂက ကမကထပြု၍ ဖွဲ့စည်း ထားပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၁၂ ဖွဲ့ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်ကို အဆိုပါအဖွဲ့ကြီးက ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီမှ စတင်၍ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လက်ခံခဲ့သည်။
အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် အဆိုပါ ကမ္ဘာ့အဖွဲ့ကြီး၏ နှစ်ပတ်လည်အစည်း အဝေးအပြင် အမျိုးသမီးများနှင့် မိန်းကလေးငယ်များ၏

လူ့အခွင့်အရေးအတွက် အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့ အစည်းများက ၎င်းတို့၏ တာဝန်ဝတ္တရားများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စ အသိပညာလေ့လာမှုဆွေးနွေးပွဲသို့ လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့အစည်း များဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့အဖွဲ့ကြီးနှင့် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေး ဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးရုံးတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ဆွေးနွေး ပွဲဖြစ်သည့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကမ္ဘာလုံး ဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာ တွင် လူ့အခွင့်အရေးကိုအခြေခံ၍ အမျိုးသမီးအခွင့်အရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ရေး ဆွေးနွေးပွဲသို့လည်းကောင်း၊ အာရှ-ပစိဖိတ် အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့အစည်းများ ဖိုရမ်အစည်းအဝေးသို့လည်းကောင်း၊ အရှေ့တောင်အာရှ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့အစည်းများဖိုရမ်နှင့် ဂျီနီဗာ မြို့အခြေစိုက် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုတားဆီးကာကွယ်ရေး အဖွဲ့တို့ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် အဖွဲ့အစည်းနှစ်ရပ် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး အစည်းအဝေးသို့လည်းကောင်း ပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ကျွန်တော်တို့ရုပ်ရှင်လောက ပြန်ပြီးတော့ အရုဏ်ဦးရဲ့ ရောင်နီတွေ သန်းစပြုပြီ

အကယ်ဒမီ ဒါရိုက်တာစင်ရော်မောင်မောင်

ရုပ်ရှင်သည် ဧည့်သည်အဖြစ် မမြင်ရသောဆွဲဆောင်နိုင်စွမ်းအားလည်း ကြီးမားသည့် အရာတစ်ခုဖြစ်သည်။ ရုပ်ရှင်၏ သိမ်မွေ့သောစွမ်းအားဖြင့် ပေးချင်သည့် အတွေးအခေါ်၊ အယူအဆ ဖြစ်ပေါ်စေချင်သည့် စိတ်ခံစားမှုတို့ကို ထည့်သွင်းပေးနိုင်သည့်အတွက် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကောင်းများသည် လူအများ၏ စိတ်ဓာတ်ကောင်း၊ စရိုက်ကောင်း၊ အမူအကျင့်ကောင်းများကို သန္ဓေတည်မွေးဖွားရန် အထောက်အပံ့ကောင်းများဖြစ်သည်။ ရုပ်ရှင်ဩဇာကြောင့် အများပြည်သူသည် မှန်ကန်သောအသိပညာပညာပညာများ တိုးပွားလာမည်ဖြစ်သလို နိုင်ငံ၏ ပုံရိပ်တိုးတက်ရေးအတွက်လည်း အထောက်အကူပြုလာမည်ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီး၌ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရုပ်ရှင်ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသလို မြန်မာနိုင်ငံ၌လည်း မြန်မာ့ရုပ်ရှင်အဆင့်အတန်း မြင့်မားရေး၊ ရုပ်ရှင်အနုပညာရှင်များ အရည်အသွေးတိုးတက်ရေးတို့ကို ကြိုးစားအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဖွင့်လှစ်

ယနေ့ခေတ် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လောက၌ လိုအပ်ချက်တစ်ခုဖြစ်သော ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများရိုက်ကူးထုတ်လုပ်ရာတွင် စတူဒီယိုများကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာအသုံးပြုနိုင်ရေး၊ ရုပ်ရှင်အနုပညာရှင်များ သွားလာမှုအဆင်ပြေလွယ်ကူစေရေးတို့အတွက် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ် ရွှေတောင်ကြားလမ်းရှိ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ရုပ်ရှင်အနုပညာရပ်ဝန်းရှိ ရုပ်ရှင်စတူဒီယိုများကို မတ်လ ၉ ရက်နေ့က ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးမှ နာယက စည်သူဗိုလ်ကလေးတင့်အောင်က ဝမ်းမြောက်စကား ပြောကြားခဲ့သည်။ စည်သူဗိုလ်ကလေးတင့်အောင်က “အားပါးတရစကားတွေ ပြောသွားတဲ့ ဝန်ကြီးရဲ့စကားကိုနားထောင်ရတာ ပီတိဖြစ်ရပါတယ်။ ကျွန်တော်သိတယ်။ စာရွက်ကလေးတွေ ချထားတယ်။ စာရွက်ကလေးတွေ ဖတ်တော့မှာပဲ။ ဘယ်ဟုတ်လိမ့်မလဲ။ ရင်ထဲကစကားတွေပြောတော့တာကိုး။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ ခံစားချက်ဟာ အရာရာကိုပွင့်ပွင့်လင်းလင်းဖြစ်စေပါတယ်။

အမျိုးမျိုးသောထောက်ပံ့မှု၊ ကူညီမှုတွေပေး “ကျွန်တော်တို့ဝန်ကြီးက ဝါသနာနဲ့၊ ပညာနဲ့၊ အလုပ်နဲ့ ကိုက်ညီတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ပဲ။ စာပေနယ်ပယ်ကနေ အုပ်ချုပ်ရေးနယ်ပယ်ကို ရောက်ရှိပြီးတော့ အုပ်ချုပ်ရေးနယ်ပယ်မှာ အလုပ်လုပ်နေကြတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေရော အကုန်လုံးက အနုပညာဝါသနာပါပြီးတော့ အနုပညာအတွက် အမျိုးမျိုးသောထောက်ပံ့မှုတွေ၊ ကူညီမှုတွေပေးလာကြတဲ့ သဘောကို ကျွန်တော်တို့ မြင်ရတွေ့ရပါတယ်။ ဝန်ကြီးဟာ စာပေနယ်ပယ်မှာ ထူးချွန်တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ပါပဲ။ ဒါကြောင့် သူ့ရဲ့ဆရာဝန်အလုပ်ကို တည်မလုပ်ဘဲနဲ့ ပြည်သူ့အတွက် စာပေဟာပို၍ အရေးကြီးတယ်။ ကျန်းမာရေးဆိုတာကလည်း မကျန်းမာတဲ့အခါကျမှ လုပ်ရတာပဲ။ စာပေနယ်ပယ်မှာလုပ်မယ်ဆိုပြီး ကြိုးစားပြီးလုပ်လာတာ ဟိုကတည်းက အများကြီးသိပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍လည်း “အဲဒီအတိုင်းပဲ နိုင်ငံတော်က ဆရာရဲ့ မေတ္တာ၊ စေတနာကို နားလည်ပြီးတော့ တာဝန်ပေးလိုက်တဲ့အခါကျတော့ ပိုပြီးတော့ အလျဉ်းသင့်လို့ ပြည်သူတွေအတွက် ရုပ်ရှင်လုပ်သားများအတွက်၊ စာပေအတွက် အကျိုးအများကြီးဆောင်နိုင်တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ယောက်ဖြစ်လာပါတယ်။ ဒါဟာ ကျွန်တော်တို့ လက်တွေ့ပဲ။ ဒါကြောင့် အခုဒီနေ့ စကားပြောမယ်အထဲမှာ ဘာတွေဖြင့် ရုပ်ရှင်နယ်ပယ်အတွက် လုပ်ထားတယ်ဆိုတာတွေပါလိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

အဲဒီထက် ပိုပြီးတောင်မှ ပြောဟောသွားတာတွေ ကြားရတော့ ရင်ထဲမှာခံစားရပါတယ်ခင်ဗျာ။

အစစအရာရာပြည့်စုံအောင်လုပ်လာ

“ကျွန်တော်ဒီနေရာကို ရောက်လာတဲ့အခါမှာ အခုအခါရယ်လို့ မျက်စိထဲမမြင်တော့ဘဲနဲ့ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်ပေါင်း ၅၀၊ ၆၀ လောက်က ကျွန်တော်တို့ ဒီနေရာမှာ လှုပ်ရှားခဲ့တာတွေ သွားသတိရပါတယ်။ အဲဒီတုန်းက ရုပ်ရှင်ကော်ပိုရေးရှင်းဆိုတာကို နေရာအကျယ်ကြီးမှာ စတူဒီယိုနဲ့ အသံဖမ်းဆရာတွေနဲ့ ပြည့်စုံလုံလောက်အောင် ကင်မရာမင်းတွေနဲ့ ဒီကနေထုတ်လုပ်နေတဲ့ ရုပ်ရှင်သမားတွေကို အကျိုးပြုနိုင်တဲ့အခြေအနေကို ကောင်းကောင်းမှတ်မိနေပါတယ်ခင်ဗျာ။

“အဲဒီအချိန်တုန်းက ကျွန်တော်တို့ စတူ

က အဆောက်အဦတွေ အမျိုးမျိုးနဲ့ ရုပ်ရှင်ရိုက်ကူးရေးအတွက် အထောက်အပံ့တွေပြုမယ်လို့ ရိပ်စားမိပါတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် စည်သူဗိုလ်ကလေးတင့်အောင်က “ဒီတော့ ကျွန်တော်တို့တွေမှာ အနုပညာရှင်တွေ လိုလာပြီ။ အနုပညာရှင် လိုလာတယ်ဆိုတာက အသေးစိတ်ပြောရမယ်ဆိုရင် ပြင်ပသဘာဝ အဆောက်အဦအငယ်စားတွေ၊ အဲဒီအငယ်စားတွေကို လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်ဖို့ ပညာရှင်တွေလိုပါတယ်။ ဇာတ်သဘင်မှာလည်း ဇာတ်ခုံရဲ့ အပြင်အဆင်အတိုင်းလုပ်နိုင်အောင် အသေးကလေးတွေ ဆောင်ရွက်ကြရတယ်။ တံဆိုလည်းခပ်ငယ်ငယ်၊ တိုက်ဆိုလည်း နည်းနည်းသေးသေး၊ ဒီလိုဟာမျိုးတွေ လုပ်ရတဲ့အတွက် ပညာရှင်တွေ သီးသန့်ရှိပါ



စည်သူဗိုလ်ကလေးတင့်အောင်



အကယ်ဒမီ ဒါရိုက်တာစင်ရော်မောင်မောင်

“အခုဆိုရင် အဆင့်မြင့်မားတဲ့ စတူဒီယိုအခန်းကြီးတွေ တွေ့ရပါတယ်။ နောက်ပိုပြီးမြင့်လာတာက အဲကွန်းအခန်းတွေနဲ့ ဖြစ်လာတယ်။ ပိုကျယ်ဝန်းလာတယ်။ မီးအားတွေလည်း ပြည့်လာတယ်။ စနစ်လည်းပိုကျလာတယ်။ အခုဆိုရင် စတူဒီယိုတွေကို တရားစခန်း၊ အကျဉ်းထောင်၊ အချုပ်ခန်း၊ အိမ်လုပ်လို့ရတဲ့ပုံစံတွေ၊ ဆက်တင်တွေ အများကြီးတွေ့ရတယ်။ ဘာပဲပြောပြောအများကြီး ဝမ်းသာတယ်”

ဒီလိုဆိုတာဟာ မိုးလုံလုံအစစအရာရာ အသံပါလုံခြုံအောင် ပြုပြင်ထားတဲ့ နေရာကြီးပါပဲ။ အဲဒီနေရာကြီးရဲ့အတွင်းခန်းတွေမှာ တဲလင်းဖြစ်လာတယ်။ ဥယျာဉ်မြေမြေလည်း ဖြစ်လာတယ်။ တိုက်ရှေ့၊ တိုက်တွင်း၊ အတွင်းခန်းကတော့ နည်းပါတယ်။ အပြင်ခန်းတွေ များတယ်။ အဲဒါတွေနဲ့ နန်းလုံးပြီးတော့ အသံကောင်းသည်ထက် ကောင်းအောင်၊ အရုပ်မြင်သည်ထက်မြင်အောင် အစစအရာရာ ပြည့်စုံအောင်ဆိုပြီးတော့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးအဆက်ဆက် လုပ်လာကြတာ အားလုံးအသိပါပဲ။ ကျွန်တော်တို့ ဒီလက်ထက်မှာလည်းပဲ ပို၍ဖြစ်လာတာကတော့ စတူဒီယိုများဆိုပြီးတော့ကား စတူဒီယိုတစ်လုံးတည်း မကတော့ဘူး။ အမျိုးမျိုးသော စတူဒီယိုတွေ

တယ်။ ဒါကြောင့် စတူဒီယိုဟာလည်းပဲ အသေးစိတ်လုပ်မယ့် ကြီးမားတဲ့၊ အဆောက်အအုံတွေဆောက်တာမဟုတ်ဘဲနဲ့ အသေးလေးတွေ ဆောက်နိုင်တဲ့ ပညာရှင်တွေ ဇာတ်ခုံပညာရှင်ပဲခေါ်ပါစို့။ စတူဒီယိုပညာရှင်တွေကို မွေးထုတ်နိုင်ဖို့ လိုပါပြီ။

စုဆောင်းစရာလေးတွေရှိ

“ဒါကြောင့်လည်း သရုပ်တူမှ ဖြစ်မယ့် အလုပ်ကိုလုပ်ရတဲ့နေရာမှာ မွန်ပြည်နယ်ကို အားကိုးရပါတယ်။ မွန်ပြည်နယ်က ဒီအသေးစိတ်လုပ်ငန်းတွေကို လုပ်တတ်တဲ့ ဝါသနာပါတဲ့၊ စိတ်ရှည်တဲ့ လူစားမျိုးတွေ အများကြီးမွေးထုတ်ပေးဖို့ လိုပါတယ်။ အဲဒီပုဂ္ဂိုလ်တွေက အမျိုးမျိုးသော အတုပညာလေးတွေကို သဘာဝနဲ့တူသည်ထက်တူအောင်

၁၉၈၅ ခုနှစ်က ဒီစတူဒီယိုမှာပဲ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားတစ်ကားကို အစကနေအဆုံး ရိုက်ကူးခဲ့တဲ့နေရာကြီးဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီနေရာကြီးဟာ နှစ်ပေါင်းများစွာတံခါးကြီးပိတ်ပြီး မသုံးနိုင်တဲ့ အခြေအနေမျိုးဖြစ်တဲ့ ဘဝကနေပြီးတော့ စတူဒီယိုများ ဖွင့်လိုက်တဲ့အတွက် မင်္ဂလာရွှံ့ရွာနဲ့ စတူဒီယိုအင်္ဂါရပ်တွေနဲ့ အညီ လုပ်ဆောင်ပေးထားတဲ့အတွက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနကနေပြီးတော့ ရုပ်ရှင်လောကကြီးကို ဒီထက်ကောင်းမွန်အောင်၊ ဖွံ့ဖြိုးအောင်လုပ်ပေးတဲ့အတွက် အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။



ထပ်ဆင့်အကယ်ဒမီ ဒေါ်ဝါဝါဝင်းရွှေ

တွေပိတ်၊ အခန်းတွေမှာ ဖြစ်ခဲ့ရပါတယ်။ အခု တစ်နှစ်လောက်အတွင်းမှာ အပြောင်းအလဲတွေက တစ်ရှိန်ထိုးပြောင်းလဲလာတယ်။ အဟောင်းတွေကအသစ်တွေ ပြန်ဖြစ်လာတယ်။”

“အခုဆိုရင် အဆင့်မြင့်မားတဲ့ စတူဒီယိုအခန်းကြီးတွေ တွေ့ရပါတယ်။ နောက်ပိုပြီး မြင့်လာတာက အဲကွန်းအခန်းတွေနဲ့ ဖြစ်လာတယ်။ ပိုကျယ်ဝန်းလာတယ်။ မီးအားတွေလည်း ပြည့်လာတယ်။ စနစ်လည်းပိုကျလာတယ်။ အခုဆိုရင် စတူဒီယိုတွေကိုတရားစခန်း၊ အကျဉ်းထောင်၊ အချုပ်ခန်း၊ အိမ်လုပ်လို့ရတဲ့ ပုံစံတွေ၊ ဆက်တင်တွေ အများကြီးတွေ့ရတယ်။ ဘာပဲပြောပြော အများကြီးဝမ်းသာတယ်။

ခိုင်ခံ့တဲ့ဖောင်ဒေးရှင်းတွေရရှိ

အခုအချိန်မှာ ရုပ်ရှင်ရုံတွေကလည်း ကောင်းလာပြီ။ ရိုက်တဲ့ဒါရိုက်တာတွေ၊ ထုတ်လုပ်သူတွေလုပ်နေတဲ့စနစ်တွေကလည်း International ဆန်လာတယ်။ မြန်မာပြည်မှာလည်း Line Walker 2 ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား လာရိုက်တယ်။ ဒါကြောင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ပြောင်းလဲမှုဟာ သိသိသာသာ မြင်မြင်သာသာကြီး တစ်နှစ်ထက် တစ်နှစ်အတွင်းမှာ ပြောင်းလဲလာတာကိုတွေ့ရတယ်။ ရုပ်ရှင်လောကသားတစ်ဦးအနေနဲ့ သော်လည်းကောင်း၊ International ဇာတ်ကားတွေရိုက်နေတဲ့ ဒါရိုက်တာတစ်ဦးအနေနဲ့သော်လည်းကောင်း ကြိုဆိုပါတယ်။ နောက်လာမယ့် မျိုးဆက်သစ်တွေအတွက်လည်း ခိုင်ခံ့တဲ့ဖောင်ဒေးရှင်းတွေရရှိတဲ့အတွက် ဝမ်းသာပီတိဖြစ်ရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ရုပ်ရှင်လောက ပြန်ပြီးတော့ အရုဏ်ဦးရဲ့ရောင်နီတွေသန်းစပြုလို့ပြောချင်ပါတယ်” ဟု ရုပ်ရှင်အနုပညာရပ်ဝန်း၌ စတူဒီယို ဖွင့်လှစ်လိုက်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သုံးသပ်ပြောကြားသည်။

ထပ်ဆင့်အကယ်ဒမီ ဒေါ်ဝါဝါဝင်းရွှေက “ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ဦးစီးပြီးတော့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအဖွဲ့ထားပြီး ရုပ်ရှင်အနုပညာသမားတွေအတွက် ရုပ်ရှင်စတူဒီယိုများ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို တက်ရောက်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီနေ့က အတော်ကိုကြည့်နူးခဲ့ရပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ဒီစတူဒီယိုတွေက အန်တီဝါတို့ရဲ့ ဒုတိယအိမ်ဆိုလည်း မမှားပါဘူး။ ဘာဖြစ်လို့ စာမျက်နှာ ၁၁ သို့ ၀

လုပ်ဆောင်ပေးပါလိမ့်မယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့မှာ စုဆောင်းစရာလေးတွေ ရှိပါတယ်လို့ ဝန်ကြီးကို သတိပေးချင်ပါတယ်။ စုဆောင်းစရာဆိုတာက အနုပညာရှင်တွေ၊ အတတ်ပညာရှင်တွေ၊ သဘာဝပညာရှင်တွေ အဲဒါတွေကိုလေ့လာပြီးတဲ့နောက် အစစအရာရာ ပြည့်စုံအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါစေလို့ မေတ္တာပို့ဆောင်ပေးရပါတယ်။

အလွန်စည်ကား

အကယ်ဒမီ ဒါရိုက်တာစင်ရော်မောင်မောင်က “၁၉၈၄ ဝန်းကျင်မှာ ကျွန်တော်တို့ ရုပ်ရှင်နယ်ထဲ စတင်ရောက်ရှိခဲ့ပါစေပါ။ အဲဒီအခါမှာ ရုပ်ရှင်မြှင့်တင်ရေးဆိုတဲ့ ဒီနေရာကြီးက အလွန်ကို စည်ကားခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ဆရာတွေဖြစ်တဲ့ ဒါရိုက်တာအကယ်ဒမီဦးတင်ဦး၊ ကိုဝဏ္ဏ၊ ဦးအောင်မြင်မြတ်၊ အေဝမ်းဦးလှထွဋ်တို့ စတူဒီယိုတွေ၊ ကားဆက်တဲ့ အခန်းတွေ၊ တီးဝိုင်းနဲ့ အသံဖမ်းတဲ့အခန်းတွေ အဲဒီနေရာတွေက အလွန်စည်ကားခဲ့ပါတယ်။ တဖြည်းဖြည်းနဲ့ဆိတ်သုဉ်းသွားပြီး အခန်း

ပထမအကြိမ် သက်ကြီးဘိုးဘွား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုသင်တန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

ပထမအကြိမ် သက်ကြီးဘိုးဘွားကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် သူနာပြုသင်တန်းကျောင်း(ရန်ကုန်)၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ တင်တင်လေး၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေး ဦးစီးဌာန ခေတ္တညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာစိုးဦး၊ Polestar Kaigo Co.,Ltd. မှ ဦးဝင်းရှိန်၊ Mr. Nakamoto နှင့် Mr. Yamaguchi တို့က သက်ကြီးဘိုးဘွား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုသင်တန်းကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်ငံလင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံသံမှူးကြီး Mr. Toru Maeda ၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်း ဝန် ပါမောက္ခဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းနှင့် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးအောင်တို့က သင်တန်း ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် သင်ကြား မည့် စာသင်ခန်း၊ လက်တွေ့လေ့ကျင့်ခန်း၊ သင်ထောက်ကူ ပစ္စည်းကိရိယာများနှင့် လူနာတင်ယာဉ်တို့ကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေးက လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ရှေးရိုးစွဲဖြင့် ပုံသေတစ်သမတ်တည်း မွမ်းမံပြောင်းလဲမှုမရှိဘဲ ဆောင်ရွက်



ပါက ရင်းနှီးမြုပ်နှံရသော ဘဏ္ဍာငွေအပါအဝင် အရင်းအနှီးများ ထိရောက်မှုမရှိဘဲ ဆုံးရှုံးကာ လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်နိုင်မည် မဟုတ်ကြောင်း၊ ပြောင်းလဲလာသော အခြေအနေ၊ အချိန်အခါ၊ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ရပ်များနှင့် လိုက်လျောညီထွေစွာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ခြင်း ဟူသည့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး အခြေခံသဘောတရားများကို လက်ကိုင်ထား၍ ယခုသက်ကြီးဘိုးဘွား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုသင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုသင်တန်းတွင် သက်ကြီးဘိုးဘွား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများတွင် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းဖြစ်သည့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ သင်ရိုးများအတိုင်း ဂျပန်နိုင်ငံမှပညာရှင်များက ခေတ်မီသင်ထောက်ကူပစ္စည်းများဖြင့် သင်ကြားလေ့ကျင့် ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းတွင် သက်ကြီး

ဘိုးဘွားများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ရာတွင် ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာ အလေးထားမှု၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာပံ့ပိုးမှု၊ မသန်စွမ်းသက်ကြီးဘိုးဘွား ပြုစုစောင့်ရှောက်မှု စသည် ဖြင့် ဘက်စုံကောင်းမွန်သည့်ဖြစ်၍ သူနာပြုနှင့် သားဖွား ဆရာမများ သင်ကြားလေ့ကျင့်သည့် သင်ရိုးများတွင်လည်း လိုအပ်သည့်ကဏ္ဍများကို မွမ်းမံထည့်သွင်းရန်လိုကြောင်း၊ ယခုသင်တန်းသည် ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အလုပ် အကိုင် စံသတ်မှတ်ရေးကော်မတီ၏ မူဝါဒ၊ ကျွမ်းကျင်မှု သတ်မှတ်ချက်စံနှုန်းများနှင့်အညီ စံရေးဆွဲဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်ငံလင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံသံမှူးကြီး Mr. Toru Maeda တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြား

ကြသည်။

အဆိုပါသင်တန်းတွင် သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၉၇ ဦးအား ခြောက်လကြာ သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးသွား မည် ဖြစ်သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး သည် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ကင်ဆာရောဂါ ဆေးကုသမှု ပြင်ပလူနာဌာနနှင့် ကင်ဆာကုသဆောင်သစ် ငါးထပ်အဆောက်အအုံတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ် သည်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးသည်။

ဆွေးနွေးပြောကြား

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ရန်ကုန်၌ ကျင်းပသည့် အလုပ်သင်ဆရာဝန် လေ့ကျင့်သင်ကြားရေး ဆိုင်ရာ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းအား အပြီးသတ်ရေးဆွဲနိုင်ရေး၊ အလုပ်သင်ဆရာဝန်များ လေ့ကျင့်သင်ကြားရေး၊ သင်ကြားပုံနည်းစနစ်နှင့် ဆန်းစစ်ခြင်း၊ Faculty Training ပြုလုပ်ရန် ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်၍ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက အလုပ်သင်ဆရာဝန်များ သင်ကြားလေ့ကျင့်ရေး ဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ အကြံပေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာအေးမောင်ဟန်က အလုပ်သင် ဆရာဝန် လေ့ကျင့်သင်ကြားရေးဆိုင်ရာ သင်ရိုးညွှန်းတမ်း မူကြမ်းအား ရေးဆွဲထားရှိမှုနှင့် အကြံပြုချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဆေးတက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခ ချုပ်များ၊ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူးများ၊ ပါမောက္ခများ၊ ဆေးပညာရှင်ကြီးများ၊ ဆေးတက္ကသိုလ်များမှ အလုပ်သင် ဆရာဝန်များက လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေး အကြံပြုကြသည်။ **သတင်းစဉ်**

စာမျက်နှာ ၅ မှ

ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေး၊ နေရပ်စွန့်ခွာရသူ (IDP) ကိစ္စရပ်များ၊ ရှေးဆက် လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်း စဉ်ဆိုင်ရာ ကိစ္စများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး ကြသည်။

ဆက်လက်၍ နှစ်ဖက်သဘောထား စုစည်းချက်များ ရယူခြင်းကို ဆောင်ရွက်ကြ သည်။

ထို့နောက် ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင် ရေးကောင်စီ (RCSS) ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးရေးကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် စစ်ဘောင်ခေမက ယခုဆွေးနွေးပွဲကို အခက် အခဲများကြားမှ ကြိုးစားခဲ့ရခြင်းဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ယခုလိုဆွေးနွေးနိုင်သည့်အတွက် နိုင်ငံရေး ရင်ကျက်မှုရသည်ဟု ပြောနိုင်ပါ ကြောင်း၊ နှစ်ဖက်လုံးက ငြိမ်းချမ်းရေးကို လိုလားပါကြောင်း၊ နောင်တွင် အလွတ် သဘောဆွေးနွေးမှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါက

ကောင်းမွန်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားပြန်လည် သင်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲတွင် အကြောင်းအရာ (၅) ခုကို ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ပြီး သဘောထားစုစည်းချက် (၆) ချက်ရရှိခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ဖမ်းဆီး/အကျဉ်းကျ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ကိစ္စ၊ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးအဆင့် ဆွေးနွေးနိုင် ရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးတွင် အစိုးရနှင့်လက်တွဲ လုပ်ဆောင်ရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေး၊ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စားဝတ်နေရေးနှင့် နေရပ်ပြန်လည်နေထိုင်နိုင် ရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည့် အတွက် အကျိုးရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ် ဦးဇော်ဌေးနှင့် ရှမ်းပြည်ပြန်လည် ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS) အတွင်း ရေးမှူး (၂) စိုင်းဝင်းတို့က ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲနှင့်

စပ်လျဉ်း၍ သတင်းမီဒီယာများအား ရှင်းလင်း ပြောကြားကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ အမျိုးသားပြန်လည် သင်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) အဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်နှင့် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမင်းနောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်သူ၊ ဦးခင်မောင်တင်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးခင်ဇော်ဦး (ငြိမ်း)၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေး၊ ရှမ်းပြည် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS) ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် စစ်ဘောင်ခေမ၊ အတွင်းရေးမှူး (၂) စိုင်းဝင်း၊ ဦးဆောင်းဟန်၊ စိုင်းဟန်၊ စိုင်းဦး၊ ဦးဒေဝိန်၊ စိုင်းခမ်းစံ၊ ဦးစိတ်သျှန်စိုင်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။ **မျိုးမြင့်(သတင်းစဉ်)**

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

ဒုတိယအိမ်လုံ့ သတ်မှတ်သလဲဆိုတော့ အန်တီဝါတို့ ရုပ်ရှင်ရိုက်ကွင်းမှာ ဟိုးတုန်းက နှစ်ပေါင်း ၃၀၊ ၄၀ က ဒီလိုပဲ စတူဒီယိုပေါင်းမြောက်မြားစွာ ထဲမှာပဲ မိုးလင်းကမိုးချုပ်ရိုက်ကူးခဲ့ရပါတယ်။ ဒီလိုရုပ်ရှင်စတူဒီယို ထဲမှာ ရိုက်ခြင်းအားဖြင့် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားရဲ့ အားသာချက်တွေက အများကြီးဖြစ်လာပါတယ်။ ဘာတွေလဲဆိုရင် စတူဒီယိုမှာရိုက်ရင် ရုပ်သံထွက်တွေကောင်းတယ်။ နောက်ပြီးတော့ ရုပ်ရှင်ထဲမှာပြောတဲ့ စကားလုံးတွေက ပီပီသသအနှောင့်အယှက်ကင်းပြီးတော့ အသံရဲ့ ကောင်းခြင်းတွေ ထွက်လာပါတယ်။ အရုပ်၊ အသံအင်မတန်ကောင်းတဲ့ အတွက်ကြောင့် ဇာတ်ကားတစ်ကားအတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်တဲ့ စတူဒီယိုဖြစ်ပါတယ်။”

“ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးအမှူးထားပြီး သက်ဆိုင်ရာ လူကြီးတွေ အားလုံးဦးစီးပြီး ဒီလိုစတူဒီယိုမျိုးကို ဖွင့်လှစ်ပေးတဲ့အတွက် ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ၁၉၈၅ ခုနှစ်က ဒီစတူဒီယိုမှာပဲ ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား တစ်ကားကို အစကနေအဆုံး ရိုက်ကူးခဲ့တဲ့နေရာကြီးဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီနေရာကြီးဟာ နှစ်ပေါင်းများစွာခံခါးကြီးပိတ်ပြီး မသုံးနိုင်တဲ့အခြေ အနေမျိုးဖြစ်တဲ့ ဘဝကနေပြီးတော့ စတူဒီယိုများဖွင့်လိုက်တဲ့အတွက်၊ မင်္ဂလာဂရိစ္စာနဲ့ စတူဒီယိုအင်္ဂါရပ်တွေနဲ့အညီ လုပ်ဆောင်ပေးထားတဲ့ အတွက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနကနေပြီးတော့ ရုပ်ရှင်လောကကြီးကို

ဒီထက်ကောင်းမွန်အောင်၊ ဖွံ့ဖြိုးအောင်လုပ်ပေးတဲ့အတွက် အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ရှေးဆက်ပြီး ဒီလိုစတူဒီယိုမျိုးတွေ မြောက်မြားစွာ လိုအပ်ပါတယ်။ ထပ်မံပြီးတောင်းဆိုပါတယ်”ဟု ပြောကြားသည်။

ယခုဖွင့်လှစ်သည့်စတူဒီယို(၁)တွင် လှုပ်စစ်မီး၊ မီးစက်၊ လေအေး ပေးစက်များကို စီစဉ်ထားကြောင်း၊ စတူဒီယို(၂)နှင့် (၃)တွင် ရုပ်ရှင် လောကသားများ ရိုက်ကူးရန်ခက်ခဲသည့် တရားရုံး၊ ရဲစခန်း၊ အချုပ်ခန်း စသည့် ဆက်တင်များရှိကြောင်း၊ ယခုဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် စတူဒီယို များသည် စီးပွားရေးအကျိုးအမြတ်ရည်ရွယ်ခြင်းမရှိဘဲ ရန်ကုန်မြို့လယ် ၏ အချက်အချာကျသည့် ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ သွားလာရလွယ်ကူသည့် နေရာမျိုး၌ ရုပ်ရှင်လောကသားများအတွက် အခက်အခဲတချို့ကို တတ်နိုင်သည့်ဘက်မှ အထောက်အကူပြုသည့်အနေဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရုပ်ရှင်အနုပညာရပ်ဝန်း၌ ယခုဖွင့်လှစ်လိုက်သည့် စတူဒီယိုများမှ သည် ခေတ်မီသည့် စတူဒီယိုကြီးများတည်ဆောက်နိုင်လာကာ မြန်မာရုပ်ရှင်ကို ကမ္ဘာကသိအောင် ရိုက်ကူးထုတ်လုပ်နိုင်လာပြီး မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု၊ ရေ၊ မြေတောတောင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမည်နာမ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ဂုဏ်သိက္ခာသည်လည်း ကမ္ဘာတွင် တိုးတက်လာမည် ဟု ယုံကြည်မျှော်လင့်ပါကြောင်း။

နန္ဒာဝင်း

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်းမှ

မောရဝတီအသင်းနှင့် ဒဂုံအသင်း အောင်ဆန်းကွင်း၌ Chinland အသင်းနှင့် ငွေကြယ်ပွင့် အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ရုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် စတင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၁၅ ရာသီမှစတင်ကာ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်းအမည်ဖြင့် ပြောင်းလဲကျင်းပ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရုံးထွက်ပြိုင်ပွဲတွင် မောရဝတီအသင်းက သုံးကြိမ်ဖြင့် အောင်မြင်ဆုံးအဖြစ် ရပ်တည် နေပြီး ရန်ကုန်အသင်းက နှစ်ကြိမ်၊ ဟံသာဝတီ၊ မကွေးနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့က တစ်ကြိမ်စီ ဗိုလ်စွဲထားသည်။ ယခုအကြိမ်မှာမူ ကိုးကြိမ်မြောက် ကျင်းပမည်ပြိုင်ပွဲလည်း ဖြစ်သည်။

မြန်မာနေရှင်နယ်လိင်ကော်မတီသည် မေလမှ ဇွန်လဆန်းအထိ ရုံးထွက်ပွဲစဉ်များ ဆက်တိုက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဒုတိယအဆင့်၊ ကွာတားဖိုင်နယ်၊ ဆီမီးဖိုင်နယ် ပထမ အကျော့နှင့် ဒုတိယအကျော့တို့ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဗိုလ်လုပွဲကိုမူ စက်တင်ဘာလမှသာ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ရှိုင်းထက်ဇော်

ကမ္ဘာ့ကြက်တောင်အဖွဲ့ချုပ်မှ

နယူးဇီလန်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် International Series ပြိုင်ပွဲတစ်ခုဖြစ်သော Yonex Waikato International ပြိုင်ပွဲ နှင့် ဧပြီ ၉ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ ဗီယက်နမ် နိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် International Challenge ပြိုင်ပွဲတစ်ခုဖြစ်သော Yonex Sunrise Vietnam International Challenge ပြိုင်ပွဲတို့တွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် မည်ဖြစ်သည်။

သက်ထားသူဇာသည် ယခုနောက်ပိုင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နေသည့် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲ များတွင် အောင်မြင်မှုများ ဆက်တိုက်ရယူနိုင် ခဲ့ပြီး သူ့အနေဖြင့် အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲဝင်ခွင့်ရရန် ပစ်မှတ်ထားနေသောကြောင့် ပြိုင်ပွဲများ ဆက်တိုက်ယှဉ်ပြိုင်နေခြင်း ဖြစ်သည်။ သက်ထားသူဇာသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစ၍ နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှုရယူ နိုင်ခဲ့ပြီး အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲဝင်ခွင့်ရရန် ကမ္ဘာ့ အဆင့်သတ်မှတ်ချက်တွင် အဆင့် ၁၀၀ အတွင်းဝင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း သိရသည်။ သက်ထားသူဇာအနေဖြင့် လက်ရှိတွင် ကမ္ဘာ့ အဆင့်သတ်မှတ်ချက် ၁၃၆ သာရှိသေးသော ကြောင့် အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲဝင်ခွင့်ရရန် နိုင်ငံ

တကာပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှုရအောင် ကြိုးပမ်းပြီး အဆင့်တက်ရန်ကြိုးပမ်းရမည် ဖြစ်သည်။

သက်ထားသူဇာသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လဆန်း အထိ နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲငါးခု ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရာ ပြိုင်ပွဲလေးခုတွင် အောင်မြင်မှုရယူနိုင်ခဲ့သည်။ သက်ထားသူဇာသည် အောက်တိုဘာတွင် အီဂျစ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် International Series ပြိုင်ပွဲတွင် ချန်ပီယံဆု၊ ဖေဖော်ဝါရီ တွင် ယူဂန္ဓာနိုင်ငံ၌ကျင်းပမည့် International Series ပြိုင်ပွဲတွင် ချန်ပီယံဆု၊ ဖေဖော်ဝါရီ နှစ်လအတွက် အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခဲ့သည့် အာဆီယံတက္ကသိုလ် အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ပြိုင်ပွဲဝင်နေစဉ် ခါးဒဏ်ရာရခဲ့သောကြောင့် နုတ်ထွက်ခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်
ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

အီသီယိုးပီးယား လေကြောင်းလိုင်းမှ ဘိုးရင်း ၇၃၇-၈ အမ်အေအိပ်စ် လေယာဉ်များပျံသန်းမှု ယာယီရပ်ဆိုင်းထား

အာဒစ်အာဘာဘာ မတ် ၁၁

အီသီယိုးပီးယားလေကြောင်းလိုင်းမှ ဘိုးရင်း ၇၃၇-၈ အမ်အေအိပ်စ် လေယာဉ်တစ်စင်း မတ် ၁၀ ရက်တွင် ပျက်ကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ယင်းလေကြောင်းလိုင်းမှ အဆိုပါအမျိုးအစား လေယာဉ်ရှစ်စင်းကို ပျံသန်းမှု ယာယီရပ်ဆိုင်းထားကြောင်း အီသီယိုးပီးယားလေကြောင်း လိုင်းက ပြောကြားသည်ဟု အင်န်အိတ်ချ်ကေတင်း တွင် ဖော်ပြသည်။

မတ် ၁၀ ရက်က အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံမြို့တော် အာဒစ်အာဘာဘာ ဘိုးရင်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်မှ ကင်ညာနိုင်ငံ မြို့တော်နိုင်ရိုဘီသို့ ဦးတည် ပျံသန်းသည့် အီသီယိုးပီးယားလေကြောင်းပိုင် ဘိုးရင်း ၇၃၇-၈ အမ်အေအိပ်စ် အမျိုးအစားခရီးသည်တင်လေယာဉ် သည် ပျက်ကျပြီး မကြာမီအချိန်အတွင်း ပျက်ကျခဲ့ရာ လေယာဉ်ဝန်ထမ်းနှင့် ခရီးသည် ၁၅၇ ဦးတို့ သေဆုံးခဲ့ သည်။

အဆိုပါလေယာဉ်သည် ဘိုးရင်းလေဆိပ်မှပျံတက်ပြီး မကြာမီတွင် ပြဿနာရှိနေ၍ လေဆိပ်သို့ ပြန်လည် ဆင်းသက်လိုကြောင်း လေယာဉ်မှူးက လေကြောင်း ထိန်းသိမ်းရေးမှူးစင်သို့ ဆက်သွယ်ပြောကြားခဲ့သည် ဟု အီသီယိုးပီးယားလေကြောင်းလိုင်းက ပြောကြားသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ လေကြောင်းလိုင်းများတွင် လောင်စာဆီအကုန်အကျသက်သာသည့် ဘိုးရင်း ၇၃၇- ၈ အမ်အေအိပ်စ် လေယာဉ်များကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် စတင်အသုံးပြုခဲ့ကြသည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှ စရိတ်သက်သာသော လေကြောင်း လိုင်းဖြစ်သည့် လိုင်းရင်းအလေကြောင်းပိုင် ဘိုးရင်း ၇၃၇- ၈ အမ်အေအိပ်စ် အမျိုးအစား ခရီးသည်တင် လေယာဉ် တစ်စင်းသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလအတွင်းက ပျက်ကျခဲ့ရာ လေယာဉ်ပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသည့် လေယာဉ်ဝန်ထမ်းနှင့် ခရီးသည် ၁၈၉ ဦးတို့ အသက်ဆုံးရှုံး ခဲ့ရသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ**



ဖီဂျီနိုင်ငံအနီးပင်လယ်ပြင်တွင် ပြင်းအား ၆ ဒသမ ၂ အဆင့် ငလျင်လှုပ်ခတ်

ဆူရာ မတ် ၁၁

တောင်ပစိဖိတ်ကျွန်းနိုင်ငံဖြစ်သည့် ဖီဂျီနိုင်ငံအနီး ပင်လယ်ပြင်တွင် မတ် ၁၀ ရက် ဒေသ စံတော်ချိန် ၂၀ နာရီ ၁၂ မိနစ်က ပြင်းအား ၆ ဒသမ ၂ အဆင့် ငလျင်လှုပ်ခတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိတွင် သေဆုံးဒဏ်ရာရမှုနှင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုစာရင်းကို မသိရှိရသေးကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါငလျင်သည် ဖီဂျီနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းဗန်နူအာလီဗူးကျွန်း၏ မြို့တော်လစ်ဘာ ဆာအရေတောင်ပိုင်း ကိုလိုမီတာ ၂၆၀ အကွာရှိ ပင်လယ်ပြင်တွင် လှုပ်ခတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး တောင်လတ္တီကျု ၁၇ ဒသမ ၈၃၁ ဒီဂရီ၊ အနောက်လောင်ဂျီကျု ၁၇၈ ဒသမ ၆၆ ၂ ဒီဂရီ တွင် အနက် ၅၆၇ ဒသမ ၄ ကီလိုမီတာကို ဗဟိုပြုလှုပ်ခတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန် ဘူမိဗေဒလေ့လာရေးဌာန၏ မြေငလျင်သတင်းဝက်ဘ်ဆိုက်မှ သိရသည်။ လက်ရှိတွင် ပစိဖိတ်ဆူနာမီသတိပေးစင်တာမှ ဆူနာမီ သတိပေးချက်ထုတ်ပြန်ထားခြင်း မရှိသေးကြောင်း သိရသည်။ ဖီဂျီနိုင်ငံ သည် ပစိဖိတ်သမုဒ္ဒရာမီးတောင်ငလျင်ကြောအတွင်း တည်ရှိရာ မကြာခင် ငလျင်ဖြစ်ပွားလေ့ရှိကြောင်း သိရ သည်။ **ဆင်ဟွာ**

အီရန်သမ္မတ ရိုဟာနီ အီရတ်နိုင်ငံသို့ ပထမဆုံးအကြိမ် တရားဝင်သွားရောက်

ဘဂ္ဂဒဒ် မတ် ၁၁

အီရန်သမ္မတ ဟက်ဆန်ရိုဟာနီသည် အီရတ်နိုင်ငံသို့ ပထမဆုံးအကြိမ် တရားဝင်ခရီးအဖြစ် မတ် ၁၁ ရက်တွင် ရောက်ရှိလာသည်ဟု အီရန်အစိုးရရုပ်မြင်သံကြားသတင်း တွင် ဖော်ပြသည်။ အီရတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် အိမ်နီးချင်းအီရန် နိုင်ငံနှင့် ဆက်ဆံမှုများကို အကန့်အသတ်ဖြင့်သာ လုပ်ဆောင်ရန် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက အီရတ် နိုင်ငံအား ဖိအားပေးမှုများ ရှိနေစဉ်တွင် အီရတ်နိုင်ငံသို့ အီရန်သမ္မတ ရောက်ရှိလာခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရိုဟာတာ သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ဘဂ္ဂဒဒ်မြို့သို့ မထွက်ခွာမီကပင် တီဟီရန်မြို့၌ အီရန် နှင့် အီရတ်နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးမှာ အထူး ဆက်ဆံရေးဖြစ်ကြောင်း သမ္မတ ရိုဟာနီက ပြောကြားခဲ့ သည်။ ရိုဟာနီသည် အီရန်သမ္မတအဖြစ် ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် စတင်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့စဉ်ကတည်းက အီရတ်နိုင်ငံ သို့ ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် သွားရောက်ခြင်းဖြစ်သည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်းက အီရန်နှင့် အဏုမြူဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်မှ အမေရိကန်က နုတ်ထွက်ပြီး အီရန် နိုင်ငံအား ပိတ်ဆို့မှုများ ပြန်လည်ချမှတ်ခဲ့ပြီးနောက်တွင် အမေရိကန်က အီရန်နှင့် ဆက်ဆံရေးတွင် ကန့်သတ်မှုများ ထားရှိရန် အီရတ်အစိုးရအား ဖိအားပေးခဲ့သည်။ **အေအက်မ်ပီ**



အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကျားသစ်တစ်ကောင်၏ တိုက်ခိုက်ခံရမှုကြောင့် သစ်တောအရာရှိတစ်ဦး အပါအဝင် ခြောက်ဦးဒဏ်ရာရ

မွမ်ဘိုင် မတ် ၁၁

အိန္ဒိယနိုင်ငံ မဟာရတ်တရာပြည်နယ် နာရှင်ခရိုင်၌ မတ် ၁၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကျားသစ်တစ်ကောင်၏ တိုက်ခိုက်ခံရမှုကြောင့် သစ်တောအရာရှိတစ်ဦး အပါအဝင် ခြောက်ဦးဒဏ်ရာရခဲ့သည်ဟု မီဒီယာများက မတ် ၁၁ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

သစ်တောအရာရှိတစ်ဦးနှင့် ရွာသားငါးဦးတို့မှာ ဆေးကုသမှုခံယူရန် ဆေးရုံသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်း စိတ်ချရသည့် အခြေအနေတွင် ရှိနေသည်။

အဆိုပါကျားသစ်ကို အန္တရာယ်ကင်းစွာဖမ်းမိနိုင်ရန် သစ်တောဌာနက ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ကို ဖြန့်ကြက် ချထားခဲ့သည်။

ပြီးခဲ့သည့် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်းက မဟာရတ်တရာ ပြည်နယ် သန့်မြို့ရှိ ဈေးဝယ်စင်တာတစ်ခု၌ ကျားသစ် တစ်ကောင်တွေ့ရှိခဲ့ရာ သစ်တောအရာရှိများက မေ့ဆေး ပေး၍ အန္တရာယ်ကင်းစွာ ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့သည်။ **ဆင်ဟွာ**



နိုင်ငံတွင်းသို့ တရားမဝင် ဝင်ရောက်လာသည့် ဆီးရီးယားလူမျိုး ၁၃ ဦးကို လက်ဘနွန်တပ်ဖွဲ့ ဖမ်းဆီး

ဘေရွတ် မတ် ၁၁

လက်ဘနွန်နိုင်ငံတွင်းသို့ တရားမဝင် ဝင်ရောက်လာသည့် ဆီးရီးယားလူမျိုး ၁၃ ဦးကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက မတ် ၁၁ ရက် တွင် ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း လက်ဘနွန်အမျိုးသား သတင်းဌာနက သတင်းဖော်ပြသည်။

ဆီးရီးယားလူမျိုး တရားမဝင် ဝင်ရောက်လာသူများကို ဘီကာ ဒေသရှိ တန်နာဟ်လ်မြို့၌ ဖမ်းဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းတို့ထဲတွင် အမျိုးသမီးတစ်ဦးနှင့် ကလေးသုံးဦးလည်း ပါဝင်သည်။

ဖမ်းဆီးရမိသူများအား ချက်တာယူအာ ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းသို့ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ လုပ်ဆောင်နေသည်ဟု သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံအတွင်းမှ လက်ဘနွန်နိုင်ငံအတွင်းသို့ တရားမဝင်ရောက်လာသူများသည် အကြောင်းပြချက်များစွာဖြင့် ဝင်ရောက်လာခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းတို့ထဲတွင် ပညာသင်ကြားနိုင်ရေး အတွက် ကြိုးပမ်းမှုများနှင့် ဘက်ဘန္နန်နိုင်ငံတွင်းရှိ ဥရောပနိုင်ငံ များ၏ သံရုံးများ၌ အင်တာဗျူးများ ပြုလုပ်ရန်တို့လည်း ပါဝင်ကြ သည်။

လက်ဘနွန်နိုင်ငံတွင်းရှိ ကုလသမဂ္ဂဒုက္ခသည်များဆိုင်ရာ အေဂျင်စီက မှတ်ပုံတင်ပေးထားသည့် ဆီးရီးယားဒုက္ခသည်များ အား အာမခံပေးသူမရှိဘဲ အလုပ်လုပ်ခွင့်ရှိသည့် ပြည်ဝင်ခွင့်နှင့် လွှဲပြောင်းပြည်ဝင်ခွင့်များကို လက်ဘနွန်အစိုးရက ၂၀၁၅ ခုနှစ် ကတည်းက ခွင့်ပြုခဲ့သည်။

ယင်းသို့သော အကြောင်းများကြောင့် ဆီးရီးယားလူမျိုး ဒုက္ခသည်များသည် လက်ဘနွန်နိုင်ငံတွင်းသို့ တရားမဝင် ဝင်ရောက်ရန် ကြိုးပမ်းမှုများ မြင့်တက်လာခဲ့သည်။

လက်ဘနွန်လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဆီးရီးယားနိုင်ငံနှင့် နယ်စပ်ချင်းနီးကပ်စွာ တည်ရှိနေသည့် ဒေသများ၌ လူမှောင်ခိုကူး ဂိုဏ်းများကို ဖြိုခွင်းရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။ **ဆင်ဟွာ**

တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာအရ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ စာတုပဒဘာသာရပ် ဖြေဆိုသူ ၇၂၅၇၀၁ ဦးရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ စတုတ္ထနေ့ စာတုပဒဘာသာရပ်ကို ယနေ့ဖြေဆိုကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များနှင့် နိုင်ငံခြား စာစစ်ဌာနများတွင် စာတုပဒအဖြေဆိုရန် စာရင်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၇၂၅၇၀၁ ဦး တွင် ဖြေဆိုသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၇၂၅၇၀၁ ဦး ဖြေဆိုကြပြီး ဖြေဆိုရန် ပျက်ကွက်သူ ၃၇၉၄၂ ဦးဖြစ်၍ ဖြေဆိုမှု ရာခိုင်နှုန်း (၉၅ ဒသမ ၀၃) ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

၂၀၁၉-ခုနှစ်မတ်လတွင်ကျင်းပသည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များတွင် ဖြေဆိုမှုအခြေပြုစာမေးပွဲ

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	မာတင်ဒါ			အပြည်ပြည်			ပျက်ကွက်			ဖြေဆို %
		ကျား	မ	စုစုပေါင်း	ကျား	မ	စုစုပေါင်း	ကျား	မ	စုစုပေါင်း	
၁	ထရုတ်ပြည်နယ်	၁၂၀၀၈	၁၈၄၃၈	၃၀၄၄၆	၁၀၂၂၁	၁၇၇၃၅	၂၇၉၅၆	၈၈၇	၆၅၅	၁၅၄၃	94.81%
၂	ကယားပြည်နယ်	၁၅၂၅	၂၅၀၃	၄၀၂၈	၁၄၀၅	၂၈၀၅	၄၂၁၀	၀၂၀	၀၀၄	၂၂၄	94.96%
၃	ကရင်ပြည်နယ်	၆၈၅၃	၁၁၅၅၀	၁၂၄၃၅	၆၂၅၃	၁၀၅၅၀	၁၁၇၀၃	၆၁၀	၆၂၀	၁၂၃၀	93.32%
၄	ဗဟိုပြည်နယ်	၃၅၆၅	၅၀၅၅	၈၆၂၀	၃၀၅၄	၄၆၃၆	၇၆၉၀	၄၁၀	၄၁၅	၈၂၅	89.56%
၅	မင်္ဂလာတိုင်တိုင်းဒေသကြီး	၄၀၆၀၃	၅၄၀၅၅	၉၄၆၅၈	၃၅၇၀၀	၅၂၀၅၅	၈၇၇၅၅	၁၈၅၃	၁၂၀၃	၃၀၅၆	96.68%
၆	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	၇၅၈၂	၁၄၂၆၆	၂၂၈၅၄	၇၂၅၀	၁၃၅၅၃	၂၁၈၀၃	၇၅၂	၇၆၃	၁၅၁၅	93.22%
၇	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အရှေ့ပိုင်း)	၁၅၄၀၈	၂၆၂၅၃	၄၁၆၆၁	၁၀၀၀၆	၂၅၀၅၅	၃၅၀၆၁	၁၄၀၂	၁၀၅၃	၂၄၅၅	94.54%
၈	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အနောက်ပိုင်း)	၁၀၀၂၃	၁၄၄၀၂	၂၄၄၂၅	၁၀၀၅၅	၁၄၃၅၂	၂၄၄၀၇	၇၃၈	၆၂၀	၁၃၅၈	94.68%
၉	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၃၃၄၇၃	၄၂၆၅၅	၇၆၁၂၈	၃၀၀၀၆	၄၀၇၅၅	၇၀၇၆၁	၁၆၆၇	၉၀၅	၂၅၇၄	96.61%
၁၀	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၅၃၀၀၈	၆၅၆၆၈	၁၁၈၆၇၆	၅၀၂၃၃	၆၃၅၅၅	၁၁၃၇၈၈	၂၇၃၅	၁၆၀၀	၄၄၃၆	96.28%
၁၁	မုန်ပြည်ထောင်စု	၁၀၅၅၅	၁၂၅၅၃	၂၃၁၀၈	၁၀၀၀၀	၁၂၅၅၃	၂၂၅၅၃	၇၃၄	၄၄၄	၁၀၅၈	95.12%
၁၂	ရန်ကင်းပြည်နယ်	၁၀၄၅၇	၁၇၅၅၂	၂၈၀၀၉	၁၀၄၅၇	၁၇၅၅၂	၂၈၀၀၉	၉၁၀	၇၆၈	၁၆၇၈	94.36%
၁၃	ရန်ကင်းပြည်နယ်	၁၀၄၅၇	၁၇၅၅၂	၂၈၀၀၉	၁၀၄၅၇	၁၇၅၅၂	၂၈၀၀၉	၉၁၀	၇၆၈	၁၆၇၈	94.36%
၁၄	ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး	၅၅၅၅၆	၆၂၅၅၅	၁၁၈၁၁၁	၅၀၅၅၅	၆၂၅၅၅	၁၁၈၁၁၁	၄၃၅၅	၃၅၅၅	၈၆၅၅	95.69%
၁၅	ရခိုင်ပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)	၁၂၆၀၅	၂၃၅၅၅	၃၆၁၆၀	၁၀၀၀၅	၁၃၅၅၅	၂၃၅၆၀	၈၀၀	၆၃၅	၁၄၃၅	95.65%
၁၆	ရခိုင်ပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)	၆၂၅၅	၁၀၄၅၅	၁၁၁၈၀	၅၇၅၅	၉၅၅၅	၁၅၃၅၅	၄၃၃	၄၀၃	၈၃၆	94.96%
၁၇	ရခိုင်ပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)	၂၀၀၀၈	၃၀၄၅၅	၅၀၄၆၃	၁၀၅၅၅	၃၀၄၅၅	၄၁၀၅၅	၁၅၅	၁၄၅	၃၀၅	94.19%
၁၈	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၂၂၆၀၃	၃၅၅၅၅	၅၈၁၅၈	၂၀၅၅၅	၃၅၅၅၅	၅၆၁၅၅	၁၆၅၅	၁၅၅၅	၃၂၀၀	94.48%
၁၉	နိုင်ငံခြား	၅၅	၅၅	၁၁၀	၅၅	၅၅	၁၁၀	၀	၀	၀	100.00%
	စုစုပေါင်း	၃၃၀၅၃၀	၄၅၃၅၅၅	၇၈၄၀၈၅	၃၀၅၅၅၅	၄၅၃၅၅၅	၇၅၈၅၅၅	၂၂၀၀၀	၁၅၅၅၅	၃၇၅၅၅	95.03%

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ စတုတ္ထနေ့ စာတုပဒဘာသာရပ်ကို နိုင်ငံခြားစာစစ်ဌာနများအပါအဝင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ စာစစ်ဌာနများတွင် ဖြေဆိုသူပေါင်း ၇၂၅၇၀၁ ဦးရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ စတုတ္ထနေ့အဖြစ် စာတုပဒဘာသာရပ်ကို ယနေ့တွင် ဖြေဆိုကြရာ နိုင်ငံခြားစာစစ်ဌာန ၂၀ နှင့် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ စာစစ်ဌာန ၁၅၅၀ စာစစ်ဌာနစုစုပေါင်း ၁၆၇၀

တွင် ဖြေဆိုသူပေါင်း ၇၂၅၇၀၁ ဦးရှိကြောင်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ စာတုပဒဘာသာရပ်တွင် ဖြေဆိုသူပေါင်း ၇၂၅၇၀၁ ဦးအနက် တစ်နိုင်ငံလုံး၌ ဆေးရုံဖြေဆိုသူ ၁၁၉ ဦး၊ အကြားအာရုံ

မသန်စွမ်းဖြေဆိုသူ ၁၁ ဦး၊ ကိုယ်အင်္ဂါမသန်စွမ်းဖြေဆိုသူ ၁၀၀ ဦး၊ အကျဉ်းထောင်များတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ ၁၀၅ ဦးနှင့် ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမှ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုသူ ၁၁၈ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



မတ် ၁၁ ရက်က တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တနင်္သာရီမြို့၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-နန်းသာရီ-ထိန်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)



မတ် ၁၁ ရက်က မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေနံချောင်းမြို့ အထက(၁) တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုအပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-ကိုစိုးကြီး



မတ် ၁၁ ရက်က ရန်ကုန်မြို့၊ လသာမြို့နယ် အထက(၂) တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်(MNA)



မတ် ၁၁ ရက်က ရန်ကုန်မြို့၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုအပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်(MNA)



မတ် ၁၁ ရက်က ရန်ကုန်မြို့၊ ဝိုင်လ်တထောင်မြို့နယ် အထက(၆) တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုအပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-ဇော်မင်းလတ်(MNA)



ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ် အထက(၂)တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုအပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-စိုးမြင့်အောင်

တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဥပဒေ
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၇။)
၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ တပေါင်းလဆန်း ၆ ရက်
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၁၁ ရက်)

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်၊ စတင်အာဏာတည်ခြင်းနှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

- ၁။ (က) ဤဥပဒေကို တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- (ခ) ဤဥပဒေသည် နိုင်ငံတော်သမ္မတက အမိန့်ကြော်ငြာစာဖြင့် သတ်မှတ်သည့် နေ့ရက်တွင် စတင်အာဏာတည်စေရမည်။
- ၂။ ဤဥပဒေတွင်ပါရှိသော အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည် -

- (က) **နိုင်ငံတော်** ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ကို ဆိုသည်။
- (ခ) **ဗဟိုကော်မတီ** ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသော မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီကို ဆိုသည်။
- (ဂ) **ဝန်ကြီးဌာန** ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်။
- (ဃ) **သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန** ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန သို့မဟုတ် ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်။
- (င) **အေဂျင်စီ** ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသော မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အေဂျင်စီကို ဆိုသည်။
- (စ) **ဦးစီးဌာန** ဆိုသည်မှာ ဝန်ကြီးဌာနက မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ပေးအပ်သော ဦးစီးဌာနကို ဆိုသည်။
- (ဆ) **မှတ်ပုံတင်အရာရှိ** ဆိုသည်မှာ မူပိုင်ခွင့်မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သည့်ဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ကို ဆိုသည်။
- (ဇ) **စစ်ဆေးရေးအရာရှိ** ဆိုသည်မှာ မူပိုင်ခွင့်မှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်သည့် ဦးစီးဌာနရှိ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့်အထက် အဆင့်ရှိသော အရာရှိကို ဆိုသည်။
- (ဈ) **မူပိုင်ခွင့် (Intellectual Property Rights)** ဆိုသည်မှာ ကိုယ်ပိုင်အသိဉာဏ်ဖြင့် ပြုလုပ်သော တီထွင်ဖန်တီးမှုများကို အကာအကွယ်ပေးရန် ဥပဒေအရ ပေးအပ်သည့် အခွင့်အရေးကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် စာပေနှင့် အနုပညာမူပိုင်ခွင့်၊ တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့်၊ စက်မှုဒီဇိုင်းမူပိုင်ခွင့်၊ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မူပိုင်ခွင့်နှင့် အခြားသော မူပိုင်ခွင့် အမျိုးအစားများလည်း ပါဝင်သည်။
- (ည) **တီထွင်မှု** ဆိုသည်မှာ နည်းပညာနယ်ပယ်ရှိ သီးခြားအခက်အခဲ ပြဿနာတစ်ရပ်ကို ဖြေရှင်းပေးနိုင်သည့် ထုတ်ကုန် သို့မဟုတ် ထုတ်လုပ်မှုနည်းစဉ်ဆိုင်ရာ ဖန်တီးမှုကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် အသေးစားတီထွင်မှုလည်း ပါဝင်သည်။
- (ဋ) **တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်** ဆိုသည်မှာ တီထွင်မှုတစ်ခုကို အကာအကွယ်ပေးရန် ဤဥပဒေအရ ခွင့်ပြုသည့် မူပိုင်ခွင့်ကို ဆိုသည်။
- (ဌ) **အသေးစားတီထွင်မှု** ဆိုသည်မှာ ထုတ်ကုန်တစ်ခု၏ ပုံစံနည်းပညာနှင့် သို့မဟုတ် အစိတ်အပိုင်းများ၏ ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံ အသစ်ကို ဖြစ်စေ၊ အသုံးဝင်မှု သို့မဟုတ် လုပ်ဆောင်မှုပိုင်းကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်သည့် ထုတ်ကုန်၏ အစိတ်အပိုင်း တစ်ခုကိုဖြစ်စေ ဖန်တီးထားသော နည်းပညာဆိုင်ရာ ဖန်တီးမှုတစ်ရပ်ကို ဆိုသည်။
- (ဍ) **တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ရရှိသူ** ဆိုသည်မှာ ဦးစီးဌာန၏ မှတ်ပုံတင်စာရင်းတွင် တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့်ရရှိသူအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုမှတ်တမ်းတင်ခြင်းခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် တရားဝင်ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်းကို ဆိုသည်။
- (ဎ) **တီထွင်သူ** ဆိုသည်မှာ တီထွင်မှုတစ်ခုကို ပြုလုပ်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်ကို ဆိုသည်။
- (ဏ) **အခွင့်အရေးရရှိသူ** ဆိုသည်မှာ တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ရရှိသူနှင့် ယင်း၏ အခွင့်အရေးများကို တရားဝင်ခံစားခွင့်ရှိသောပုဂ္ဂိုလ် သို့မဟုတ် တရားဝင်ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်းကို ဆိုသည်။
- (တ) **သာမန်တတ်ကျွမ်းသူ** ဆိုသည်မှာ သက်ဆိုင်သည့် တီထွင်မှုဆိုင်ရာ နည်းပညာနယ်ပယ် သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်မှုရှိသော နည်းပညာနယ်ပယ်တွင် ကျွမ်းကျင်သူ မဟုတ်သည့် ယေဘုယျသိရှိနားလည်သူကို ဆိုသည်။
- (ထ) **အလုပ်ရှင်** ဆိုသည်မှာ အလုပ်အကိုင်ဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်အရ နှစ်ဖက်သဘောတူညီသော အခကြေးငွေဖြင့် အလုပ်သမားတစ်ဦးကိုဖြစ်စေ၊ အများကိုဖြစ်စေ ငှားရမ်းလုပ်ကိုင်၍ တိုက်ရိုက်

သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်၍သော်လည်းကောင်း စီမံကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်ပြီး အလုပ်သမားအတွက် လုပ်ခပေးရန်၊ အလုပ်ခန့်ထားရန်နှင့် အလုပ်မှ ရပ်စဲရန် တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးဦး၊ အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် တရားဝင်ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ရပ်ကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် အလုပ်ရှင်၏ တရားဝင်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင်လုပ်ငန်းတွင် အလုပ်ရှင် ကွယ်လွန်ပါက ယင်း၏တရားဝင် အမွေဆက်ခံသူနှင့် အစုရှယ်ယာ တရားဝင်လက်ခံ ရရှိသူတို့လည်း ပါဝင်သည်။

(၃) **အလုပ်သမား** ဆိုသည်မှာ မိမိ၏ကာယအား၊ ဉာဏအားကို အသုံးပြု၍ လုပ်ကိုင်ရရှိသောလုပ်ခဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှု ပြုနေသူကို ဆိုသည်။ ဤဥပဒေ အလိုမှာ ယင်းစကားရပ်တွင် အစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် တရားဝင် ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ရပ်၏ ဝန်ထမ်းများလည်း ပါဝင်သည်။

(၄) **အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ** ဆိုသည်မှာ နိုင်ငံတော်က အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပါဝင်ထားသော မူပိုင်ခွင့် ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းများ၊ စာချုပ်များ သို့မဟုတ် သဘောတူညီချက်များ သို့မဟုတ် ယင်းတို့နှင့်သက်ဆိုင်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ သို့မဟုတ် ဒေသဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ၏ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်ခုခုကို ဆိုသည်။

(၅) **မူပိုင်ခွင့်တရားရုံး** ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်က မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို စစ်ဆေးစီရင်ရန် ဥပဒေအရ တည်ထောင်သော တရားရုံးကိုသော်လည်းကောင်း၊ ယင်းရုံး၏ စီရင်ပိုင်ခွင့်အာဏာနှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ အပ်နှင်းထားသည့် တရားရုံးကိုသော်လည်းကောင်း ဆိုသည်။

(၆) **ဦးစားပေးအခွင့်အရေး** ဆိုသည်မှာ ပုဒ်မ ၄၃ ပါ ဦးစားပေးအခွင့်အရေးကို ဆိုသည်။

(၇) **ကုန်စည်ပြုပြင်ဆင်ရာ ဦးစားပေးအခွင့်အရေး** ဆိုသည်မှာ ပုဒ်မ ၄၄ ပါ ကုန်စည်ပြုပြင်ဆင်ရာ ဦးစားပေးအခွင့်အရေးကို ဆိုသည်။

အခန်း (၂)

ရည်ရွယ်ချက်

- ၃။ ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -
- (က) တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ရရှိသူနှင့် တီထွင်သူတို့၏ အခွင့်အရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားကို ဤဥပဒေနှင့်အညီ အကာအကွယ်ပေးရန်၊
- (ခ) နည်းပညာဆိုင်ရာ ဆန်းသစ်တီထွင်မှုများနှင့် နည်းပညာဖြန့်ဖြူးလှုံ့ပြောင်းရေးတို့ကို မြှင့်တင်နိုင်ခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊
- (ဂ) တီထွင်သူများနှင့် တီထွင်မှုကို အသုံးပြုသူများအကြား နည်းပညာဗဟုသုတနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝ သာယာဝပြောရေးများကို အပြန်အလှန် အကျိုးပြုစေရန်၊
- (ဃ) တီထွင်သူများနှင့် တီထွင်မှုကို သုံးစွဲသူများ၏ အခွင့်အရေးနှင့် စောင့်ထိန်းရမည့် တာဝန်ဝတ္တရားများအကြား ဟန့်ချက်ညီနိုင်ရေး တို့တွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်၊
- (င) တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ရရှိသူ သို့မဟုတ် အခွင့်အရေးရရှိသူမှ တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့်ကို အလွဲသုံးစားပြုခြင်းနှင့် ကုန်သွယ်မှုတွင် သင့်တင့်မျှတမှုမရှိဘဲ ထိန်းချုပ်ထားခြင်းတို့ကို ဟန့်တားနိုင်ရန်၊
- (စ) တီထွင်ဖန်တီးသော လူမှုပတ်ဝန်းကျင် ဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် အားပေးရန်။

အခန်း (၃)

ဗဟိုကော်မတီဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ

- ၄။ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့သည် -
- (က) မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ရန် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီကို အောက်ပါအတိုင်း ဖွဲ့စည်းရမည် -
- (၁) ဒုတိယသမ္မတ ၂၀၀၅
- (၂) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ
- (၃) သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ အဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးများ
- (၄) အခြားသင့်လျော်သည့် အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးဌာနများမှ ဒုတိယဝန်ကြီးများ
- (၅) လေးဦးထက်မပိုသော အဖွဲ့ဝင် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာပညာရှင်များ
- (၆) အစိုးရမဟုတ်သောအဖွဲ့အစည်းများမှ အဖွဲ့ဝင် ကိုယ်စားလှယ် နှစ်ဦး
- (၇) နိုင်ငံတော်သမ္မတမှ အတွင်းရေးမှူး တာဝန်ပေးအပ်သူ
- (၈) ဦးစီးဌာန၏ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
- (ခ) ပုဒ်မ ၅၃ (က) အရ ဖွဲ့စည်းသော ဗဟိုကော်မတီကို လိုအပ်သလို

- ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။
- ၅။ ဗဟိုကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -
- (က) နိုင်ငံတော်တွင် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ကောင်းစွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာမူဝါဒများ၊ မဟာဗျူဟာများ၊ လုပ်ငန်းစီမံချက်များ ချမှတ်ခြင်း၊
- (ခ) အေဂျင်စီကတင်ပြလာသည့် မလွဲမသွေပေးရမည့် လိုင်စင်ထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ခွင့်ပြုခြင်း သို့မဟုတ် ငြင်းပယ်ခြင်း၊
- (ဂ) မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာမူဝါဒများ၊ မဟာဗျူဟာများ၊ လုပ်ငန်းစီမံချက်များ အား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကြီးကြပ်လမ်းညွှန်ပေးခြင်း၊
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု တိုးတက်ရေးနှင့် အသေးစားအလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် မူပိုင်ခွင့်စနစ်ဖြင့် အားပေးမြှင့်တင်နိုင်ရန် လမ်းညွှန်ပေးခြင်း၊
- (င) မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် လိုအပ်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်များ လေ့ကျင့်ပြုစုပျိုးထောင်ရေးကို အားပေးမြှင့်တင်ခြင်း၊
- (စ) မူပိုင်ခွင့်စနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်နှင့် ကောင်းစွာကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ အခြားအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ပေးခြင်း၊
- (ဆ) နည်းပညာနှင့် အခြားလိုအပ်သည့် အထောက်အပံ့များ ရရှိစေရေးအတွက် ပြည်တွင်း ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို အားပေးမြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊
- (ဇ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က အခါအားလျော်စွာပေးအပ်သော မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်း တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခြင်း။

အခန်း (၄)

အေဂျင်စီဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ

- ၆။ ဗဟိုကော်မတီသည် -
- (က) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အေဂျင်စီကို အောက်ပါအတိုင်း ဖွဲ့စည်းရမည် -
- (၁) ဗဟိုကော်မတီ၏ အတွင်းရေးမှူး ၂၀၀၅
- (၂) ဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးဌာနများမှ အေဂျင်စီနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ
- (၃) ရှစ်ဦးထက်မပိုသော မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့ဝင် ပညာရှင်များ
- (၄) ငါးဦးထက်မပိုသော အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့ဝင် အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ
- (၅) ဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် အတွင်းရေးမှူး
- (၆) ဦးစီးဌာန၏ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးများ ဌာနခွဲတာဝန်ခံများ
- (ခ) ပုဒ်မ ၅၃ (က) အရ ဖွဲ့စည်းသော အေဂျင်စီကို လိုအပ်သလို ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်သည်။
- ၇။ အေဂျင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် ဒုတိယဝန်ကြီးအဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။
- ၈။ အေဂျင်စီ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည် -
- (က) တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် လုပ်ငန်းများကို ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ပေးခြင်း၊
- (ခ) တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့်စနစ် ကောင်းစွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဗဟိုကော်မတီက ချမှတ်သော တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာမူဝါဒများ၊ မဟာဗျူဟာများ၊ လုပ်ငန်းစီမံချက်များနှင့် လူသား အရင်းအမြစ်များ လေ့ကျင့်ပြုစုပျိုးထောင်ရေးလုပ်ငန်းရပ်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဂ) တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းများ၊ စာချုပ်များနှင့် သဘောတူညီချက်များတွင် နိုင်ငံတော်က အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ပါဝင်နိုင်ရေးအတွက် ဗဟိုကော်မတီသို့ လေ့လာတင်ပြခြင်း၊
- (ဃ) နိုင်ငံတော်က အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ပါဝင်သော တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကွန်ပင်းရှင်းများ၊ စာချုပ်များနှင့် သဘောတူညီချက်များပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (င) တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ပြည်တွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဒေသဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများ၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (စ) တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ အခွင့်အရေးထိပါး ချိုးဖောက်မှုများကို အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဗဟိုကော်မတီ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် လိုအပ်သော လုပ်ငန်းအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် ယင်းတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို သတ်မှတ်ပေးခြင်း၊
- (ဆ) တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဗဟိုကော်မတီ၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် လိုအပ်သော လုပ်ငန်းအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် ယင်းတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို သတ်မှတ်ခြင်း။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကြည့်ရှု



ကသာ မတ် ၁၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်သည် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်အတူ မတ် ၁၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့နယ်နှင့် ဝန်းသိုမြို့နယ်အတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး

လုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် နံနက် ၇ နာရီတွင် အင်းတော်မြို့ အင်းမြဲသာယာ ပြည်သူ့အားကစားကွင်းတွင် ပြုလုပ်မည့်အတိမဟန္တဒုန္နဘူ စည်တော်ကြီးပင်ဆောင်ခြင်း အထိမ်းအမှတ် သီတဂူ

ကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်များ၏ အဓိပတိအဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု သီတဂူဆရာတော် ဒေါက်တာ အရှင်ဉာဏိဿရ အထူးဓမ္မသဘင်ကျင်းပရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် ဆင်ကုန်း-ဝန်းသိုပင်လည်ဘူး လမ်းပေါ်ရှိ မောင်းကော်တံတား အရှည် ၁၃၅ ပေ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် အင်းတော်မြို့နယ် ဆေးရုံ အာရုံစီသုံးထပ်ဆောင်အသစ် ဆောက်လုပ်နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များကို တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် ညပိုင်းတွင် အင်းတော်မြို့အင်းမြဲသာယာ ပြည်သူ့အားကစားကွင်းတွင် ပြုလုပ်မည့် အတိမဟန္တဒုန္နဘူ စည်တော်ကြီးပင်ဆောင်ခြင်း အထိမ်းအမှတ် သီတဂူကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်များ၏ အဓိပတိအဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု သီတဂူဆရာတော် ဒေါက်တာ အရှင်ဉာဏိဿရ အထူးဓမ္မသဘင်ပွဲတွင် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထွန်းကိုကို(ယင်းမာပင်)

စားသုံးသူများအတွက်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး အရည်အသွေးကောင်းမွန်ရန် အရေးကြီးကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ပြောကြား

လားရှိုး မတ် ၁၁

ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများသည် မတ် ၉ ရက် နံနက် ၉ နာရီက လားရှိုးမြို့ ရပ်ကွက်(၁) တက္ကသိုလ်လမ်းရှိ ရေနုတ်မြောင်းရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေးအတွက် ရေနုတ်မြောင်းနှင့်ကွန်ကရစ်တံတားတည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ အမှတ် (၉) ဝါးရိုးရပ်ကွက် နယ်မြေ(၂)အတွင်း အမှတ်(၁၅) အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်း၌ ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းမှ အများပြည်သူသုံး စက်ရေတွင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုသည်။

ထို့နောက် လားရှိုးမြို့နယ် ဟိုပိတ်ကျေးရွာအုပ်စု ဟိုပိတ်ကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ကျင်းပသော တောင်သူများအား ဓာတ်မြေဩဇာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်က စားသုံးသူများအတွက် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး အရည်အသွေးကောင်းမွန်ရန် အရေးကြီးသလို တောင်သူများ စိုက်ပျိုးထွက်ရှိလာသည့် သီးနှံများ ဈေးကွက်တွင် ယှဉ်ပြိုင်စွမ်းအားကောင်းပြီး ဈေးကွက်ခိုင်မာစေရန် ဈေးကောင်းရရှိစေရန်တို့အတွက် အရေးကြီးသောကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တောင်သူများအားလုံး စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများကျင့်သုံးပြီး အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ရရှိထားရန် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်အတွက် တက်ရောက်လာသော တောင်သူများအားလုံးကို စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာအလေ့အကျင့်ကောင်းစိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များကို သီးနှံတိုင်း စိုက်ပျိုးရာတွင် လိုက်နာကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ကြရန် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တောင်သူများအား ဓာတ်မြေဩဇာများ ပေးအပ်ရခြင်းအကြောင်းကို Ever Shine ကုမ္ပဏီနှင့် ကျားဝေထုတ်ကုန် သွင်းကုန်ကုမ္ပဏီ၊ ထင်းဟုန်ကုမ္ပဏီတို့မှတာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူးတို့က ဓာတ်မြေဩဇာများကို တောင်သူများအား ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်သန်း(တောင်ကြီး)

ဒေါက်တာလှဘေအထိမ်းအမှတ်စာကြည့်တိုက် အုတ်မြစ်စီမံခန့်ခွဲမှုအခမ်းအနားကျင်းပ

မော်လမြိုင် မတ် ၁၁

မော်လမြိုင်မြို့ ဒေါက်တာလှဘေအထိမ်းအမှတ်စာကြည့်တိုက် အုတ်မြစ်စီမံခန့်ခွဲမှုအခမ်းအနားကို အမှတ် (၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းရှိ သံလွင်ဥယျာဉ်အတွင်း မြေကွက်တွင် မတ် ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပခဲ့သည်။

ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်တင်အိ၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာထိန်လင်း၊ ဗမာတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးရွှေမြင့်၊ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဒေါ်စိန်ခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က အုတ်မြစ်စီမံခန့်ခွဲမှုအခမ်းအနား

အဆောက်အအုံမှာ ပေ ၁၀၀ ပတ်လည်ပေါ်တွင် အလျားပေ ၄၀၊ အနံပေ ၄၀ တစ်ထပ်အဆောက်အအုံနှင့်အလျားပေ ၄၀၊ အနံပေ ၃၀ နှစ်ထပ်အဆောက်အအုံတို့ကို ဆောက်လုပ်ရန် ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ကျော် ခန့်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။ ပညာပါရမီစာကြည့်တိုက်၌ စာပေဟောပြောပွဲများနှင့် ကလေးစာကြည့်ခန်း၊ အားကစားလေ့ကျင့်ခန်းများပြုလုပ်ခြင်း၊ အများပြည်သူ စာပေဖတ်ရှုနိုင်သည့် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်အဖြစ် ရေရှည်တည်တံ့အောင် ထူထောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မုဒုံမောင်မောင်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် လက်ပံတန်း-ကျွန်းကလေးလမ်းပေါ်ရှိ တံတားတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်ကြည့်ရှု

ပဲခူး မတ် ၁၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းသည် မတ် ၁၀ ရက် နံနက် ၈ နာရီက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဦးအောင်ဇော်နိုင်၊ အစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ လက်ပံတန်းမြို့နယ် လက်ပံတန်း-ကျွန်းကလေးလမ်းပေါ်ရှိ လက်ပံတန်းမြို့အဝင်တံတားအမှတ် (၃/၈၉) တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်ကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့အား တိုင်းဒေသကြီး လမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ) ဦးဇော်ထွန်းက တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြားပြီး တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်သို့ လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

အဆိုပါတံတားသည် လက်ပံတန်း-ကျွန်းကလေးလမ်း မိုင် (၈၈/၃)နှင့် မိုင် (၈၈/၄) အကြားရှိ ယခင်သစ်သားတံတားနေရာတွင် အရှည် ပေ ၁၄၀၊ အကျယ် ပေ ၄၀ နှစ်လမ်းသွား သံကူကွန်ကရစ်တံတားအဖြစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှစတင်ကာ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၅၀၄ သန်းဖြင့် IDECO Co.,Ltd.မှ တာဝန်ယူကာ စက်တင်ဘာလ အပြီးတည်ဆောက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါတံတားသည် လက်ပံတန်းမြို့အဝင်တံတားဖြစ်ပြီး ယခင်က ဘေလီတစ်လမ်းမောင်းတံတားဖြစ်ရာ ခံနိုင်ရည်အားကန့်အသတ်ရှိသည့်အတွက် RCC နှစ်လမ်းသွားတံတားအဖြစ် ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးမည် ဖြစ်သဖြင့် ပြည်သူများ စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး လမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ)ဦးဇော်ထွန်းက ပြောကြားသည်။

တင်စိုး(ပဲခူး)

ချင်းပြည်နယ်၏ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာအစီရင်ခံစာ ၂၀၁၈ အား ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ထံ တင်ပြခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ



ဟားမီး မတ် ၁၁

၂၀၁၈ ခုနှစ် ချင်းပြည်နယ်၏ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာကို ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ထံ အသိပေး

တင်ပြခြင်းနှင့် ရှင်းလင်းခြင်းအခမ်းအနားကို မတ် ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဟားမီးမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆလင်းလျှန်

လွယ် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

ထို့နောက် ချင်းပြည်နယ်ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာ ၂၀၁၈ စာအုပ်အား ပြည်နယ်ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန ဒေါက်တာတင်မောင်ဆွေက ချင်းပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးပေါင်လွန်း မှတ်တမ်းထံသို့ ပေးအပ်ပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန အမျိုးသားကျန်းမာရေးစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဆိုင်ရာ လေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာရဲမင်းထွေးက အစီရင်ခံစာပြုစုရခြင်းရည်ရွယ်ချက်များနှင့် အစီရင်ခံစာပါ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာ ၂၀၁၈ ၏ အချက်အလက်များအပေါ် အခြေခံ၍ ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအခြေခံကောင်းမွန်ရရှိရေး ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မြင့်နိုင်စိုး(ထီလိုင်မြေ)

ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဗုဒ္ဓပူဇော်နိယ တပေါင်းပွဲတော် ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၁၁

ရွှေတိဂုံစေတီတော် ၂၆၀၇ နှစ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်နိယ တပေါင်းပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရှိ ရာဟုထောင့် ချမ်းသာကြီးတန်းဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ အခမ်းအနားကို ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့နှင့် တက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်ပရိသတ် များက နမောတဿ သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့၍ ဖွင့်လှစ်ပြီး နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်း ဂေါပကအဖွဲ့ ဩဝါဒါစရိယ ရန်ကင်း မြို့နယ် မဟာဓမ္မိကာရုံပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ကျိုက်ပိ ကျောင်း ပဓာနနာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဂုဏေသနထံမှ ကိုးပါးသီလ ခံယူဆောင်တည်ကြသည်။

ထို့နောက် ၂၆၀၇ နှစ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်နိယပွဲတော် ကျင်းပရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အလှည့်ကျသဘာပတိ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်း ဂေါပကအဖွဲ့ဝင် ဦးဝင်းနိုင်က ဗုဒ္ဓပူဇော်

မင်္ဂလာအဖွဲ့စကား ဖတ်ကြားလျှောက်ထားသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်ဗဟိုသံဃာ့ဝန်ဆောင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဘဏ္ဍာတော်ထိန်း ဂေါပကအဖွဲ့ ဩဝါဒါစရိယ ရန်ကင်းမြို့နယ် ပဉ္စနိကာယ သာသနာ့ ဝိမာန်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တတေဇောဘာသ နှင့် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ဆီမီးတန်းဆောင် ထွန်းညှိပူဇော်ပြီး ဗုဒ္ဓပူဇော်နိယ တပေါင်းပွဲတော်အား ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ယင်းနောက် အခမ်းအနားသို့ကြွရောက်လာကြသည့် ဆရာတော် သံဃာတော်များအား ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဂေါပကအဖွဲ့က လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ပြီး မဟာပဋ္ဌာန်းပစ္စယနိဒ္ဒေသ ဒေသနာတော်များကို ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများ၊ မဏ္ဍပ်အတွင်းရှိ ဧည့်ပရိသတ်များ၊ အာရုံခံမုနိဦးလေးစုတွင် နေရာယူထား ကြသော ဧည့်ပရိသတ်များက ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး မြဝတီမြို့၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုနေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အားပေးစကားပြောကြား

ရန်ကုန် မတ် ၁၁

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးနှင့် ကရင်ပြည်နယ် ဗမာတိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးတေဇထွဋ်လှိုင် ထွေးတို့သည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့သို့ရောက် ရှိပြီး တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆို နေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအား သွားရောက်တွေ့ဆုံ၍ အားပေးစကား ပြောကြားသည်။



အားပေးစကားပြော

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့ သည် လေးကျောက်ငါးဆယ်ချမ်းရေး ကျေးရွာရှိ ဒုပလာပညာသင်ကျောင်း မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၄၆ ဦး တည်းခိုနေသည့် အမှတ်(၂)အခြေခံ ပညာ အလယ်တန်းကျောင်း၊ ရွှေပြောင်လုပ်သားများ၏ သား သမီးများ ပညာသင်ကြားသော “SAW” ပညာသင်ကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၉ ဦး တည်းခိုနေသည့် မြဝတီမြို့ အမှတ် (၅)ရပ်ကွက် မြဝတီမူလတန်းလွန် ကျောင်း “ဆာသူးလေ”ပညာသင် ကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၆၄ ဦး တည်းခိုနေသည့် မြဝတီမြို့ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် မဟာစည်ဘုန်း တော်ကြီးကျောင်းနှင့် “သွေးသစ်” ပညာသင်ကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၄ ဦး တည်းခိုနေသည့်

မြဝတီမြို့ မိကျောင်းကုန်းရပ်ကွက်ရှိ အမှတ်(၄) အခြေခံပညာအလယ် တန်းကျောင်းများသို့ သွားရောက်၍ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုနေ ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအား အားပေးစကားပြောကြား ကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အတွက် ခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ်များ ပေးအပ်သည်။

ယမန်နေ့ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ သို့ “ဆာသူးလေ”ပညာသင်ကျောင်း မှ ၄၈ ဦး၊ “SAW”ပညာသင်ကျောင်း မှ ၁၉ ဦး၊ “သွေးသစ်”ပညာသင် ကျောင်းမှ ၅၄ ဦး စုစုပေါင်း ၁၂၁ ဦး

ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ကြပြီး ၂၅ ဦး အောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန် ရှိသူများသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ရှိ အမှတ် (၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်း၊ ဘားအံမြို့နယ် အခြေခံ ပညာ အထက်တန်းကျောင်း (ကော့ကျိုက်)စာစစ်ဌာနများသို့ လည်းကောင်း၊ မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့ အမှတ်(၁၀)အခြေခံ ပညာ အထက်တန်းကျောင်းနှင့် ပေါင်မြို့နယ် အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်း(မုတ္တမ) စာစစ်ဌာန

သတင်းစဉ်

တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

မော်လမြိုင်ကျွန်းတွင် စာဖြေပွဲတော်ကျင်းပ

မော်လမြိုင်ကျွန်း
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ သံဃာ့ဩဝါဒ (၆၄) ကြိမ်မြောက် ပရိယတ္တိသာသနာ့ဓမ္မပညာသင်တန်း၏ စာဖြေပွဲတော်ကို မတ် ၆ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့ ကမ်းနားကျောင်း ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၌ ကျင်းပရာ စာဖြေသံဃာတော်ပေါင်း ၁၄၁ ပါးဝင်ရောက် စာဖြေဆိုတော်မူကြသည်။

အဆိုပါ စာဖြေပွဲတော် ကျင်းပသည့်ရက်အတွင်း မြို့နယ်အတွင်းရှိ အလှူရှင်များက အရက်ဆွမ်းနှင့် နေဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလှူကံရှိပြီး မတ် ၁၂ ရက် ၂၇ နာရီတွင် ကမ်းနားကျောင်း ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၌ စာအောင်သံဃာတော်များ ဆုနှင်းသဘင်အခမ်းအနား ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။
မော်ကျွန်းမြင့်အောင်

သာမဏေ၊ သီလရှင်ဝတ်ပွဲနှင့် ဗုဒ္ဓယဉ်ကျေးမှုအခြေပြု သင်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

နတ်တလင်း
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းမြို့မဟာစည်သန္တိသုခရိပ်သာတွင် မတ် ၁၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက နဝမအကြိမ်မြောက် သာမဏေ၊ သီလရှင်ဝတ်ပွဲနှင့် ဗုဒ္ဓယဉ်ကျေးမှုအခြေပြု သင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပသည်။
သာမဏေ၉၅ ပါး၊ သီလရှင် ၉၅ ပါး စုစုပေါင်း အပါး ၁၉၀ တို့၏ ဆွမ်းကွမ်းကိစ္စများကို တစ်ဦးချင်းအလှူရှင်များက လည်းကောင်း၊ ဗုဒ္ဓ လမ်းစဉ် မွေသဘင်အဖွဲ့ကလည်းကောင်း တာဝန်ယူဒါနပြုသွားမည် ဖြစ်သည်။ ဗုဒ္ဓယဉ်ကျေးမှု အခြေပြုသင်တန်းကို သာမဏေများနှင့် သီလရှင်များအား မတ် ၂၀ ရက်အထိ သင်တန်းပို့ချမည်ဖြစ်သည်။
တင်မြင့် (နတ်တလင်း)

ညောင်ဦးမြို့နယ်၌ သောက်သုံးရေသွားရောက်လှူဒါန်း

ညောင်ဦး
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် စဉ့်ကူးမီးသတ်စခန်းမှ တာဝန်ရှိ သူများသည် မတ် ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက သောက်သုံးရေရှားပါးမှုနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည့် ကျောက်ကန်ကျေးရွာသို့ သောက်သုံးရေများ သွား ရောက်လှူဒါန်းခဲ့သည်။
စဉ့်ကူးမီးသတ်စခန်းမှ လက်ထောက်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးစည်သူအောင် ဦးဆောင်သော တပ်ဖွဲ့ဝင် ငါးဦး၊ ရေသယ်ယာဉ်တစ်စီးဖြင့် သွားရောက် လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
ဇေလိန်း(ညောင်ဦး)

သန်လျင်၌ အိမ်တိုင်း မီးသတ်ဆေးဘူးထားရှိရေးစီမံချက်ဖြင့် မီးသတ်ဆေးဘူးပေးအပ်

ရန်ကုန် မတ် ၁၁

မီးလောင်မှုမဖြစ်ပွားမီ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေး၊ ဖြစ်ပွားလာပါက အမြန်ဆုံး လက်ဦးမှီရယူနိုင်ရေးတို့အတွက် နေအိမ်တိုင်း မီးသတ်ဆေးဘူးထားရှိရေး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သန်လျင်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာသုံးရွာအား မီးသတ်ဆေးဘူး ပေးအပ်ပွဲကို မတ် ၁၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက သန်လျင်မြို့အောင်ချမ်းသာရပ်ကွက်ရှိ ရန်ကုန် တောင်ပိုင်းခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးမှူးရုံးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးရဲခမ်းထွဋ် သန်လျင်မြို့နယ်မီးဘေးတားဆီး

ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကိုထွန်းတို့က မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် အိမ်တိုင်းမီးသတ်ဆေးဘူးထားရှိရေး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် နေမှုတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ သန်လျင်မြို့နယ် ဘုရားကုန်းကျေးရွာ အရန်မီးသတ်တပ်စု မှူး ဦးဇော်လင်းအောင်က သန်လျင်မြို့နယ်အတွင်း အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များ၏ မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြု ဆောင်ရွက်နေမှု တို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ အိမ်တိုင်းမီးသတ်ဆေးဘူးထားရှိရေး စီမံချက် အကောင်အထည်ဖော်မှုအနေဖြင့် စစ်ပင်ကွင်းကျေးရွာ၊ ဘယက်

စံပြကျေးရွာနှင့် သူဌေးကွင်းစံပြကျေးရွာတို့အတွက် မီးသတ်ဆေးဘူးများအား တာဝန်ရှိသူများက သက်ဆိုင်ရာကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများထံ ပေးအပ် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင်တွင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဒီဇင်ဘာလ အထိ မီးဖိုမီး ကိုက်ကြိမ်၊ ဝေါဆမီး ရှစ်ကြိမ်၊ လျှပ်စစ်မီး နှစ်ကြိမ်၊ ရှိမီး သုံးကြိမ်၊ တောမီး နှစ်ကြိမ် စုစုပေါင်း မီးလောင်မှု ၂၄ ကြိမ်၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ လက်ရှိအချိန်အထိ ဝေါဆမီး သုံးကြိမ်၊ မီးဖိုမီး လေးကြိမ်နှင့် အလို အလျောက်မီး တစ်ကြိမ် စုစုပေါင်း မီးလောင်မှု ရှစ်ကြိမ် ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ သိရသည်။
သက်နိုင် (သန်လျင်)



ရခိုင်ဆားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆားအပိုပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရေးဈေးကွက်

ကျွန်းသားငမန်း

ဆားသည် လူတို့၏ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများအနက် အခြေခံအကျဆုံးပစ္စည်းဖြစ်သည်။ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်းများတွင် ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား ပစ္စည်းများက မရှိမဖြစ်သော အသုံးအဆောင်ပင်ဖြစ်ရာ ယင်းအထဲတွင် ဆားမှာ တတိယနေရာတွင် ရှိနေသည်။ ဆားသည်လူနှင့် တိရစ္ဆာန်များအတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော အာဟာရ ပစ္စည်းဖြစ်သည်။ လူနှင့်တိရစ္ဆာန်များ၏ ခန္ဓာကိုယ်နှင့် ကြွက်သား၊ အကြော၊ နှလုံးတို့၏ လှုပ်ရှားမှုကိုအထောက်အကူပြုသောပစ္စည်းလည်းဖြစ်သည်။ ရှေးယခင်အခါများက ဆားသည်ရှားပါးကုန်ပစ္စည်းတစ်ခု ဖြစ်ခဲ့သည်။ တန်ခိုးအာဏာပါဝါရှိသူများက လက်ဝါးကြီးအုပ် ဖြန့်ဖြူးခဲ့ကြသည်။ ရှေးရောမလူမျိုးများသည် ဆားကို အမြတ်တန်တန်ဖိုးထားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုစဉ်က ရွှေဈေးနှင့် ဆားဈေးမှာ အတူတူပင်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုကြသည်။ ရောမခေတ်တွင် ရောမဘုရင်ဆီဇာသည် ၎င်း၏ စစ်သည်များအား လစာပေးသည့်အခါ လစာ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ဆားဖြင့်ပေးခဲ့ကြောင်းလည်း မှတ်သားရသည်။ ဤသို့ ဆားအဖြစ်ရရှိသော လစာငွေကို လက်တင်ဘာသာဖြင့် ဆာလာရီယမ် (Salarium) ဟု ခေါ်ကြောင်း သိရသည်။ ဆားများတန်ဖိုးကြီးမြင့်သဖြင့် ဆားကိုတစ်နေရာမှ တစ်နေရာသို့သယ်ယူသည့်အခါ အစောင့်အကြပ်များဖြင့် သယ်ယူကြောင်းလည်း ဆိုသည်။ ရောမခေတ်တွင် ဆားကိုသယ်ယူသည့်အခါ အထူးသတိမှတ်ထားသည့် လမ်းကြောင်းအတိုင်းသယ်ယူကြရသည်။ ရောမနိုင်ငံတွင် အထူးဖောက်လုပ်ခဲ့သော ဗာယာဆာလာရီယာဟုခေါ်သည့် ဆားလမ်းမကြီးမှာ ထင်ရှားစွာရှိနေသေးသည်ကို တွေ့ရသည်။ ဆားသည် ရှေးယခင်ကာလများကပင် တော်ဝင်ပစ္စည်းအဖြစ် အလေးထားခဲ့သော ပစ္စည်းလည်းဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ဆား

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆားလုပ်ငန်းကို ကမ်းရိုးတန်းဒေသ ဆားလုပ်ငန်းနှင့် ကုန်းတွင်းပိုင်းဒေသ ဆားလုပ်ငန်းများ ဟူ၍ ပိုင်းခြားတွေ့ရှိရသည်။ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတွင် ပင်လယ်ရေမှ ဆားထုတ်လုပ်မှုကို တွင်ကျယ်စွာလုပ်ကိုင် နိုင်သည်။ ကုန်းတွင်းပိုင်းဒေသများတွင်ကား ဆားငန်စမ်းတွင်းများနှင့် ဆားငန်ရေတွင်းများမှ ရရှိသော ဆားငန်ရေများမှဆားကိုထုတ်လုပ်ရယူခြင်း ဖြစ်သည်။ ကုန်းတွင်းပိုင်းဒေသဆားထုတ်လုပ်မှုမှာ ရှေးဘုရင်များလက်ထက်က ရွှေဘိုခရိုင်သည် ထင်ရှားသော နေရာဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သစ္စတ္တောဒေသ၊ ဟန်လင်းဒေသ၊ ဆားတောင်ဒေသနှင့် စစ်ကိုင်းမြို့အနီးရှိ ကျောက်တာကျေးရွာများမှာ ဆားထုတ်လုပ်ရာဒေသများ ဖြစ်ကြသည်။ ကချင်ပြည်နယ် ဟူးကောင်းတောင်ကြားရှိ ဆားငန်ရေစမ်းများမှ ရေများကိုယူပြီး ဆားချက်လုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကချင်ပြည်နယ်တွင် ဆားငန်ရေစမ်းများကို ကာမိုင်းမြို့နယ်တွင်လည်း အများအပြားတွေ့ရကြောင်း ဆိုသည်။ ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ထင်ရှားသော ဆားချက်လုပ်သည့် နယ်မြေမှာ သီပေါမြို့နယ်အတွင်းမှ ဘော်ကြီးကျေးရွာတွင် ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။

ကမ်းရိုးတန်းဒေသများတွင်မူ ပင်လယ်ရေကို အသုံးပြု၍ ဆားချက်လုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ကမ်းရိုးတန်းဒေသ ဆားချက်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သည့် နေရာဒေသများမှာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖွန်ပြည်နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ပင်လယ် ကမ်းရိုးတန်းဒေသများ ဖြစ်ကြသည်။ ဆားကိုယခင်က ကျိုချက် ထုတ်လုပ်ခဲ့ကြသော်လည်း ၁၉၆၃-၆၄ ခုနှစ်မှ စတင်၍ နေလှန်းဆားထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းကို ကျိုက္ခမိဉ် အောင်မြင်စွာထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့သည်။ ၁၉၆၄-၆၅ ခုနှစ်မှ စတင်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း နေလှန်းဆားထုတ်လုပ်မှု နည်းစနစ်ကို ဖြန့်ဖြူးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆားထုတ်လုပ်မှု၊ ရောင်းဝယ်မှုများကိုလည်း နိုင်ငံတော်မှ ချုပ်ကိုင်ထားခဲ့ကာ ၁၉၆၅ ခုနှစ် ရေနှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းအမိန့်ဖြင့် ဆားကို အရေးကြီးကုန်ပစ္စည်းအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရသည်။ သို့ရာတွင် ၁၉၇၆ ခုနှစ် ဩဂုတ်လတွင် ဆားရောင်းဝယ်မှုကို ရာနှုန်းပြည့်ကင်းလွတ်ကုန်အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း

လည်း သိရသည်။ ကင်းလွတ်ကုန်အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးခဲ့သဖြင့် ဆားထုတ်လုပ်သူအများအပြားရှိခဲ့ကာ ဆားထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးလာခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ဗြိတိသျှအစိုးရလက်အောက်သို့ ရောက်ခဲ့ပြီးနောက် အုပ်ချုပ်သူအစိုးရသည် ဆားလုပ်ငန်းကို တိုက်ရိုက်ကိုင်တွယ်ချုပ်ကိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်မဖြစ်မီကာလအထိ ပြည်တွင်းစားသုံးရန်အတွက် လိုအပ်သောဆားများကို ပြည်ပမှမှာယူတင်သွင်းခဲ့ရသည်။ မှတ်တမ်းများအရ တစ်နှစ်လျှင် ဆားပိဿာချိန် သိန်းပေါင်း ၃၆၀ ခန့် တင်သွင်းခဲ့ရကြောင်း သိရပြီး ၁၉၂၇ - ၁၉၂၈ ခုနှစ်အတွင်းဆားများကို ဗြိတိသျှနိုင်ငံ၊ အေဒင်၊ ပုတ်ဆက်၊ စပိန်း၊ အီတလီပိုင်းအရှေ့အာဖရိက၊ ဂျာမနီနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့မှ မှာယူတင်သွင်းခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။ ဗြိတိသျှအစိုးရသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ဆားလုပ်ငန်းမှာ ၎င်းတို့အတွက် အခွန်အကောက်ရရှိရေး ကုန်ပစ္စည်းတစ်ခုအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။ ဆားထုတ်လုပ်ရာ နယ်မြေကိုပင် ၎င်းတို့အလိုကျ သတ်မှတ်ပေးခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။ ဆားထုတ်လုပ်မှုကို ထိန်းချုပ်ရန်အတွက် ၁၉၀၈ ခုနှစ်တွင် ဆားထုတ်လုပ်ရန် နေရာများကို ခွင့်ပြုလုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုခဲ့သော နေရာများမှာ ကျောက်ဖြူခရိုင်၊ ဟံသာဝတီခရိုင်၊ မြောင်းမြခရိုင်၊ ပုသိမ်ခရိုင်၊ ထားဝယ်ခရိုင်၊ ကျိုက္ခမိခရိုင်၊ သထုံခရိုင်၊ မြိတ် ခရိုင်၊ ကသာခရိုင်၊ စစ်ကိုင်းခရိုင်နှင့် ရွှေဘိုခရိုင်တို့ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

ဗြိတိသျှအစိုးရသည် မြန်မာနိုင်ငံမှဆားများကို အခွန်ကောက်ခံရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ခဲ့သည်သာမက ဆားများကို ချုပ်ကိုင်ဝယ်ယူခဲ့ပြီး နိုင်ငံခြားသို့ ပြန်လည်

ရခိုင်ဒေသတွင် ချက်ဆားထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ကျောက်ဖြူခရိုင်နှင့် မောင်တောမြို့နယ်တွင် အများအပြားလုပ်ကိုင်ခဲ့ကြသည်။ ထိုကြောင့်လည်း ဆားကြီးကြပ်ရေးရုံးများကို ကျောက်ဖြူနှင့်မောင်တောမြို့နယ်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ဆားလုပ်ငန်းမှာ ဒေသတွင်း ဖူလုံရုံသာရှိခဲ့သည်ကိုလည်း တွေ့ရသည်။ ထို့အပြင် ၁၉၆၂ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း ဆိုရှယ်လစ်စီးပွားရေးစနစ်အတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ဘဲ ဆိုရှယ်လစ်လောင်းရိပ်အောက်တွင် လှုပ်လီလှုပ်လဲဖြင့် အသက်ဆက်ခဲ့ရသည်။ သို့ရာတွင်အဆိုပါကာလအတွင်း ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ဆားထုတ်လုပ်မှုကို ချက်ဆားမှ နေလှန်းဆားအဖြစ် ထုတ်လုပ်နိုင်မှု နည်းပညာများ ပြန့်ပွားရရှိလာခြင်းကြောင့် နောက်ပိုင်း ရခိုင်ပြည်နယ်၏ဆားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို များစွာအထောက်အကူပြုလာနိုင်ခဲ့သည်။

ဆားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခြင်း

ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ဆားလုပ်ငန်းမှာ ဆိုရှယ်လစ်ခေတ်အလွန် ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်မှစ၍ ရှင်သန်ခွင့်ရလာခဲ့သည်။ ကျောက်ဖြူ၊ သံတွဲ၊ ဝှဲ၊ တောင်ကုတ်၊ မြေပုံ၊ ပေါက်တော၊ စစ်တွေ၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း၊ ရသေ့တောင်၊ မောင်တော စသည့် ပင်လယ်ကမ်းခြေမြို့နယ်များတွင် နေလှန်းဆားကို တွင်တွင်ကျယ်ကျယ် လုပ်ကိုင်လာခဲ့ကြသည်။ သို့ရာတွင် ရခိုင်ဆားဈေးကွက်မှာ ဒေသတွင်းစားသုံးရန်နှင့် ပလက်ဝအထက်ပိုင်းဒေသ အိန္ဒိယနယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်းများအပြင် ရိုးမ အရှေ့တိုင်းဒေသကြီးများဖြစ်သော မန္တလေးတိုင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်းတို့သို့ တင်ပို့ရောင်းချခဲ့ရသည်။ မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးကို ၁၉၉၅ ခုနှစ်တွင် တရားဝင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။ နယ်စပ်ကုန်သွယ်

၂၀၀၉ ခုနှစ်ခန့်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ဆားတင်ပို့ခြင်းကို ရပ်ဆိုင်းလိုက်ပြီးနောက် ရခိုင်ဆားလုပ်ငန်းမှာ ကျဆင်းသွားခဲ့သည်။ ရခိုင်ဆားဈေးကွက်မှာ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံကိုသာ မှီခိုနေခဲ့ရခြင်းဖြစ်သဖြင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ဆားတင်ပို့ခွင့် မရတော့သည်နှင့် ဆားကုန်သည်များမှာ ဈေးကွက်ပျောက်ကုန်တော့သည်။ ရခိုင်ဆားထုတ်လုပ်မှုမှာ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း စားသုံးရန်လိုအပ်မှုထက် ပိုလှုံနေသဖြင့် အပိုဆားများကို ရိုးမအရှေ့ဈေးကွက်သို့ ထိုးဖောက်ရန် ကြိုးပမ်းသော်လည်း တနင်္သာရီ၊ မွန်၊ ဧရာဝတီဆားများကို ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ခြင်းမရှိဟု ဆားကုန်သည်များက ဆိုကြသည်။ ထိုထက် ၂၀၁၀ ပြည့်လွန်နောက်ပိုင်း ထိုင်းနိုင်ငံမှ ဆားချောများ ဈေးသက်သက်သာသာဖြင့် ဝင်ရောက်လာသဖြင့် ရခိုင်ဆားလုပ်ငန်းမှာ အနိမ့်ဆုံးအဆင့်သို့ရောက်ရှိသွားခဲ့ပြီး ဆားလုပ်ကိုင်သူ ဦးရေမှာလည်း နည်းပါးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရခိုင်ဒေသတွင်းဆားများ ထုတ်လုပ်နိုင်မှု ကျဆင်းခဲ့ရသဖြင့် ပြည်တွင်းစားသုံးရန်အတွက် ပြည်ပမှဆားတန်ချိန် ၄၀၀ ခန့် တင်သွင်းရဖွယ်ရှိကြောင်းဖြင့်လည်း သိရသည်။

အဆင့်မြင့်ဆားများထုတ်လုပ်ရေး

၂၀၀၈-၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ဆားတင်ပို့မှုရပ်ဆိုင်းခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၁၀ ပြည့်အလွန် ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ဆက်သွယ်မှုကြောင့် ရခိုင်ဆားများကို ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်သို့ ဆက်လက် တင်ပို့နိုင်ခွင့်ရလာခဲ့သော်လည်း ရခိုင်ဆားများမှာ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံမှ လိုအပ်သော ဆားအရည်အသွေးကို မမီတော့သဖြင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဝယ်လက်များက

ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ရှည်လျားလှပသည့် ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းဒေသနှင့် မြေဆီဩဇာကောင်းမွန်ပြီး ကျယ်ပြောလှသည့် လယ်ယာမြေများ ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး ရေခဲမြေခဲကောင်းမွန်သည့် သဘာဝပထဝီ အနေအထားကြောင့် ဆန်၊ ရေ၊ စပါး၊ သား၊ ငါးနှင့် သဘာဝသယံဇာတ ပေါကြွယ်ဝသည့်အပြင် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သည့် ရှေးဟောင်း ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ပေါများလှသည့် ပြည်နယ်တစ်ခု ဖြစ်သည်။ ရခိုင်ပြည်သူများသည် မိမိတို့ပိုင်ဆိုင်ထားသော သဘာဝအမွေအနှစ်များကို ထိန်းသိမ်းပြီး စီးပွားရေးအရ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒေသတစ်ခုဖြစ်စေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်သည်။

တင်ပို့ခဲ့ရာတွင် ဝယ်ဈေးထက် လေးဆကျော်အမြတ်တင်၍ ရောင်းချခဲ့သည်ကိုတွေ့ရသည်။ ပုံစံအားဖြင့် ဆားတစ်မောင်း (၂၂-ပိဿာ)လျှင် လေးပဲနွန်းဖြင့် ဝယ်ယူပြီး တစ်ကျပ်နှစ်ပဲမှ တစ်ကျပ်ခွဲဖြင့် ပြန်လည်ရောင်းချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။(မှတ်ချက်- ၁၆ ပဲ တစ်ကျပ်)

ရခိုင်ဆားခေတ်ဦး

ဗြိတိသျှအစိုးရလက်ထက် ကိုလိုနီခေတ်အစောပိုင်းတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ဆားလုပ်ငန်းမှာ အဖွံ့ဖြိုးဆုံးသို့ ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကျောက်ဖြူခရိုင်မှထွက်ရှိသည့် ဆားများကို ကျောက်ဖြူဆိပ်ကမ်းမှတစ်ဆင့် ကာလံကတ္တားနှင့် စစ်တကောင်း သင်္ဘောဆိပ်သို့တင်ပို့ခဲ့ရသည် ဆားစာရင်းများကိုကြည့်ပါက သိသာနိုင်သည်။ ၁၈၃၈- ၁၈၃၉ ခုနှစ်တွင် ဆားတန်ချိန် ၁၀၈၀၂ တန် တင်ပို့ခဲ့ရပြီး ၁၈၄၄- ၁၈၄၅ ခုနှစ်တွင် ဆားတန်ချိန် ၁၀၂၀၁ တန် တင်ပို့ခဲ့ရသည်။ ၁၈၄၆- ၁၈၄၇ ခုနှစ်တွင် ဆားတန်ချိန် ၁၃၃၁၀ တန် တင်ပို့ခဲ့ရကြောင်းဖြင့် မှတ်တမ်းများအရ သိရှိရသည်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အပြီးတွင် ဆားလုပ်ငန်းမှာ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်လာခဲ့ခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအဖို့ နိုင်ငံခြားမှဆားများကို တင်သွင်းရန်မလိုဘဲ ပြည်တွင်းစားသုံးမှု ဖူလုံစေရန် ရည်မှန်းချက်ဖြင့် ဆားများ တိုးတက်ထုတ်လုပ်လာစေခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် ရခိုင်ဒေသအတွင်း ဆားလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူများ နည်းပါးနေခဲ့သေးသည်။ ချက်ဆားအဖြစ်သာ ထုတ်လုပ်ခဲ့ကြပြီး ပြည်တွင်း ဖူလုံနိုင်ရေး ဦးစားပေးထုတ်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက်ကိုလည်း ၁၉၅၅-၁၉၅၆ ခုနှစ်တွင်မှ ပြည့်မီအောင်ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရေး အဆက်အသွယ်များဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေလှန်းဆားများကို ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့ရောင်းချခဲ့ရသည်။ အထူးသဖြင့် ၂၀၀၂ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၈ ခုနှစ်ခန့်အထိ စစ်တွေ နယ်စပ်မှတင်ပို့ရောင်းချမှု အများဆုံးဖြစ်ခဲ့သည်။

မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးတွင် တရားဝင်ဖွင့်လှစ်ထားသည့်ဆိုသော်လည်း ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းအချို့မှာ တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုဆန်ဆန် ဖြစ်နေခဲ့သေးသည်။ နေလှန်းဆားမှာ မြန်မာနိုင်ငံမှ တင်ပို့ရာတွင် တရားဝင် တင်ပို့ခွင့်ရထားသော်လည်း ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံကမူ တရားမဝင်သွင်းကုန်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားရှိခဲ့သည်။ ထိုကြောင့် ဆားတင်ပို့ရာတွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဆားကွင်းများမှရရှိသည့် ဆားများနှင့် အသွင်သဏ္ဍာန်တူအောင် ဖန်တီးတင်ပို့ပေးခဲ့ရသည်။ ရခိုင်ဒေသမှ ဆားများမှာ မူလအရောင်အဆင်း၊ အရည်အသွေးမှာ ညိုညစ်ညစ်အရောင်ဖြစ်သော်လည်း ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ဆားကွင်းများမှဆားနှင့် အသွင်တူညီအောင် ဆားများကို ရွံ့ရည်များလူး၍ တင်ပို့ခဲ့ရသည်။ လယ်ကွင်းပြင်မှ ကြွက် စာကျစ်၊ မြေခဲများကိုအရည်ဖျော်၍ သင်္ဘောတင်ဆားများ သို့လောင်းထည့်ပြီးမှ တင်ပို့ခဲ့ရသည်။ ထိုအချိန်က စစ်တွေရွှေမင်းဂံဆိပ်ကမ်းတွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံမှ ဆားသယ်ဆောင်ရန်လာသည့် မော်တော် လေး၊ ငါး၊ မြောက်စင်းကို အမြင်တွေ့ခဲ့ရသည်။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံမှ ဆားဝယ်လိုအားများပြားလာသည့်အတွက် ရခိုင်ဒေသထွက် ဆားများနှင့် လုံလောက်ခြင်းမရှိ၍ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဆားကွင်းများမှဆားများကို မှာယူရောင်းချခဲ့ရသည်။ စစ်တွေ ရွှေမင်းဂံချောင်းကမ်းပါးတွင် ကုမ္ပဏီများ၏ ဆားဂိုဒေါင်များ အစီအရီဖြင့် ထိုအချိန်က စည်ကားနေခဲ့သည်။

လက်ရှောင်ခဲ့ကြသည်။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် နေလှန်းဆားများကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များသုံး၍ ထုတ်လုပ်နေကြပြီဖြစ်ရာ ရခိုင်ဒေသထွက် သဲမြေလူးဆားများမှာ အနိမ့်ဆုံးအဆင့်သို့ ရောက်ရှိသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသည် ဆားရေများ တင်သွင်းရာ ဆားကန်များတွင် ပလတ်စတစ်အခင်းများခင်း၍ ထုတ်ယူနေခြင်းကြောင့် သန့်ရှင်းပြီး အရည်အသွေးကောင်းသောဆားများကို ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ ဆားလုပ်ငန်းရှင်များ အနေဖြင့်လည်း အရည်အသွေးပြည့်ဝသော ဆားများကို ထုတ်ယူနိုင်အောင် ကြိုးစားသွားကြရန် လိုသည်။ ဤသို့ ထုတ်လုပ်နိုင်မှသာ ရခိုင်ဆားဈေးကွက်မှာ ပုံမှန်သို့ ရောက်ရှိလာနိုင်မည် ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ ဤဆောင်းပါး တစ်နေရာတွင် ဖော်ပြထားသည့် အပိုဆားများထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အဆင့်မြင့်ဆားကျွတ်တက်ရေများကိုလည်း ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကာ တန်ဖိုးမြင့်ဆားအပိုပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ခြင်းဖြင့် ဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိလာနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

စက်မှုသုံး ကုန်ကြမ်းများ

ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်ကို မေးတင်ထားသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ရာ ပင်လယ်ကမ်းခြေရှိမြို့နယ် ၁၁ မြို့နယ်တွင် နေလှန်းဆားလုပ်ငန်းကို အောင်မြင်စွာလုပ်ကိုင်နိုင်ကြသည်။ ဆားမှာ အိမ်သုံးဆားအဖြစ် အသုံးပြုရုံသာမက စက်မှုကုန်ကြမ်းသုံးပစ္စည်းလည်း ဖြစ်သည်။ ဆားကြမ်းများကို ရေခဲထုတ်လုပ်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ စက္ကူစက်များတွင်လည်းကောင်း အမြောက်အမြားအသုံးပြုကြရသည်။

❖ ပဲမျိုးစုံမှ

လက်ရှိအချိန်တွင် မန္တလေးပဲဈေးကွက်၌ မြေတောင်ပဲများမှာ ယမန်နှစ် ယခုလို လှိုင်လှိုင်ပေါ်ချိန် သုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ်တစ်သိန်းသာ ရရှိခဲ့သော်လည်း ယခုနှစ် တွင် အိန္ဒိယနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့မှ အပြိုင်ဝယ်ယူမှုကြောင့် မတ် ၁၁ ရက်တွင် ကျပ် ၁၁၉၀၀၀ နှုန်း အထိ ရောက်ရှိနေပြီး ယမန်နှစ် လှိုင်လှိုင်ပေါ်ချိန်၌ သုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်လျှင် ကျပ် ၉၀၀၀၀ နှုန်း ရရှိခဲ့သည့် ထောပတ်ပဲမှာလည်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဝယ်လိုအားကောင်းမွန်မှုကြောင့် မတ် ၁၁ ရက် ပေါက်ဈေးမှာ ငွေကျပ် ၁၀၅၀၀၀ အထိရရှိနေကြောင်း သိရသည်။

ထိုအတူ ယမန်နှစ် လှိုင်လှိုင်ပေါ်ချိန်တွင် သုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ကျပ် ၄၀၀၀၀ နှုန်း သာ ရရှိခဲ့သည့် ပဲစင်းငုံသီးနှံမှာလည်း ယခုနှစ်တွင် ကျပ် ၇၈၀၀၀ နှုန်းအထိ ပေါက်ဈေးရှိနေပြီး ပဲဇီးကွက်၊ ပဲကြီးနှင့် ကုလားပဲဖြူကြီး(V2)သီးနှံများမှာ ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း ဈေးနှုန်းအနည်း ငယ်ကျဆင်းသွားကြောင်းသိရသည်။

“ဒီအချိန်မှာ ထောပတ်ပဲနဲ့ ပဲစင်းငုံဈေးတွေက မနှစ်ကထက် ဈေးပိုရတဲ့အတွက် ဒီနှစ် စိုက်ပျိုးဖို့အတွက်တော့ အားတက်စရာပါ။ ပဲစင်းငုံကို အရင်ဈေးနှုန်းတွေအတိုင်း ပြန်ဖြစ် လာဖို့အတွက်တော့ အိန္ဒိယရဲ့ဝယ်အားကိုပဲ အားကိုးမျှော်လင့်ရမှာပါ” ဟု စဉ်ကူးမြို့နယ် မှ တောင်သူ ကိုချမ်းအေးက ပြောသည်။

ယခုနှစ် ပဲမျိုးစုံလှိုင်လှိုင်ပေါ်ချိန်တွင် ဈေးကောင်းရရှိနေသည့် မြေတောင်ပဲနှင့် ထောပတ် ပဲများမှာ တစ်နှစ်တွင် တစ်ရာသီသာ ဆောင်းသီးနှံအဖြစ် စိုက်ပျိုးထွက်ရှိပြီး ထောပတ်ပဲကို စိုက်ပျိုးရေးဌာနမှ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ နွားထိုးကြီးနှင့် မလှိုင်မြို့နယ်များတွင် စံပြစိုက်ပျိုးရေးပြုလုပ်၍ အားပေးစိုက်ပျိုးမှုများရှိကြောင်း သိရသည်။ **အောင်မြိုးကျော်**



ဘားအံစိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံမှ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများ စိုက်ပျိုးရေးအတွေ့အကြုံများလေ့လာ



ဘားအံ မတ် ၁၁
ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံစိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ(ဇွဲကပင်) နောက်ဆုံး(တတိယနှစ်) သင်တန်းပြီးဆုံးတော့မည့် သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများ လုပ်ငန်းခွင်သို့ ဝင်ရောက်ကြရာတွင် စိုက်ပျိုးရေးသင်တန်း ကျောင်းမှ သင်ကြားပေးလိုက်သော စာတွေ့၊

လက်တွေ့ ပညာရပ်များအပြင် ဒေသန္တရ ဗဟုသုတများရရှိစေရန်အတွက် ရည်ရွယ်ပြီး မတ်၉ရက်နံနက်၆နာရီမှစတင်ကာကရင်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ လေ့လာရေးခရီးစဉ် ကို ဘားအံစိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ(ဇွဲကပင်) ကျောင်း ကျောင်းအုပ်ကြီးဦးဆောင်၍ သွားရောက်လေ့လာ

ကြကြောင်း သိရသည်။
လေ့လာရေးခရီးစဉ်တွင် ဘားအံစိုက်ပျိုးရေး သိပ္ပံ(ဇွဲကပင်)ကျောင်း ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါ်ကြည် ကြည်ချိုဦးဆောင်၍ လက်ထောက်ကထိကများ၊ ဥယျာဉ်အုပ်၊နည်းပြဆရာ ဆရာမများ၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ် တတိယနှစ်သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူ ၇၉ ဦးတို့သည် ဘားအံမြို့လေ့ကျင့် ရေးနှင့် သုတေသန(ကမော့ကပိုးမြဲ)ပိုးစာစိုက်ခင်း နှင့် ပိုးမွေးမြူရန် ပြင်ဆင်ထားမှုအခြေအနေများ၊ Mr.Green နှင့် ဒေါ်ချယ်ရီဝင်းတို့၏ နှစ်ရှည်သီးနှံ ဥယျာဉ်မြဲ၊ ကော့လှိုက်ကျေးရွာ GAP မြေပဲစိုက် ခင်းနှင့်ဓာတ်မြေဩဇာစမ်းသပ်ကွက်များ၊ တရုတ်လှ ကျေးရွာ နွေစပါးမျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်းနှင့် နွေစပါး မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းအခြေအနေများ၊ မိန်းမလှ ကျွန်းရှိ တောင်သူများ စိုက်ပျိုးထားသည့် အောင် မြင်ဖြစ်ထွန်းနေသော စိုက်ပျိုးသီးနှံမျိုးစုံ စိုက်ပျိုး ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ ရွှေလင်ဗန်း ရော်ဘာ သန့်စင်စက်ရုံနှင့် ဘားအံ-သထုံ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီး ဌာန၏ ငါးမွေးမြူထားရှိမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြရာ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ခံများ နှင့် တောင်သူများက အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပြော ကြားခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)**

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဖားဆောင်းမြို့နယ်တွင် ဆောင်ရွက်

ဖားဆောင်း မတ် ၁၁
ကယားပြည်နယ် ဖားဆောင်းမြို့နယ်တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် (VDP) စီမံကိန်းဖြင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် လူ ထုဗဟိုပြုစီမံကိန်းထောက်ပံ့ငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းများအား မတ် ၁၁ ရက် နံနက်က ဖားဆောင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးသန်းဝင်းစိုးနှင့် အဖွဲ့က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့်အဖွဲ့သည် ကော်သူဒိုးကျေးရွာတွင် ကျေးရွာခန်းမဆောင် မြေထိန်းနံရံ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ မော်ချီး(အောက်)ရွာ မူကြိုကျောင်း တည်ဆောက်နေမှု၊ အနာဂတ်အလင်းတန်းကျေးရွာ ဘက်စုံသုံးခန်းမဆောင် ဆောက်လုပ်နေမှု၊ ဖားဆောင်းတောင်ပေါ်ကျေးရွာ ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်း လုပ်ငန်းနှင့် လိုခါဒေ (ကိုးမိုင်) ကျေးရွာရေပေးစေရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဝတ်ရည်



ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သန်လျင်မြို့ အမှုထမ်းရပ်ကွက် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံး၌ မတ် ၉ ရက်က သန်လျင်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ မြို့နယ်ရဲတပ် ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးထွန်းထွန်းဦး ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား သက်ငယ်မုဒိမ်းမှု ပပျောက်ရေး၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး၊ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်း စေရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးနှင့် မှုခင်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြောစဉ်။ **သန်လျင်(ပြန်/ဆက်)**

ငါးမြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်းဝင်များ ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင်တွေ့ဆုံ

ပန်းတောင်း မတ် ၁၁
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင်ရှိ ငါးမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းဝင်များနှင့် ပန်းတောင်းမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းဝင်များတွေ့ဆုံပွဲကို မတ် ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဥယျာဉ်ပင်မြို့ရှိ မြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်းရုံး အလင်္ကာခန်းမ ၌ ကျင်းပသည်။
ပန်းတောင်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်သင်းသင်းအေးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်ခရိုင်ခြောက် မြို့နယ်ဖြစ်သော ပြည်မြို့နယ်၊ ရွှေတောင်မြို့နယ်၊ ပန်းတောင်းမြို့နယ်၊ ပေါက်

ခေါင်းမြို့နယ်၊ သဲကုန်းမြို့နယ်၊ ပေါင်းတည်မြို့နယ်တို့မှ စာရေးဆရာများက တစ်ဦးချင်းမိတ်ဆက်ကာ ဆရာကြီးဦးမြဝင်း (ဒဿန) ပါမောက္ခချုပ်ငြိမ်း၊ ဆရာ ဦးအောင်မြင့် (အောင်ဓာတု)၊ ဆရာမောင်စိမ်းလန်း (သဲကုန်း)၊ ဆရာမ ဒေါ်ခိုင်ဇာအောင် (ရွှေတောင်)၊ ဆရာဦးသိန်းဝင်း (ဝက်ထီးကန်)၊ ဆရာညိုလင်း မောင်၊ ဆရာကနောင်နွယ်နိုင်ဦး၊ ဆရာနေခြည်(ပြည်) နှင့် ဆရာမောင်တည်နိုင် (ပန်းတောင်း) တို့ကဦးဆောင်၍ စာပေဝါသနာရှင်မျိုးဆက်များ ပြန်ပွားရေး အတွက် ဆွေးနွေးဟောပြောကြသည်။ **အောင်မြင့် (ပန်းတောင်း)**



ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက် ဝတ်ကျောင်းလမ်း မွှာရုံတွင် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးနေဝင်းက မတ်လ ၃ တီယပတ်တွင် သက်ငယ်မုဒိမ်းမှု၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးရေးနှင့် လူကုန်ကူးမှုပပျောက်ရေးတို့ကို အသိပညာပေး ဆွေးနွေးဟောပြောစဉ်။ **ကိုရဲ**



ရန်ကုန်မြို့ စမ်းချောင်းမြို့နယ် လင်းလွန်း(မြောက်) ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံး၌ မတ် ၉ ရက် ညပိုင်း တွင် စမ်းချောင်းမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး အောင်လွင်က ရပ်ကွက်နေပြည်သူ့ဦး ခန်းကို မှုခင်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေး ဟောပြောစဉ်။ **ကိုရဲ**

ပြည်တွင်းရေးရာ

ရွှေစာရံဘုရားပွဲတော်သင်္ကေတအဖြစ် ထန်းရွက်ပုတီး လက်မှုပညာရပ်များ မပျောက်ပျက်စေရန် ထိန်းသိမ်းသွားမည်

မန္တလေး မတ် ၁၁
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်တွင် နှစ်စဉ် တပေါင်းလပြည့်နေ့မှ လပြည့်ကျော် ၈ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပလေ့ရှိသည့် ရွှေစာရံဘုရားပွဲတော်တွင် ပွဲတော် သင်္ကေတအဖြစ် ထုတ်လုပ်ရောင်းချနေသည့် ထန်းရွက် ပုတီး လက်မှုပညာရပ်များ ပျောက်ကွယ်ခြင်း မရှိစေရန် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ လက်မှုပညာရပ်များ အဓိကထုတ်လုပ်သည့် ကျောက်ဆည် မြို့နယ် ညောင်ဝန်းကျေးရွာမှ ဦးတာက ပြောကြား သည်။

အဆိုပါဘုရားပွဲတော်တွင် ရောင်းချနေသည့် ထန်းရွက် ပုတီး၊ ထန်းရွက်ငါး၊ ထန်းရွက်ယပ်တောင်နှင့် တံခွန်လုံး လက်မှုပညာရပ်များကို ညောင်ဝန်းကျေးရွာမှ ဘိုးဘွား စဉ်ဆက် လက်ဆင့်ကမ်းသင်ကြားကာ ဖန်တီးထုတ်လုပ်ခဲ့ ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီလုပ်ငန်းက လူအင်အားသုံးပြီး လုပ်ရတဲ့အတွက် မိသားစုများတဲ့ လူတွေပဲ တစ်ပိုင်တစ်နိုင်လုပ်မှ တွက်ခြေ ကိုက်ပြီး လူငှားနဲ့လုပ်ရင်တော့ အဆင်မပြေနိုင်ဘူး။

ဒါကြောင့် အရင်က ဒီရွာမှာ လုပ်ကိုင်သူ ၁၀ ဦး အထက် မှာ ရှိပေမယ့် အခုတော့ ခုနစ်ဦးလောက်ပဲ ကျန်တော့ တယ်။ ကျွန်တော်တို့မိသားစုကတော့ ဒီလက်မှုလုပ်ငန်းကို အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုအပြင် ရွှေစာရံဘုရားပွဲတော် တည်ရှိနေသရွေ့ သားစဉ်မြေးဆက် လက်ဆင့်ကမ်း သင်ကြားပြီး မပျောက်ကွယ်အောင် ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းပြီး ထုတ်လုပ်သွားမှာပါ” ဟု ၎င်းက ပြော သည်။

အဆိုပါ မြန်မာ့ရိုးရာလက်မှုပညာရပ်များကို အေးမြသည့် ဆောင်းရာသီအတွင်း၌သာ အဓိကထား လုပ်ကိုင်နိုင်ပြီး လက်ရှိထုတ်လုပ်ထားသည့် ပစ္စည်းများ အပြင် ယခုနှစ်ပွဲတော်တွင် ဆန်းသစ်တီထွင် ထုတ်လုပ် ထားသည့် ထန်းရွက်ဒေါင်းရုပ်များကိုလည်း ရောင်းချပေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောဆိုသည်။

ကျောက်ဆည်မြို့နယ် ညောင်ဝန်းကျေးရွာမှ ထုတ်လုပ် သည့် အဆိုပါ မြန်မာ့လက်ရာ ထွက်ကုန်ပစ္စည်းများအား ရွှေစာရံဘုရားပွဲတော်နှင့် မြစ်သားမြို့နယ်ရှိ ပြတ်ခရွေ တောင်ဘုရားပွဲများတွင် အဓိကအားထား ရောင်းချလေ့



ရှိပြီး ယခုနောက်ပိုင်းတွင် သင်္ကေတပွဲတော်များ၊ ဟိုတယ် မှလည်း မှာယူရောင်းချမှုများရှိလာကြောင်း သိရ များနှင့် အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များ သည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

အနုပညာ



**အနုပညာ
 လုပ်ငန်းတွေကနေ
 အနားယူလိုက်တဲ့
 ဆန်းရီ**

ယခုရက်ပိုင်းအတွင်းမှာ ပြဿနာတွေကြောင့် မိဒီယာစာမျက်နှာတွေပေါ်မှာ နေရာယူထားခဲ့တဲ့ ကေပေါ့ကြယ်ပွင့် ဆန်းရီဟာ လတ်တလောမှာတော့ အနုပညာလုပ်ငန်းတွေကနေ အနားယူတော့မှာဖြစ်ကြောင်း တရားဝင် ထုတ်ဖော်အသိပေးလာတာ တွေ့ရပါတယ်။ ဒီသတင်းကိုတော့ ဒေသတွင်းမိဒီယာတွေသာမက ကမ္ဘာတစ်ဝန်းက မိဒီယာစာမျက်နှာတွေပေါ်မှာ တွေ့မြင်နေရပါတယ်။

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ “BIGBANG” ရဲ့အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ် တဲ့ ဆန်းရီရဲ့ဆိုင်းမှာ မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းဝယ်ကြောင်း သတင်းတွေထွက်လာခဲ့ပြီးနောက် ဆန်းရီရဲ့အကြောင်းတွေဟာ မိဒီယာစာမျက်နှာတွေပေါ်မှာ နေရာယူလာခဲ့ပါတယ်။ စွပ်စွဲမှုတွေကို ပြန်လည်ဖြေရှင်းရင်းကပင် နောက်ဆုံးမှာတော့ ဆန်းရီနဲ့ အခြားသော တေးသံရှင်တွေ လျှို့ဝှက်ကင်မရာကို အသုံးပြုခဲ့ကြောင်း သတင်းတွေလည်း ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုပြဿနာတွေ၊ စွပ်စွဲမှုတွေ ဆက်တိုက်ကြုံခဲ့ရပြီးနောက် ပြီးခဲ့တဲ့ တနင်္လာနေ့မှာတော့ ဆန်းရီက အနုပညာလုပ်ငန်း တွေကနေ အနားယူတော့မှာဖြစ်ကြောင်း သူ့ရဲ့လူမှုကွန်ရက်မိဒီယာပေါ်ကနေတစ်ဆင့် ထုတ်ဖော်အသိပေးခဲ့တာ ဖြစ်တယ်လို့ အေးရှားဝမ်းဒေါ့ကွန်းမှာ ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။

လတ်တလောမှာ အသက် ၂၉ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ဆန်းရီက “ဒီအချိန်ဟာ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဖျော်ဖြေရေး လုပ်ငန်းတွေကနေ အနားယူလိုက်ဖို့အချိန်ကောင်းဖြစ်မယ်လို့ထင်ပါတယ်” လို့ ရေးသားဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

ဒီလို အနုပညာလုပ်ငန်းတွေကနေ ရပ်နားဖို့ရာ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ရတာကတော့ သူ့ရဲ့ ပြဿနာနဲ့ပတ်သက်ပြီး လူမှု ကွန်ရက်ပေါ်မှာ ရေးသားဝေဖန်မှုတွေ အတော်လေးကြီးမားလာခဲ့တာကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ သူ့အနေနဲ့ စုံစမ်း စစ်ဆေးမှုတွေကို တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း၊ သူ့ရဲ့အနုပညာသက်တမ်း ၁၀ နှစ်တာ ကာလအတွင်း အားပေးခဲ့ကြတဲ့ ပရိသတ်တွေကိုလည်း ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိကြောင်း၊ ဖျော်ဖြေရေးရပ်ဝန်းကနေ နုတ်ထွက်လိုက်တာဟာ သူ့ရဲ့အေဂျင်စီဖြစ်တဲ့ ပိုင်ဂျီအန်တာတိန်းမန်နဲ့ သူ့ရဲ့တေးဂီတအဖွဲ့ “BIGBANG” တို့ရဲ့ ပုံရိပ်ကို သူ့ကြောင့် မထိခိုက်စေလိုတာကြောင့်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ထည့်သွင်းရေးသားဖော်ပြခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

စေ့စပ်လိုက်ပြီဖြစ်တဲ့ ဂျနီဇာလိုပက်ဇ်

ပေါ့ကြယ်ပွင့် ဂျနီဇာလိုပက်ဇ်ဟာ လတ်တလောမှာတော့ သူ့နဲ့ အချိန်အတော်ကြာလက်တွဲလာခဲ့တဲ့ ချစ်သူ အားကစားကြယ်ပွင့် အဲလက်ဇ်ဒရီဂျွန်ဇ်နဲ့ စေ့စပ်လိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ကြီးမားတဲ့ စေ့စပ်လက်စွပ်ကို ဝတ်ဆင် ထားတဲ့ဓာတ်ပုံကို ဂျနီဇာလိုပက်ဇ်က သူ့ရဲ့လူမှုကွန်ရက်မိဒီယာပေါ်မှာဖော်ပြကာ ပရိသတ်တွေကို တရားဝင်အသိပေးခဲ့ တာဖြစ်ကြောင်း အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ စနေနေ့မှာ အဲလက်ဇ်ဒရီ ခရီဂျွန်ဇ်က ဂျနီဇာလိုပက်ဇ်ကို လက်ထပ်ခွင့် တောင်းဆိုခဲ့တာဖြစ်ပြီး ဂျနီဇာကလည်း လက်ခံခဲ့တာဖြစ်ပါ တယ်။ အသက် ၄၃ နှစ်အရွယ်ရှိပြီ ဖြစ်တဲ့ အဲလက်ဇ်ဒရီဂျွန်ဇ်က လက်ထပ်ခွင့်တောင်းဆိုခဲ့တဲ့နေရာ အပြင်အဆင်တွေကိုလည်း သူ့ရဲ့လူမှု ကွန်ရက် စာမျက်နှာပေါ်ကနေ တစ်ဆင့်ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ သူဟာ အသက် ၄၉ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ဂျနီဇာလိုပက်ဇ်ကို လက်ထပ်ခွင့် တောင်းဆိုခဲ့ရာမှာတော့ စိတ်ကူး ယဉ်ဆန်ဆန် ဖန်တီးပြင်ဆင်ခဲ့တာ ကိုလည်းတွေ့ရပါတယ်။ ဒီလို ပြင်ဆင် ပေးခဲ့တာကြောင့်လည်း ဂျနီဇာလို ပက်ဇ်က လက်ထပ်ခွင့်တောင်းဆို ခံခဲ့ရတဲ့ အချိန်ဟာ သူ့ဘဝရဲ့ အပျော်ရွှင်ဆုံးသော အချိန်လည်း ဖြစ်တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

အဲလက်ဇ်ဒရီဂျွန်ဇ်အနေနဲ့ ဂျနီဇာလိုပက်ဇ်ကို လက်ထပ်ခွင့် တောင်းဆိုခဲ့တဲ့ စိန်လက်စွပ်ဟာ အလွန်ကြီးမားပြီး တန်ဖိုးအားဖြင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်သန်းကျော် ခန့်ရှိကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



**တေးဂီတဇယားမှာ
 ငါးရက်ဆက်တိုက်
 ထိပ်ဆုံးမှာ
 ရပ်တည်နေတဲ့
 TWICE**

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသမီးတေးဂီတအဖွဲ့ “TWICE” ဟာ အဖွဲ့ရဲ့တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်နဲ့ အော့ဂျီပွန် တေးဂီတဇယားမှာ ငါးရက်ဆက်တိုက် နံပါတ်တစ်နေရာမှာ ရပ်တည် နေခဲ့ကြောင်း အော့ဂျီပွန်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ မတ် ၆ ရက်မှာ အဖွဲ့ရဲ့တေးအယ်လ်ဘမ်သစ် “TWICE 2” ကို စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့တာဖြစ်ပြီး စတင် ထုတ်လွှင့်ခဲ့ချိန်မှ လက်ရှိအချိန်အထိ ထိပ်ဆုံးမှာပင် ရှိနေဆဲ ဖြစ်တာကို တွေ့ရပါတယ်။

အေးပြည့် - စုစည်းသည်

ပေါက်မြို့နယ် အမှတ်(၁) ပေါက်(အုန်းတော) တံတားပေါ်၌ ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးတိုက်၊ သုံးဦးသေ

ပေါက် မတ် ၁၁
ပေါက်မြို့နယ်အမှတ်(၁) ပေါက်(အုန်းတော)တံတားပေါ်တွင် မတ် ၁၁ ရက် နံနက် ၆ နာရီ မိနစ် ၂၀ ခန့်က ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးတိုက်နှာချင်း ဆိုင်တိုက်မိပြီး သုံးဦးသေဆုံးကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ အမှတ်(၁)ပေါက်(အုန်းတော)တံတားပေါ်တွင် အမှတ် P-19 အနီးတွင် ပခုက္ကူဘက်မှ ပေါက်ဘက်သို့ ဖြိုးဟိန်းကျော်(ခ) ဖိုးကံနှင့်ဇနီးဖြစ်သူ မစောပြည့် ပခုက္ကူမြို့နယ် မြစ်ခြေမြို့ အိုးဘို ကျေးရွာနေသူတို့နှစ်ဦး စီးလာသောဆိုင်ကယ်အား မျက်နှာချင်း

ဆိုင်မှ ခင်မောင်တိုး(ခ)မောင်တိုး ပေါက်မြို့နယ် ရေယာဉ်ကျေးရွာ နေသူစီးလာသောဆိုင်ကယ်မှာ အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ တိုက်မိခဲ့သဖြင့် ဖြိုးဟိန်းကျော်(ခ)ဖိုးကံတို့ ဇနီးမောင်နှံမှာ တံတားမြောက်ဘက်ခြမ်း အောက်သို့ပြုတ်ကျပြီး မောင်တိုး၊ ဖြိုးဟိန်းကျော်နှင့်ဇနီးတို့ သုံးဦး စလုံး သေဆုံးကြောင်း သိရသည်။
ယာဉ်မဆင်မခြင်မောင်းနှင်သူ ခင်မောင်တိုး(ခ)မောင်တိုးအား ပေါက်မြို့မရဲစခန်းကအမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။
ဣတ္ထိ(ပေါက်)



အထောက်အထားမဲ့ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား ၁၅ ဦး ပြန်လည်လက်ခံ

တာချီလိတ် မတ် ၁၁
မြန်မာနိုင်ငံမှ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ တရားမဝင်သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် မြန်မာရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမား ၁၅ ဦးကို ထိုင်းနိုင်ငံတာဝန်ရှိသူများက မြန်မာနိုင်ငံသို့ မတ် ၁၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက တာချီလိတ်မြို့ရှိ မြန်မာ-ထိုင်း အမှတ်(၂) ချစ်ကြည်ရေးတံတား၌ ပြန်လည် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများမှာ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ခွင့် သက်တမ်း လွန်ခြင်းနှင့် အထောက်အထားမဲ့နေထိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် ထိုင်းနိုင်ငံမှ ပြန်လည် စေလွှတ်ခွင့်ရရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံတာဝန်ရှိသူများက လွှဲပြောင်းလက်ခံပြီးနောက်တွင် ၎င်းတို့၏ နေရပ်ဒေသများသို့ လုံခြုံချောမွေ့စွာ ပြန်နိုင်ရန်အတွက် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာဌာန၊ လူကုန်ကူးမှု တိုက်ဖျက်ရေးရဲတပ်ဖွဲ့၊ အလုပ်သမားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ထိုင်းနိုင်ငံ မယ်ဆိုင်မြို့ရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးနှင့် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီဝင် (CNCMC) တို့က ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ မတ် ၁၁ ရက်အထိ ထိုင်းနိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည် လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည့် တရားမဝင် မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ ၄၂၆ ဦးရှိပြီး အမျိုးသား ၂၆၃ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၆၃ ဦးနှင့် ကလေး ၁၉ ဦးတို့ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။
ဦးအောင်ဇော်လင်း

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ် ရေးအတွက် ရေပူနှင့်မရမ်းချောင့် အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း၊ တင်ပို့ သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ် ၁၀ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှုရန်မရှိ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄ ဒသမ ၀၃၉ သန်း)၊ မရမ်းချောင့်အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှုငါးမူ (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃ ဒသမ ၉၃၁ သန်း)၊ စုစု ပေါင်းတားဆီးမှု ၁၂ မူ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေ ကျပ် ၇ ဒသမ ၉၇ သန်း) အား သိမ်းဆည်းရမိ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ထူးခြားဖမ်းဆီးမှုအနေဖြင့် မတ် ၁၀ ရက် တွင် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၊ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်စဉ် ယာဉ်ငယ်ခုနစ်စီးပေါ်တွင် တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် အဝတ်အထည်များနှင့် ဖုန်း စုစုပေါင်း (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေ ကျပ် ၄ ဒသမ ၀၃၉ သန်း)ကို တွေ့ရှိ၍ သိမ်းဆည်း ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

အမ်းမြို့နယ်၊ တောင်ငူမြို့နယ်၊ ဘိုကလေးမြို့နယ်တို့တွင် တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၁
ရခိုင်ပြည်နယ် သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးဆောင်သော သစ်တောဝန်ထမ်း များ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင် သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မတ် ၆ ရက် အမ်းမြို့ နယ် ကဏ္ဍကင်းကျေးရွာအုပ်စု ကဏ္ဍကင်းကျေး

ရွာကမ်းစပ်နေရာတွင် တရားမဝင်သစ်ပုတ်ခွဲ သား ၄၈၂ ချောင်း (၅ ဒသမ ၃၅၂၈) တန် တင်ဆောင်ထားသော စက်လှေတစ်စင်းနှင့် လူတစ်ဦးအားလည်းကောင်း၊ အလားတူ မတ် ၇ ရက်တွင် CMRS စနစ်ဖြင့် သတင်းပေးပို့ ချက်အရ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီး



ဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဆောင်သောအဖွဲ့၊ တောင်ငူမြို့နယ်နှင့် ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ်တို့မှ ဦးစီးအရာရှိများပါဝင်သော သစ်တောဝန်ထမ်း အဖွဲ့၊ သစ်တောလုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့များ ပါဝင် သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တောင်ငူမြို့နယ် ခပေါင်းကြိုးဝိုင်းအတွက် (၁၆၄)အတွင်း၌ ကျွန်း၊ ပျဉ်းကတိုးသစ်လုံး ၇၈ လုံး (တန် ၆၀ ခန့်)အား ပိုင်ရှင်မဲ့ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။
ယင်းနေ့တွင် မြောင်းမြခရိုင် သစ်တောဦးစီး ဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဆောင်သော သစ်တောဝန်ထမ်းများနှင့် စက်ဆန်းကျေးရွာမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဘိုကလေးမြို့နယ် စက်ဆန်းကျေးရွာ နယ်မြေ(၁)ရှိ ဦးအောင်ဇော်ဦး နေအိမ်ခြံဝင်းအတွင်းမှ ၎င်းပိုင်ဆိုင်သော သစ်စက်တစ်လုံးနှင့်အတူ တရားမဝင် တောင်သရက်ခွဲသား ၂၁၃ ချောင်း (၆ ဒသမ ၄၉၉၁)တန်တို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည့်အတွက် သစ်တော ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ရေးဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရ သည်။
မောင်လူမော်

နမ္မတီး၌ ဆိုင်ကယ်ပျောက်ဆုံးမှု စုံစမ်းဖော်ထုတ်ရာမှ ဆိုင်ကယ်ခုနစ်စီး သိမ်းဆည်းရမိ

နမ္မတီး မတ် ၁၁
ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့နယ် နမ္မတီးမြို့၌ မတ် ၁၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ဆိုင်ကယ် ပျောက်ဆုံးသူတစ်ဦး၏ တိုင်တန်းမှုအား စုံစမ်းဖော်ထုတ်ရာမှ ပျောက်ဆုံးသွားသည့် ဆိုင်ကယ်အပါအဝင် ဆိုင်ကယ်ခုနစ်စီး ဖော်ထုတ်သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း နမ္မတီး နယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်ဇော်လွန်းအောင်ထံမှ သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ မိုးကောင်းမြို့ ကျွန်းတော် ရပ်ကွက်နေ တောင်သူတစ်ဦးက မိုးကောင်းမြို့ အထက်ရမ်းစုကျေးရွာအနီးရှိ ယာခင်းတွင် ဆိုင်ကယ်ရပ်တန့်ကာ ပဲခဲတံနေစဉ် ရပ်ထား သည့်ဆိုင်ကယ်မှာ ပျောက်ဆုံးသွား၍ နမ္မတီး နယ်မြေရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်တိုင်တန်းခဲ့သည်။
အဆိုပါ ဆိုင်ကယ်ပျောက်ဆုံးမှုအား နယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်ဇော်လွန်းအောင် တို့စုံစမ်းဖော်ထုတ်ရာမှ သက်သေများနှင့်အတူ နမ္မတီးမြို့ မြို့ဦးရပ်ကွက်ရှိ ဆိုင်ကယ်များ တရားမဝင်ပေါင်နှံရောင်းချနေသူ ချစ်ဦး (၃၀) နှစ်၏နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေ စစ်ဆေးရာ ယာခင်းတွင်ပျောက်ဆုံးသွားသည့် ဆိုင်ကယ် အပါအဝင် ဆိုင်ကယ်မျိုးစုံခုနစ်စီးအား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။
ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အထောက် အထားမဲ့ ဆိုင်ကယ်ခုနစ်စီးနှင့်အတူ တွေ့ရှိ ရသူ ချစ်ဦးအား နမ္မတီးနယ်မြေရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။
ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

❖ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ
နေလှန်းဆား ထုတ်လုပ်ရာမှရရှိသော ဆားကျွတ်တက် ရေမှလည်း အပိုဓာတ်ဆားများကို ထုတ်လုပ်နိုင်ပြီး ဈေးကွက်ဝင်ပစ္စည်းများလည်း ဖြစ်သည်။
ဆားကျွတ်တက်ရေမှ ဆားခါ၊ ဆားစူး (Calcium Sulphate)နှင့် မဂ္ဂနီဆီယမ်တိုက်ဒရောဆိုင်ကယ်အပါအဝင် အခြားပစ္စည်းများကို ထုတ်လုပ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ ဆားခါသည် ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုနိုင်ပြီး ကယ်လ်စီယမ်ဆာလဖိတ်(ဆားစူး)များကို ဘီလပ်မြေ စက်ရုံနှင့် ကြွေပန်းကန်စက်များတွင် အသုံးပြုကြောင်း ဖြင့်လည်း သိရသည်။ ဆားကျွတ်တက်ရေမှ ထုတ်ယူ နိုင်သည့် မဂ္ဂနီဆီယမ်ကလိုရိုက်မှာ ဆန်စက်များတွင် အသုံးပြုနိုင်သည့်အပြင် ဓာတ်မြေဩဇာထုတ်လုပ်ရာတွင် လည်း အများအပြားလိုအပ်ကြောင်းဖြင့် သိရသည်။ ထို့ကြောင့် နေလှန်းဆားထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့်အတူ ဆားကျွတ်တက်ရေကို အသုံးပြု၍ အပိုပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ခြင်းဖြင့် နေလှန်းဆားဈေးကွက် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုး အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။

စီးပွားရေးရေခဲမြေခဲရှိသော ပြည်နယ်
ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ရှည်လျားလှပသည့် ပင်လယ် ကမ်းရိုးတန်းဒေသနှင့် မြေခဲဩဇာကောင်းမွန်ပြီး ကျယ်ပြောလှသည့် လယ်ယာမြေများ ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး ရေခဲမြေခဲကောင်းမွန်သည့် သဘာဝပထဝီအနေအထား ကြောင့် ဆန်၊ ဓား၊ ဝါး၊ သား၊ ငါးနှင့် သဘာဝသယံဇာတ ပေါကြွယ်ဝသည့်အပြင် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သည့် ရှေးဟောင်း ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ပေါများလှသည့် ပြည်နယ်တစ်ခု ဖြစ်သည်။ ရခိုင်ပြည်သူများသည် မိမိတို့ပိုင်ဆိုင်ထားသော သဘာဝအမွေအနှစ်များကို ထိန်းသိမ်းပြီး စီးပွားရေးအရ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒေသတစ်ခုဖြစ်စေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်သည်။ မှန်သည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ရေ၊ မြေပထဝီအနေအထား၊ သဘာဝ သယံဇာတတို့ပြည့်စုံပြီး အမှန်တကယ်ပင် တိုးတက်အောင် လုပ်နိုင်သည့် အခြေခံကောင်းများရှိသည့်နေရာ ဖြစ်သည်။ ထို့အတူပင် ရခိုင်ပြည်နယ်ကမ်းရိုးတန်းတည်ရှိရာ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်အနေအထားမှာလည်း မဟာဗျူဟာကျတဲ့ ဒေသတစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။ ဤသည်မှာလည်း ရခိုင်

ပြည်သူများအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ ပထဝီအနေအထားအားဖြင့်လည်း မြစ်၊ ချောင်းနှင့် မြေပြန့် ပေါများခြင်း၊ တော၊ တောင်၊ ရေ၊ မြေများ ပေါများခြင်းတို့ ကြောင့် ဤအခြေခံကောင်းများကို အမှီပြုကာ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှု များများလုပ်ကိုင်တတ်ရန် လိုအပ်ပေသည်။ ရာသီ ဥတုဆိုလျှင်လည်း အင်မတန်ကောင်းမွန်သည့် အနေ အထား၊ သယံဇာတဆိုလျှင်လည်း ကုန်းပေါ်မှာရော ရေထဲမှာအပြင် အခြားဆက်စပ်နေတဲ့ ကဏ္ဍတွေလုပ်ကိုင် ရနိုင်သည့်ဒေသ၊ အလွန်အခွင့်အလမ်းကောင်းသည့် ဒေသတစ်ခုပင် ဖြစ်သည်။
ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်၏ မဟာဗျူဟာမြောက်အချက်အချာကျသည့် နေရာတွင် တည်ရှိနေသောကြောင့် တရုတ်၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့အပြင် အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ ကုန်သွယ်စီးဆင်းရေး တံခါးပေါက်ကို ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်မည့်နေရာလည်းဖြစ်သည်။
အထောက်အကူလိုအပ်
အရည်အသွေးပြည့်မီသောဆားများ ထုတ်လုပ် နိုင်ရန် ခေတ်မီနည်းပညာများအသုံးပြုရန် လိုအပ်သည်။
အရည်အသွေးမြင့် ဆားထုတ်လုပ်နိုင်ရန်အတွက် တစ်ဖက် သိန်း ၉၀ ခန့် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆားလုပ်ငန်းရှင် များက ပြောကြသည်။ ထို့အတွက် ငွေကြေး အရင်းအနှီး များ လိုအပ်လျက်ရှိသည်။ တိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင် များအနေဖြင့် အသေးစား၊ အလတ်စားစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ် အစိုးရမှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ ဆားမှ အပိုပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ရောင်းချနိုင်ရေး ကိုပါ အာရုံစိုက်သင့်သည်။
လက်ရှိအနေအထားအရ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ ဆား လုပ်ငန်းရှင်များမှာ ကယ်သူ့မဲ့နေသလိုဖြစ်နေကြောင်း လည်း လေ့လာသိရှိနေရသည်။ ရခိုင်ဆားဈေးကွက်ဦးမော့ လာရေးအတွက် အရည်အသွေးမြင့်ဆားများ ထုတ်လုပ်နိုင် ရေး၊ ဈေးကွက်ထိုးဖောက်နိုင်ရေးအတွက် ကြိုးစားဆောင် ရွက်ကြရန် လိုအပ်နေသည်တော့ အမှန်ပင်ဖြစ်သည်။ ။
ကိုးကား။ (၁)ဆားလုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း ဆယ်နှစ် မှတ်တမ်း(၁၉၉၂)၊ (၂)စာရေးသူရေးသားခဲ့သည့် မြန်မာ့ နေ့ စီးပွားရေးမဂ္ဂဇင်း (သတင်းများနှင့်ခရီးသွားခြင်း ဆောင်းပါးများ)နှင့် ဈေးကွက်ဂျာနယ်ပါ ဆောင်းပါးများ။

GLOBAL EDUCATION EXHIBITION

2019



MAR 30, 9AM - 12AM
NOVOTEL HOTEL

- ပြည်တွင်း HND, ABE, NCC စီးပွားရေးဆိုင်ရာတို့ Ranking ပြု၍ နိုင်ငံတော်ထုတ်ဝေပေးသည့် စာမေးပေးသည့် အဖွဲ့များ
- IGCSE လက်မှတ်ရ ရောင်းထားသူများအတွက် တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်ပေးသည့် အမေရိကန် အင်္ဂလိပ် ကနေဒါ ကြေးမုံကြေးမုံတက္ကသိုလ်များ ပညာသင်ယူပေး
- IGCSE / အင်္ဂလိပ် ရုတ်ကုတ်ပညာအတွက်လည်း ဝင်ခွင့်ရရှိနိုင်သည့် ပညာရေးလမ်းကြောင်းများနှင့် သင်တန်းပေးသည့် တက္ကသိုလ်များ
- အဆင့်အရပ်ရပ်ရှိသည့် နိုင်ငံတော်ထုတ်ဝေပေးသည့် ဝင်ခွင့်ပေးသည့် Oxford, Cambridge ဝင်ခွင့်ပြုသည့်ပေးသည့် ဝေဟနတက္ကသိုလ်များ
- IGCSE / IELTS လက်မှတ်ရရှိသည့်အတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်နှင့် ပညာသင်ယူ ဖေ့ဘွတ်ခ် ချက်ပေး ထိရောက်ပေး
- ပြည်တွင်းရှိ နိုင်ငံတော်ကျောင်းများတွင် အင်္ဂလိပ်စာ / အမေရိကန်စာမေးပေးသည့် သင်ကြားရေးဆောင် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် ကြိုတင်သိရှိထားသင့်သော နိုင်ငံတော်ထုတ်ဝေပေးသည့် အကြောင်း
- ပညာသင်စရိတ်သက်သာစွာဖြင့် တက်ရောက်နိုင်သည့် အမေရိကန်ဝေဟနတက္ကသိုလ်များ



USA UK AUSTRALIA CANADA SWITZERLAND JAPAN SINGAPORE THAILAND 01 527 838

(Facebook_ဒေါက်တာအေးကျော် ဘဝတက်လမ်းစာပေ)
ဒေါက်တာအေးကျော် ရေးသားသော
မုန်း - ၀၉၅၁၃၇၅၂၆။
 တခြည်လုံးအခမဲ့အိမ်သို့
 ၀၉၉၄၉၉၉၀၅၀၀ (ရုံးချိန်)

- ★ အငွေအာရုံ ထိပ်သီးလုပ်ငန်းရှင် မြန်မာအမျိုးသားကြီး၏ ဘဝဓူဝါဒ (၁၈)ရပ်။
- ★ ဘဝ၏ ရည်ရွယ်ချက်(မိမိရင်)၊ ပန်းတိုင်၊ မူဝါဒနှင့် ဘဝ၏ဗျူဟာလမ်းပြဓမ္မ (Strategy Map) ရေးဆွဲနည်း။
- ★ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး၊ အိမ်ထောင်ရေး စသောဘဝ၏ ကဏ္ဍ(၉)ရပ်ကို မဟာဗျူဟာရေးဆွဲနည်း။
- ★ မိမိ၏အားသာချက်၊ အားနည်းချက်၊ အခွင့်အလမ်းနှင့် ခြိမ်းခြောက်မှု(အန္တရာယ်)(၄)ချက်ကိုစက်လှည့်ကာ ဘဝ၏ဗျူဟာ ရေးဆွဲနည်း။
- ★ အသုံးအများဆုံး ဗျူဟာတွဲလုံး (၅)စုံ နှင့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးတွင် လက်တွေ့အသုံးချပုံများ။
- ★ ယနေ့တစ်နေ့အတွက်အကျိုးရှိ အကြီးဆုံးလူသား(၄)ဦးအပါအဝင် ထိပ်တန်းအောင်မြင်သူများ၏ မဟာဗျူဟာများကို သင်သုံးစာတုတ်၍ လူတိုင်းမိမိတို့ဘဝတွင် လက်တွေ့အသုံးချနိုင်အောင် ရေးသားဖော်ပြထားသော -

ဘဝကို မဟာဗျူဟာမြောက် စီမံခန့်ခွဲခြင်း
 တွက်ပြီး - ၄၀၀၀
 [ဘဝနှင့်အောင်မြင်ရေး(၂)]

အကြောင်းတရားတို့၏ အစွမ်းသတ္တိများ [အသုံးချအဆင်ပြေပဋ္ဌာန်း] တွက်ပြီး - ၃၀၀၀ ရန်ကင်း
 စကြဝဠာ၏အောင်မြင်ရေးဥပဒေသ(၈)ရပ် [ဘဝနှင့်အောင်မြင်ရေး(၁)] တွက်ပြီး - ၄၀၀၀ စာအုပ်စီရင်

STAR
 ဒဂုံပြည်သာ အရှေ့ပိုင်း၊
 တောင်ပိုင်း၊ ငြောက်ပိုင်း၊
 ဆိပ်ကမ်းရိုင်းမြောက်ပျား
 ဝယ်လိုသည်။
09-43088052
09-260660405
09-421067330

ရောင်ခြည်ထပ်
 အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
 10', 14', 15' တားများဖြင့်
 လုပ်သားအညီအမျှ ခြံတွင်း / နယ်စပ်
 ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။
Ph: 09-450454771
09-450454772
09-450454773

h to h Real Estate
 တခြည်ရောင်း/ဝယ်စဉ်

Shwe Zabu River View M-2, S-1, F.F (2200sq)	3800L
၂၂ တန်းနီးဆုံးမောင်လမ်းနီး အသင့်နေ	3RC (10'x40') 830L
နယ်စပ်ရောင်းလမ်းနီး ငြိမ်ပြာ M-1, S-2	(1340sqft) 2000L
၄၂ တန်းနီးဆုံး အဆင့်မြင့်အိမ်အိမ် S-2	(23'x55') 900L
မြောက်မြောက်တိုင်းတန်းအိမ်ယာနီး S-2	1RC (20'x50') 1100L
မြောက်မြောက်တိုင်းတန်းအိမ်ယာနီး S-3	(25'x55') 750L
ရေအလုံ ဝိုင်းလမ်း အသင့်နေ S-2, M-1,	1F (25'x60') 1500L
ရေသတား၊ သုမင်္ဂလာအိမ်ယာ အသင့်နေ S-2, M-1 (25'x50')	1050L
ဥတတတား၊ ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း ပြင်ပြား	Lift (23'x60') 2500L
ဝေသယကာဆယ်တောင်ပြည်ဘုရားနီး	IBN (33'x55') 2500L
ဝေအလုံ ဌာနလမ်း Hall	(25'x50') 500L
၁၂ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်ဥက္ကလမ်း မြေညီ	(15'x50') 800L
ဘုရားတောင်၊ ရေကျော်လမ်းနီး	Lift (15'x60') 990L
ဘုရားတောင်၊ ရေကျော်လမ်းနီး S-2	Lift (17'x60') 850L

01-399897, 01-8610236, 09-775048777, 09-5096069
 09 - 9 7400 7400 (အိမ်ခြံမြေများအပိုင်နိုင်ပါသည်)

လင်းယုန်အဆင့်မြင့်တည်းခိုခန်း
 ရန်ကင်းစလဆိပ်၊ အောင်မင်္ဂလာအဆင့်မြင့်တည်းခိုခန်း
 သွားရလွယ်ကူသည်။
 သန့်ရှင်းသည်။ အစားအသုံးအဆင်ပြေသည်။ အစားအသုံးအဆင်ပြေသည်။
 တိုတိုပါသည်။ မီးပျက်လျှင် မီးစက်မောင်းသည်။
 (၁၉၂) အသားအသား (အုန်းကြီးလမ်း)၊ မြောက်ဥက္ကလမ်း
 မယ်လေးဘုရားမိမိခြံအနီး

ဝတ် ၆၅၆၀၈၈
 ၀၉ ၇၃၀၄၃၆၇၃
 ၀၉ ၄၀၄၇၇၀၆၀၁

၁၀၀၀၀ကျပ်
 ၁၅၀၀၀ကျပ်

NEW WORLD BLDG 09 515 7160
 09 96 515 7160
 09 76 515 7160
New World Office Page
 အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့အစည်း
 ဝန်ထမ်းများအတွက်
 ဝင်ရောက်ကြည့်ရှု
 ခြင်းခွင့်ပေးသည်။
4RC 85' x 47'
(Sq-ft 14000)
 ကားပါကင် ၁၈ စီးရပ်နိုင်
 ကားမောင်းသူများလမ်း၊ တန်းချိန်၊ ရန်ကင်း

โรงพยาบาลสุกุมวิท SUKUMVIT HOSPITAL ဆုကုန်စစ်ဆေးရုံ

နည်းပညာအတွက် ခေတ်မီ ကုသနည်း နှင့် နည်းပညာ မပျက်ခြင်းကို ကုသနည်း

ဆရာ - ဝန်ထမ်း ၂၀၁၉ (၈၈၈၈)
 ဆရာ - ခြင်္သေ့၊ ခိုတယ် တိုတယ်
 ဆရာ - နေလည် ၀ နာရီ မှ ၃ နာရီ အထိ

Dr. Nivit နှင့် Dr. Apichai

နည်းပညာအဖွဲ့ Dr. Nivit နှင့် Dr. Apichai တို့၏ ကျန်းမာရေးအတွက်အဖွဲ့အစည်း
 လာရောက်နားထောင် ဆေးကုသမှုများအနေနှင့် အောက်ပါနည်းပညာများကို (၀၀.၃.၂၀၁၉) မတိုင်မီ
 စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း - ၀၉၃၃၀၄၄၄၄၄၊ ၀၉၃၃၀၄၄၄၄၄

**လူငယ်လူရွယ်များတွင် အခြေများသည်
 ဝက်ခြံရောဂါနှင့်ဝတ်သက်၍
 အနေအထိုင်၊ အစားအသောက်အပြင်
 အသုံးပြုသင့်သော ဆေးဝါးများအကြောင်းကို
 ဖြည့်ဖြည့်စုံစုံ လေ့လာဝတ်ရန်နှင့်**

ဝက်ခြံရောဂါ
ဒေါက်တာခင်မောင်လွင် (FAME)
Ks 5,000

Ph: 01-3682199, 3685083, 3685609

ဆွဲသမ္မာ
 Car rental
 လစဉ် ဝန်ထမ်း/ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
 ယာဉ်ပိုင်ရှင်များအတွက်အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
Ph : 09799566761
095504667

KN Tech
 Engineering Group
 Air-Com ဆေးသတ္တုအထိန်းပေးစက်
 များကိုအသုံးပြုနိုင်သည့်အထိန်းပေးစက်
 လိုလားသောအားဖြင့် အထိန်းပေးစက်
 ဝန်ဆောင်မှုပေးပါသည်။
Ph: 09-400788135
09-762276128

တိုကျော်နိုင်
CAR RENTAL
 စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ ခရီးသွားနိုင်ရန်
 ALPHARD, HIACE (အံ့စာတို)
 ကားအမျိုးမျိုးကို ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
09 25 358 2510
09 515 8803
 https://www.facebook.com/kyourpanda

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (၁၃) ရပ်ကွက်၊ သံသရာလမ်း၊ အမှတ်(၉၆၄) (၂) ဝန်ထမ်း RC (၈) ထပ်တိုက်၏ လွှာ၊ အခန်းအမှတ် (8A) အခန်း၊ ဧရိယာ ၁၀၀၇၈၇ စတုဂံပေ၊ နှစ် (၆၀) ခြောက်လရက်အတွင်းရှိ မိန့်ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းနှင့် ဝန်ထမ်း RC (၈) ထပ်တိုက်ခန်း၏ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ် အားလုံးကို လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်းရှိသည်ဟု ဝန်ထမ်းမြစ်သော ဦးမြင့်အောင် [၁၂/၀၈/၂၀၁၉] တံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သော ဒေါ်အေးသိန်းသိန်း [၁၂/၀၈/၂၀၁၉] က အပြီးအောင်ပေးပေးရန်အတွက် ကန်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာပါသည်ရက် (၇) ရက်အတွင်း တိုက်ရိုက်လုံ့လာ စာရင်းစာတမ်းမူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည် အထိ ကန်ကွက်မည်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။

ဒေါ်အေးသိန်းသိန်း၏လွှဲပြောင်းမှုအတွက်အရ
 ဒေါ်အေးသိန်းသိန်း
 LL.B, WIPO (Switzerland)
 တရားလွှတ်တော်ရုံးနေ (စင်-၁၂၆၆၄)
 Ph: 01-246869, 09-450023651

အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့
 LL.B, D.B.L, D.L.L, WIPO (Switzerland)
 အထက်တန်းရုံးနေ (စင်-၄၆၀၅၀) အထက်တန်းရုံးနေ (စင်-၄၄၀၄၀)
 Ph: 09-254508917 Ph: 09-421157856

ဒေါ်အေးသိန်းသိန်း
 LL.B

Level (၅၆၇၈) တာဝါ (၂) HAGL Myanmar Center Tower အမှတ် (၁၉၂) တက္ကသိုလ်အကျဉ်းစာလမ်း၊ တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့

ရ တ နာ သစ် တော ပြည့် သွေး ကြော သစ် တော ရ တ နာ ထိန်း သိမ်း ပါ

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီပန်ထီးယူ (၅၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲဖွင့်ပွဲ တက်ရောက် ကျောက်စိမ်းအတွဲ ၆၉၇၄ တွဲ၊ ကျောက်မျက်အတွဲ ၅၀၀ နှင့် ပုလဲအတွဲ ၂၇၄ တွဲတို့ကို ပြသရောင်းချသွားမည်



နေပြည်တော် မတ် ၁၁
(၅၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီပန်ထီးယူ တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူနှင့် ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သီဟ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်းနှင့် ဒေါက်တာရဲမြင့်ဆွေ၊ ပြည်ပဟိုက်ကော်မတီဝင်များ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရတနာကုန်သည်များ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ကြည့်ရှုအားပေး

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယသမ္မတအား မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဗဟိုကော်မတီက ပြပွဲဆိုင်ရာ အချက်အလက်များနှင့် ခင်းကျင်းပြသထားရှိမှုများကို LED Display Board ဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် သတ်မှတ်နေရာများအလိုက် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ ပြခန်းပြကွက်များကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် (၅၆)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲသည် (၉၄) ပွဲမြောက်ပြပွဲဖြစ်ပြီး မတ် ၁၁ ရက် မှ ၂၀ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ ပြပွဲတွင် ကျောက်စိမ်းအရိုင်းများ၊ ကျောက်စိမ်းအချောထည်များ၊ ကျောက်မျက်ရိုင်းများ၊ ကျောက်မျက်အချောထည်များ၊ လက်ဝတ်ရတနာများ၊ ကျောက်စိမ်းနှင့်ဆင်တူသော ကျောက်များ၊ ရုပ်တုရုပ်ထွင်းများ၊ ပုံဆောင်ခဲများ၊ ကျောက်ကပ်ပန်းချီများနှင့် ပုလဲအတွဲများကို သတ်မှတ်ရက်များအလိုက် ပြသရောင်းချသွားမည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ □

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီပန်ထီးယူ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ ပြခန်းပြကွက်များကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ မတ် ၁၃ နှင့် ၁၄ ရက်တို့တွင် စတင်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် မတ် ၁၁
၂၀၁၉ ရာသီ ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ ပထမအဆင့်ပွဲစဉ်များကို မတ် ၁၃ နှင့် ၁၄ ရက်တို့တွင် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။
ယခုရာသီ ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရုံးထွက်ပြိုင်ပွဲတွင် အသင်း ၂၀ ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ပထမအဆင့်တွင် ပထမတန်းကလပ် ရှစ်သင်း၊ MNL ကလပ် နှစ်သင်း၊ ဒုတိယအဆင့်တွင် ပထမအဆင့်မှ အနိုင်ရသည့် ငါးသင်း၊ ဒုတိယအဆင့်မှ တိုက်ရိုက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရမည့် ကိုးသင်းဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး လက်ရှိချန်ပီယံ ရန်ကုန်အသင်းမှာမူ ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်မှ စတင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

ပြောင်းလဲကျင်းပ

ပထမအဆင့်ပွဲများကို နှစ်ရက်ကြာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မတ် ၁၃ ရက်တွင် သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကချင်ယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် မြဝတီအသင်း၊ အောင်ဆန်းကွင်း၌ အား/ကာသိပွဲအသင်းနှင့် ချင်းယူနိုက်တက်အသင်း၊ ပဒုမ္မာကွင်း၌ ရှိန်ရယ်သန်လျင်အသင်းနှင့် တက္ကသိုလ်အသင်း၊ မတ် ၁၄ ရက်တွင် သုဝဏ္ဏကွင်း၌

စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၄ သို့ ■

ကမ္ဘာ့ကြက်တောင်အဖွဲ့ချုပ်မှ ကျင်းပမည့် ပြိုင်ပွဲသုံးခုတွင် သက်ထားသူဇာ ယှဉ်ပြိုင်မည်

ရန်ကုန် မတ် ၁၁
မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ကြက်တောင်အားကစားမယ် သက်ထားသူဇာသည် ဧပြီလ ဒုတိယပတ်မတိုင်မီ ကမ္ဘာ့ကြက်တောင်အဖွဲ့ချုပ်မှ ကြီးမှူးကျင်းပမည့် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲသုံးခုတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။

သက်ထားသူဇာသည် ကမ္ဘာ့ကြက်တောင်အဖွဲ့ချုပ်က ကျင်းပနေသည့် ပြိုင်ပွဲများအနက် မတ် ၂၁ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ နယူးဇီလန်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် Future Series ပြိုင်ပွဲတစ်ခုဖြစ်သော Yonex North Harbour International ပြိုင်ပွဲ၊ မတ် ၂၈ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၄ သို့ ❖



မြန်မာ့ကြက်တောင်အားကစားမယ် သက်ထားသူဇာ ၂၀၁၈ အာဆီယံတက္ကသိုလ်ပြိုင်ပွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်စဉ်။

GRAND HANTHA INTERNATIONAL HOSPITAL

စင်ကာပူနိုင်ငံမှ
ထိခိုက်ဒဏ်ရာနှင့် အရိုး၊ အကြောအဆစ်
ကျောရိုး ခွဲစိတ်အထူးကုဆရာဝန်ကြီး

Dr. Mohd Mashfiqul Arafin Siddiqui (Dr. Mash)
MBBS (Singapore), MRCS (Edinburgh), MMed (Ortho), FRCS (Edinburgh),
FAMS (Orthopaedic Surgery), Spine Specialist
(၁၅-၃-၂၀၁၉) နှင့် (၁၆-၃-၂၀၁၉) ဇနီးများတွင် နံနက် (၉:၃၀) နာရီမှစ၍

စင်ကာပူနိုင်ငံမှ
အသည်းနှင့် သည်းခြေလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ
အထွေထွေနှင့် ခွဲစိတ်အထူးကုဆရာဝန်ကြီး

Dr. Tan Kai Chah (Dr. K C Tan)
D.P.M.P., MBBS (MAL), FRCS (EDIN), FAMS Surgeon
(၂၃-၃-၂၀၁၉) ရက်နေ့ နံနက် (၉:၃၀) နာရီမှစ၍

ဂရန်း(ဒ်)ဟံသာအင်တာနေရှင်နယ်ဆေးရုံကြီးတွင် ပြင်ပလူနာများကို တိုင်ပင်ဆွေးနွေး ကုသပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

အမှတ် (၃)၊ နာနတ်တောလမ်းနှင့် ကြည့်မြင်တိုင်ကမ်းနားလမ်းထောင့်၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ☎ 01 231 7617, 01 523 000, 01 523 111